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Uvodna riječ
Sanja Udović, načelnica Općine Viškovo

Pred vama je treće ovogodišnje izdanje općinskog 
Glasnika. Na početku ću,  još jednom, zahvaliti svima 
na povjerenju i izboru po treći put na dužnost općinske 
načelnice. Čestitam novoizabranom predsjedniku 
Općinskog vijeća Bojanu Kureliću, potpredsjednicima 
Snježani Podobnik i Mateu Rajkovači te svim 
članicama i članovima predstavničkog tijela u novom 
sazivu. Nadam se kvalitetnoj suradnji izvršne i 
predstavničke vlasti na dobrobit našeg Viškova. Pred 
nama je višegodišnje intenzivno razdoblje u kojem 
nas čeka realizacija kapitalnih projekata, prije svega 
izgradnje školskog kompleksa Osnovne škole Marinići, 
Kuće halubajskega zvončara i nove Radne zone K2. 
Ovogodišnji rujan prolazi u znaku epidemioloških 
mjera, što je umnogome odredilo i sadržaj obilježavanja 
Matejne. Koristim ovu priliku da svim mještankama i 
mještanima čestitam blagdan našeg zaštitnika svetog 
Mateja. Pedagoška godina je počela otvaranjem novog 
vrtića u Marčeljima, koji od 1. rujna pohađaju 44 
mališana u dvije odgojno-obrazovne skupine. Kao i svake 
školske godine, prvašićima smo pripremili prigodne 
poklon-pakete, a nastavljamo i s financiranjem nabavke 
radnih bilježnica za osnovnoškolce. Uskoro će se 
objaviti i javni natječaj za dodjelu stipendija učenicima 
i studentima za nastavnu odnosno akademsku godinu 
2021./2022. I ovaj ćemo put osigurati sredstva za sve 
učenike i studente koji ispune kriterij izvrsnosti. U 
mirovinu smo ispratili dugogodišnjeg ravnatelja naše 
osnovne škole Josipa Crnića. Hvala mu na kvalitetnoj 
suradnji i njegovom doprinosu odgojno-obrazovnom 

radu na području Viškova. Novoj ravnateljici Ivani 
Žagar želim puno uspjeha u radu s naših gotovo 1000 
osnovnoškolaca. Nadamo se dobroj suradnji, a Općina 
Viškovo će nastaviti s financiranjem pedagoškog 
nadstandarda. Ljeto smo iskoristili za brojne vidljive i 
manje vidljive aktivnosti. Od vidljivih tu je prije svega 
uređenje prostora ispred NK Halubjana, završetak 
izgradnje vodovodnog ogranka Juraši - Novo naselje 
i nastavak izgradnje vodovodnog ogranka u Srokima. 
Stručne službe marljivo nastavljaju rad na brojnim 
projektima financiranim bespovratnim europskim 
sredstvima od kojih ću posebno izdvojiti 2,5 milijuna 
kuna vrijedan projekt „Podrška djeci s teškoćama u 
razvoju, problemima u ponašanju te djeci slabijeg 
socijalno-ekonomskog statusa – Za sretnije djetinjstvo“ 
u kojem je nositelj Općina Viškovo, a partneri su Grad 
Kastav i Dječji vrtić Zlatna ribica iz Kostrene. Za 
naše starije sumještane u dva smo projekta osigurali 
4 milijuna kuna bespovratnih EU sredstava pa ćemo, 
između ostaloga, nastaviti s pružanjem usluga 
gerontodomaćica starijim i nemoćnim osobama, urediti 
prostor Udruge umirovljenika i provesti niz društveno-
korisnih aktivnosti. Nastavljamo istim putem još brže, 
više i jače jer naše Viškovo raste i s razvojem ne smije 
stati. 

Drage mještanke i mještani!

Vaša načelnica



InteresI građana na prvom su mjestu

p
redsjednik Općinskog 
vijeća Općine Viško
vo Bojan Kurelić živi u 

Pešćićićima, obrtnik je i pri
vatni poduzetnik više od 15 
godina, oženjen I, kako sam 
voli naglasiti, ponosan je otac 
dvoje prekrasne djece.

U njegovom bogatom rad
nom iskustvu najviše se ističe 
desetak godina rada za naj
veću marketinšku agenciju 
na ovim prostorima, za koju 
je skoro cijelo desetljeće bio 
regionalni koordinator.

Godinama je prisutan i u 
političkom životu. Glavni 
je tajnik Akcije mladih i nje
zin osnivač jer 2005. godine, 
kada se stranka osnivala, i on 
je, kako kaže, bio mlad. 

Između brojnih aktivnosti u 
društvenom djelovanju naj
više se ponosi projektima u 
civilnom sektoru kao što su 
Klub mladih Rijeka ili Savez 
udruga mladih PGŽa, čiji je 
osnivač i programski koor
dinator. Osim Kluba mladih 
Rijeka, osnivač je i član mno
gobrojnih udruga za mlade 
i udruga koji se bave pro
blematikom mladih, ljudskim 
pravima i humanitarnim  
akci jama, a aktivan je član i 
raznih sportskih udruga.

Tijekom posljednje četiri go
dine bio je vijećnik u Općin
skom vijeću Općine Viškovo i 
Županijskoj skupštini PGŽa, 
dok u ovom mandatu obnaša 
odgovornu funkciju pred
sjednika Općinskog vijeća.

• Nakon konstituirajuće 
sjednice Općinsko vijeće 
Općine Viškovo ubrzo je 
počelo s radom. Što možete 
reći na samom početku man
data. Koji su prvi zadatci Vi
jeća?
 Općinsko vijeće je konsti
tuirano u lipnju i vrlo brzo 

je počelo s radom. U protek
lom razdoblju održane su 
dvije sjednice, a u rujnu nas 
očekuje i prva radna sjedni
ca na kojoj ćemo imati i prve 
promjene poslovnika. Riječ 
je o manjoj izmjeni, vezanoj 
uz transparetnost rada i mo
gućnost snimanja sjednica. 
Naime, sve sjednice bit će 
snimane i moći će se pratiti 
uživo na općinskom kanalu 
te će svi zainteresirani moći 
pratiti što se i kako odlučuje 
na Vijeću.

Funkcija predsjednika Općin
skog vijeća odgovorna je 
funkcija. Imamo dosta pla
nova koje bismo htjeli us
kladiti sa svim vijećničkim 
klubovima, o čemu se već 
dosta raspravljalo. Članovi  
predstavničke većine već su 
donijeli određene prijedloge, 
pa bi bilo dobro da sve krene 
u nekom zajedničkom duhu. 
Izmjene poslovnika ići će u 
dogovoru, odnosno konzul
tacijama sa svim vijećnicima 
i vijećničkim klubovima. Na
kon toga slijedi javna raspra
va pa tek onda, na Vijeće.

Ima dosta toga što bismo že
ljeli i što se može unaprijedi
ti, prije svega kada je riječ o 
samoj komunikaciji, kako 
na nivou Vijeća, tako i onoj 
u odnosu s mještanima. Na 
tome svakako treba više po

raditi, na primjer: do sada su 
u radnim tijelima Općinskog 
vijeća, odnosno odborima, 
članovi bili samo predstavni
ci većine. Naša je želja da se u 
rad tih odbora uključe i  ostali, 
tj. predstavnici i opozicije jer 
riječ je o stručnim tijelima 
koja bi nam svima trebala biti 
od pomoći.

Prvi sljedeći korak u razvoju 
komunikacije s mještanima 
je osnivanje mjesnih odbora. 
Naravno, to je proces koji se 
može realizirati tek za godi
nu, dvije, ali prije svega treba 
vidjeti koje su potrebe mješta
na. Ukoliko se one iskažu u 
većoj mjeri, bit će potreban i 
odbor za mjesnu samoupra
vu koji će to sve koordinirati 
s Vijećem.

Trenutno je na našem područ
ju samo jedan mjesni odbor i 
do sada nije bilo inicijativa za 
osnivanjem odbora jer veliki 
broj ljudi koji su se doselili 
niti su homogeni, niti su do 
sada mogli iskazati svoj in
teres jer ne postoji takav oblik 
koji bi im to omogućio, osim 
u slučajevima nekih zborova 
građana.

Prvenstveno nam je zadatak 
da otvorimo tu temu u jav
nom prostoru i vidimo potre
be građana.

• Koji su po Vašem mišlje
nju osnovni problemi?

Općinsko
vijeće

Svima nama za-

jednički bi trebao 

biti jedan interes 

– općina Viškovo i 

interesi njezinih 

stanovnika. Mislim 

da nam je svima 

stalo do toga i da 

ćemo zajedničke 

interese 

ostvariti  

zajedničkom  

komunikacijom.

Bojan Kurelić - predsjedniK općinsKog vijeća općine višKovo
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 Glavni i najveći problemi 
na području općine svima 
su jasni: to su prije svega 
odlagališta Marišćina, Crna 
jama, Sovjak, to su pro
blemi s kojima ćemo se još 
dugo boriti. Sanacija Crne 
jame sigurno će trajati jako 
dugo i vrlo je nezgodna, 
odnosno njezina sanacija 
potencijalno je vrlo opasna 
i treba vidjeti na koji će se 
način ona odvijati. Moramo 
biti svjesni da na širem pod
ručju zone sanacije živi oko 
7 tisuća ljudi i u svakom 
slučaju, svi građani koji 
žive u tom krugu trebali bi 
biti upoznati s predstojećim 
zahvatima i točno znati što 
se događa. 

Što se tiče velikog zaga
đivača Marišćine, ne idu 
nam u prilog izvješća koja 
kažu da živimo u prvoj ka
tegoriji zraka, tako da se i po 
tom pitanju očekuju daljnje 
borbe i dokazivanja.

Mjesni odbori 
Mjesni odbori najniži su 
oblik demokracije, a po 
mom mišljenju i najvažni
ji jer odlučuju o osnovnim 
potrebama na pojedinim 
mikrolokacijama. Upravo 
takvu komunikaciju s mje
štanima treba podignuti 
na višu razinu, a koji bi to 

bili mjesni odbori, treba 
utvrdi ti na terenu.

Procjenjuje se da područje 
naše općine broji od 17 do 
18 tisuća stanovnika, što nas 
čini najbrojnijom općinom 
u RH. Upravo činjenica što 
nemamo realne brojke ko
liko ljudi živi na području 
općine predstavlja poseban 
problem. Razlozi tome su 
višestruki, a između ostalog 
poznato je da dio mještana 
ostavlja boravak u mjestu iz 
kojeg je došao i to zbog za
državanja nekih beneficija 
poput produženog boravka, 
vrtića i slično. Moramo biti 
svjesni i činjenice da jako ve
liki broj roditelja, pogotovo 
oni s malom djecom – jed
nostavno nemaju drugog 
izbora.

Ali, ne razvijamo se samo 
mi, razvijaju se i naši susjedi 
Kastav, Matulji.. Trend je da 
se ljudi sele iz većih urbanih 
sredina u manje, u kojima 
vide mogućnost ostvariva
nja bolje kvalitete života.

Ključno povezivanje 
s ostalim JLS
Kako bi se omogućilo što 
kvalitetnije funkcioniranje i 
ulaganje u razvoj, ključno je 
funkcionalno povezivanje s 
ostalim jedinicima lokalne 

samouprave. Svi gradovi ili 
općine koje nisu dio neke 
velike aglomeracije mora
li bi ići u tom smjeru da se 
povezuju kako bi se sma
njili troškovi i radilo na za
jedničkim projektima – od 
zajedničkog groblja, komu
nalnih društava, ulaganja 
u turizam i sl. To je rješenje 
kojim možemo uštjedeti, a 
sredstva usmjeriti u komu
nalne djelatnosti, gdje ima 
dosta problema, obzirom 
da nagli razvoj nije pratio 
razvoj komunalne infrastru
kture. A najvažniji segment 
u kvaliteti stanovanja u 
određenom naselju pred
stavlja upravo uređenje ko
munalne infrastrukture.

Komunalna pro
blematika i kapitalni 
projekti
Ipak, nadamo se da ćemo uz 
izgradnju kanalizacije riješi
ti i druge probleme, kao npr. 
nogostupe. Najmlađa smo 
općina, imamo puno djece, 
a još uvijek nemamo nogo
stupa. 

Poseban problem predstav
lja i javni prijevoz, pri čemu 
imamo samo horizontalnu 
vezu s gradom Kastvom, 
a trebalo bi imati i verti
kalnu, koja bi povezivala s 

Matuljima, Kastvom i sl.

Ima dosta problema, ali 
mislim da ćemo se tijekom 
sljedećih četiriju godina  
prvenstveno boriti s deponi
jima. 

Osim toga, imamo i dva 
velika projekta: Kuću halu
bajskih zvončara i izgrad
nju osnovne škole. Radi se 
o velikim investicijama te 
se postavlja pitanje hoćemo 
li imati sredstava za druge 
projekte.

Kuća halubajskih zvončara 
je sasvim sigurno projekt 
koji će donijeti dodatnu vri
jednost, ali je iznimno skup 
te se nadam da će biti i do
datnih sufinanciranja.

Osnovna škola je neophod
na jer sada imamo školu 
koja nije dostatna, a nema ni 
produženog boravka, onoga 
što je u današnjem tempu 
života neophodno. 

Veliki su to projekti, među
tim, Vijeće je tu da pomogne, 
ali i da bude demokratski 
korektiv izvršnoj vlasti. 

Svima nama zajednički bi 
trebao biti jedan interes – 
općina Viškovo i interesi 
njezinih stanovnika. Mislim 
da nam je svima stalo do 
toga i da ćemo zajedničke 
interese ostvariti zajednič
kom komunikacijom. 

o
pćina Viškovo i ove 
je godine od Instituta 
za javne financije 

dobila priznanje za pro
računsku transparen
tnost u razdoblju stude
ni 2020. – travanj 2021. 
godine. Općina je šestu 
godinu u nizu osvojila 
maksimalan broj bodova 
u najnovijem ciklusu 
istraživanja transparen

tnosti proračuna župani
ja, gradova i općina koje 
je obuhvatilo sve lokalne 
proračune u Hrvatskoj. 
Transparentnost je mje
rena brojem objavljenih 
proračunskih doku
menata na službenim 
internetskim stranica
ma lokalnih jedinica u 
razdoblju od studenog 
2020. do travnja 2021., a 

to su: izvršenje Proraču
na za 2019., polugodiš
nje izvršenje Proračuna 
za 2020., prijedlog Pro
računa za 2021., izgla
sani proračun za 2021. i 
proračun za građane (u 
našem slučaju Proračun 
u malom) za 2021. go
dinu.

Ovo je priznanje, izme
đu ostalog, dokaz da je 

Općina poštivala obveze 
iz Zakona o proraču
nu, Zakona o pravu na 
pristup informacijama 
te preporuke čiji je cilj 
podići proračunsku 
transparentnost. 2015. 
godine bili smo jedina 
hrvatska općina koja je 
objavila sve dokumen
te, a s takvom praksom 
nastavljamo i ubuduće.

prIZnanje Za TransparenTnosT
općina je šestu godinu u nizu osvojila maksimalan broj bodova u istraživanju transparentnosti proračuna županija,  
gradova i općina
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vIjećnIcI općInskog vIjeća općIne vIškovo 
Mateo rajkovača rođen je 
1989. u Rijeci, a odrastao 
u Viškovu. Završio je stu
dij Radiološke tehnologije 
pri Medicinskom fakul
tetu u Rijeci te pohađa 
diplomski studij Radio
loške tehnologije pri Fa
kultetu zdravstvenih stu
dija Mostar. Zaposlen je u 
KBC Rijeka, u Kliničkom 
zavodu za radiologiju.  
U mandatu od 2013. do 
2017. obnašao je funkciju 
dopredsjednika Odbora 
za zdravstvo i socijalnu 
skrb, a od 2017. godine 
funkciju vijećnika. 

snježana podobnik rođena je 
1961. godine u Rijeci. Po 
struci je ekonomistica, s 
više od 37 godina radnog 
iskustva. Članica je PGSa 
dvadesetak godina. U raz
doblju od 2005. do 2013. 
bila je članica Odbora za 
kulturu pri Općinskom 
vijeću Općine Viškovo, od 
2013. do 2017. godine pot
predsjednica Općinskog 
vijeća u pola mandata, a 
polovinu mandata članica 
Vijeća, od 2017. do 2021. 
zamjenica Općinske na
čelnice Općine Viškovo. 
Od 1997. do 2011. godine  
bavila se volonterskim 
radom u Halubajskim 

mažoretkinjama te bila 
jedna od osnivačica, a 
10 godina i predsjednica 
Udruge. U braku je i ima 
dvoje odrasle djece i če
tvero unučadi. 

ivan gržeta rođen je 1989.  
godine u Rijeci i od rođe
nja živi u Viškovu. Nakon 
završenog diplomskog 
studija zaposlio se u ban
ci u Odjelu rizika, a zatim 
nastavlja svoj akademski 
razvoj na Ekonomskom 
fakultetu u Rijeci,  gdje 
završava poslijediplom
ski specijalistički studij 
Ekonomija energetskog 
sektora te poslijediplom
ski doktorski studij Po
slovne ekonomije, čime 
stječe titulu doktora zna
nosti. Od 2014. godine za
poslen je na Ekonomskom 
fakultetu u Rijeci, gdje 
radi kao poslijedoktorand. 
Autor i koautor je nekoli
ko znanstvenih članaka i 
znanstvene knjige. Tečno 
govori engleski, a služi se 
njemačkim i talijanskim. 

Mirna Međimorec, vrlo je aktiv
na u javnom životu: pri
padnica je Civilne zaštite 
Općine Viškovo i ekološ
ka aktivistica i glasnogo
vornica Kriznog ekosto

žera Marišćina. Svojim 
djelovanjem zalaže se za 
održiv razvoj temeljen na 
zelenim tehnologijama, 
humanom radnim i ži
votnim uvjetima te pravu 
na čist zrak, vodu i okoliš 
kao temeljnim  životnim 
vrijednostima. 

Tamara smokvina rođena je 
1971. godine u Rijeci, gdje 
se i školovala. Diplomi
rala je na Ekonomskom 
fakultetu Sveučilišta u 
Rijeci te stekla zvanje ma
gistre ekonomije. Bogatog 
je radnog iskustva, a od 
2010. zaposlena je u Gradu 
Rijeci, najprije na poslovi
ma financijskog upravlja
nja i kontrole, zatim više 
savjetnice za provedbu 
integriranih teritorijalnih 
ulaganja i ekonomske 
poslove u Posredničkom 
tijelu integriranih terito
rijalnih ulaganja (ITU PT) 
Grada Rijeke, mehanizma 
za sufinanciranje projeka
ta Urbane aglomeracije. 
Završila je specijalistički 
program izobrazbe i po
ložila ispit iz područja 
javne nabave. Mještan
ka Viškova je od 2011. 
godine. Sudjelovala je u  
brojnim aktivnostima 
mještana i udruga vezanim 

Općinsko
vijeće

Konstituirajuća 

sjednica 

Općinskog 

vijeća Općine 

Viškovo održana 

je 17. lipnja 

2021. godine u 

Domu hrvatskih 

branitelja. Za 

predsjednika 

Općinskog vijeća 

izabran je Bojan 

Kurelić, a za 

potpredsjednike 

Mateo Rajkovača 

i Snježana 

Podobnik. Na 

konstiturajućoj 

sjednici izabrana 

je Mandatna 

komisija, 

Odbor za izbor 

i imenovanja 

te Odbor za 

statutarno-

pravna pitanja.
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početkom srpnja Opći
na Viškovo nabavila 

je prvo službeno vozilo 
na električni pogon. Ri
ječ je o Renaultu Twin
go, a Općina je i u ovom 
slučaju iskoristila mo
gućnosti sufinanciranja 
iz alternativnih izvora 
financiranja. Budući da 
općinske stručne služ
be redovno prate razne 
natječaje nacionalnih 
i europskih fondova,  
Općina se lani prijavila 

na natječaj Fond za zašti
tu okoliša i energetsku 
učinkovitost koji je ras
pisao Javni poziv za ne
posredno sufinanciranje 
kupnje energetski učin
kovitih vozila pravnim 
osobama određenima 
kao korisnici sredstava 
Fonda za 2020. godinu. 

Temeljem uspješne pri

jave na Javni poziv i 
dobivene Odluke o su
financiranju ovog je ljeta 
realizirana nabava vozi
la te se očekuje i uplata 

ostvarene subvencije u 
iznosu od 40 posto od 
kupoprodajne vrijedno
sti vozila, što iznosi oko 
60 tisuća kuna. 

općInska uprava Ima prvo sluŽBeno eleKTro voZilo

uz funkcioniranje i negativ
ne posljedice rada ŽCGO  
Marišćina.

Tajana saršon radaljac rođena 
je 18.12.1986. godine u Ri
jeci, a cijeli je život provela 
u Viškovu. Školovala se u 
Srednjoj prometnoj školi i 
12 je godina zaposlena u 
Odjelu za komunalni su
stav Direkcije za prometno 
redarstvo Grada Rijeke. 
Udana je i majka desetogo
dišnjeg sina. Ponosna na 
svoju općinu, kao vijećnica 
i zastupnica Akcije mla
dih, zalagat će se za mla
de i sve ostale ljude ovoga 
kraja kako bi svima život u 
Viškovu bio bolji i ljepši.

duško Brkić, 55 godina, ože
njen otac dvoje djece, 
magistar ekonomskih zna 
nosti, zaposlen u Mini
starstvu financija Porezna 
uprava Rijeka, vijećnik u  
Općinskog vijeća Općine 
Viškovo od 2013. godine.

dinko Beaković rođen je 1957. 
u Rijeci, gdje završava 
osnovnu i srednju školu. 
Bojnik je hrvatske vojske i 
dragovoljac Domovinskog 
rata. Otac dvoje djece.  
Vrhunski je sportaš, više
struki svjetski i europski 
prvak u boćanju. Politički 

je aktivan od 1999. godine. 
Djelovao je kao vijećnik u 
riječkom gradskom Vije
ću, zatim i kao vijećnik u 
Skupštini Primorskogo
ranske županije. Od 2021. 
godine vijećnik je Općin
skog vijeća Općine Viško
vo. 

goran janković rođen je 1965. 
godine u Banja Luci. Od 
1979. godine živi u Rije
ci, gdje je završio Srednju  
trgovačku školu i V. stu
panj za trgovinskog poslo
vođu. U Viškovu živi od 
2000. godine. 2009. godine 
prvi put ulazi u Općinsko 
vijeće Općine Viškovo kao 
predstavnik srpske nacio
nalne manjine te tu funkci
ju obnaša tijekom protekla 
tri mandata.

suzana Markanović vezmar je  
rođena 1978. u Žepču. 
Nakon završene Priro
doslovnomatematičke 
gimnazije Andrije Moho
rovičića u Rijeci upisuje i 
završava Pravni fakultet 
Sveučilišta u Rijeci, čime 
stječe zvanje diplomirane 
pravnice. Nakon godina 
radnog iskustva u od
vjetništu, od 2016. godine 
zaposlena je na pozici
ji rukovoditeljice Odjela  

za opće pravne poslove 
KBCa Rijeka.

Marina petrc Tomić, rođena 
1985. u Rijeci, od rođenja 
živi na području općine 
Viškovo. Diplomirala je na 
Ekonomskom fakultetu u 
Rijeci, smjer Menadžment 
te stekla titulu diplomi
rane ekonomistice. Iste 
godine zaposlila se u NS 
Agro Trade d.o.o. Viško
vo na poslovima materi
jalnog knjigovodstva. Od 
2010. godine zaposlena je 
u Slatinskoj banci d.d. Ri
jeka na poslovima višeg 
stručnog suradnika u gos
podarstvu. Udana je i maj
ka dvoje djece. U nekoliko 
mandata bila je članica Sa
vjeta mladih Općine Viš
kovo, a od 2013. do 2017. 
i predsjednica Odbora pri 
Općinskom vijeću za apli
ciranje i praćenje projeka
ta financiranih iz fondova 
EU, a potom i predsjednica 
Odbora pri Općinskom vi
jeću za proračun, financije, 
apliciranje i praćenje proje
kata financiranih iz fondo
va EU. 

ivica šanko, rođen 1972. godi
ne u Rijeci, u Viškovu živi 
od rođenja. Otac je dvoje 
odrasle djece. Zaposlen je 

u firmi Namještaj Mima 
gdje radi kao zamjenik 
voditelja proizvodnje u 
Kastvu. U slobodno vri
jeme bavi se pjevanjem u 
dvjema klapama (Kastav, 
Intriga) i jednom mješo
vitom zboru (Kanat). U 
proteklom mandatu bio je 
vijećnik u Općini Viškovo. 

sanjin Mladenić rođen je u Ri
jeci 1971. godine, a živi u 
Mladenićima. Po zvanju 
je elektroničarautomati
čar. Oženjen je i otac dvoje 
punoljetne djece. Aktivan 
je član Halubajskih zvon
čara.

daliborka udović, dipl. oec. 
rođena je 1982. godine u 
Rijeci. Od rođenja živi na 
području općine Viškovo. 
Diplomirala je na Eko
nomskom fakultetu u Ri
jeci, smjer Međunarodna 
ekonomija. Od 2009. go
dine zaposlena je u ban
karskom sektoru. Bila je 
predsjednica prvog sazi
va Savjeta mladih Općine 
Viškovo te članica Odbo
ra za financije, proračun 
i investicije od 2013. do 
2017. godine. Također 
je i vijećnica Općinskog 
vijeća Općine Viškovo u 
mandatu 2017.  2021.
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Općina
Viškovo

Kapitalni i  

EU projekti,  

infrastrukturni 

projekti, uređenje 

i zaštita okoliša, 

briga o djeci i 

mladima,  

dodatno  

jačanje  

socijalnog  

programa uz 

brigu za osobe 

starije životne 

dobi i osobe s 

invaliditetom 

te daljnji razvoj 

gospodarstva i 

poduzetništva na 

području  

Viškova –  

osnovne su  

smjernice rada 

u predstojećem 

mandatu.

N
ačelnica Općine Viško
vo Sanja Udović, dipl. 
oec. osvojila je još jedan 

mandat na čelu Općine 
Viškovo. Treći mandat na 
funkciji, koju obnaša od 10. 
lipnja 2013. godine, potvrda 
je da su mještani prepoznali 
i da cijene rezultate njezina 
rada, ali i općinske uprave 
u cjelini.
• Novi mandat počinjete 
s već započetim ili u većoj 
mjeri pripremljenim ka
pitalnim projektima. Je li 
upravo to bio glavni poti
caj za treću kandidaturu za 
načelnicu Općine?

 Kao što je to govorio i naš 
predizborni slogan “Jer 
volimo Viškovo”, najve
ća motivacija u radu mi je 
ljubav prema našem kraju 
i općini u kojoj sam rođe
na i odrasla. Puno je toga 
napravljeno u prethodna 
dva mandata. Od realizira
nih projekata istaknula bih 
uređenje i otvorenje nove 
pedijatrijske ordinacije, iz
gradnju novoga, modernog 
dječjeg vrtića u Marčeljima, 
20 milijuna kuna vrijednu 
rekonstrukciju ceste Mla
denići  Ronjgi, proširenje 
groblja, izgradnju dva nova 
rotora, 10 kilometara nove 
vodovodne mreže. Uredili 
smo novu javnu površi
nu u Marinićima, izgradili 
tri nova dječja igrališta u 
Marčeljima, Pešćićićima i 
Marinićima. U prethodnom 

mandatu pripremili smo 
i značajne kapitalne pro
jekte poput Osnovne škole 
u Marinićima, Kuće halu
bajskega zvončara, nove 
Radne zone K2. U suradnji 
s Komunalnim društvom 
Vodovod i kanalizacija pri
premali smo se za višego
dišnju izgradnju više od 40 
kilometara kanalizacijske 
mreže te više od 20 kilome
tara novog vodoopskrbnog 
sustava čija će realizacija 
početi uskoro. Pripremili 
smo i sve potrebno za re
konstrukciju prometnice 
Vozišće  Mavri, izgradnju 
dvaju novih kružnih ra
skrižja – kod skretanja za 
Mladeniće te kod restorana 
Mladenka. Spremni smo i 
za rekonstrukciju svlačioni
ca i dogradnju objekta NK 
Halubjan. Sve su to projekti 
koji ne smiju čekati jer su 
dragocjeni za naše Viškovo. 

Poseban naglasak  
na mladima
• Koje su osnovne smjer
nice Vašeg programa u 
predstojećem mandatu?

 Nekoliko je osnovnih 
smjernica: kapitalni i EU 
projekti, infrastrukturni 
projekti, uređenje i zašti
ta okoliša, briga o djeci i 

mladima, dodatno jačanje 
socijalnog programa uz bri
gu za osobe starije životne 
dobi i osobe s invalidite
tom te daljnji razvoj gospo
darstva i poduzetništva na 
području Viškova. Nastav
ljamo s izgradnjom vodo
vodnih ogranaka, kanaliza
cijske mreže, novih cesta i 
kružnih raskrižja. Nastavit 
ćemo i sa svim dosadašnjim 
mjerama za djecu i rodite
lje, a povećat ćemo i broj 
djece u predškolskim usta
novama. Poseban naglasak 
stavit ćemo na mlade jer nji
hovo aktivno uključivanje 
u život i rad šire društvene 
zajednice rezultira društve
no osvještenim obiteljima 
s izraženom pripadnošću 
svom kraju. Poticanjem 
razvoja gospodarstva, po
glavito izgradnjom i opre
manjem nove radne zone 
stvaramo preduvjete za 
otvaranje novih radnih mje
sta radnosposobnom sta
novništvu kojeg u Viškovo 
ne nedostaje. 

• O izgradnji osnovne 
škole i Kuće halubajskih 
zvončara već se duže vre
mena govori. Možete li reći 
kada se može očekivati nji
hova realizacija? 
 Radovi na izgradnji Kuće 

Ljubav prema 
našem kraju 
i općini – 
najveća 
motivacija

sanja udović − načelnica općine višKovo u TrećeM MandaTu
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halubajskega zvončara 
počeli su sredinom kolo
voza i trebali bi biti gotovi 
u roku od 16 mjeseci, na
kon čega slijedi tehnički 
pregled i ishođenje upo
rabne dozvole. Bit će to u 
svakom smislu projekt koji 
će unaprijediti turističku, 
ali i društvenu infrastruk
turu Viškova. S jedne će 
strane naši zvončari dobiti 
mjesto gdje će višestoljet
na tradiciju, koja je zajed
no s ostalim zvončarskim 
grupama s područja Ka
stavštine pred više od 10 
godina upisana na repre
zentativnu listu nemateri
jalne kulturne baštine svi
jeta, živjeti tijekom cijele 
godine. Osim stalnog mu
zejskog postava, u sklopu 
projekta planirani su razni 
ugostiteljski i komercijalni 
sadržaji, što će osigurati 
održivost ove investicije 
u dugoročnom razdoblju. 
Isto tako, viškovske kul
turnoumjetničke udruge 
će u sklopu Kuće halubaj
skega zvončara imati pro
stor koji će moći koristiti 
za svoje potrebe, a bit će 
tu i prostor za održavanje 
koncerata, radionica, se
minara i raznih poslovnih 
događanja nevezanih uz 
zvončare i udruge. Što se 
tiče kompleksa Osnovne 
škole Marinići, intenziv
no se priprema tender za 
odabir izvođača radova, 
što bi trebalo biti gotovo 
u prvom dijelu sljedeće 
godine. Paralelno s tim, 
očekujemo i detalje oko 
Nacionalnog plana opo
ravka i otpornosti, gdje 
ćemo svakako kandidirati 
izgradnju Osnovne škole 
Marinići. Moram naglasiti 
da oba projekta imaju pot
poru  Općinskog vijeća. Za 
školu je Vijeće usvojilo Od
luku o prihvaćanju investi
cije – kapitalnog projekta 
izgradnje osnovne škole u 

Marinićima s javnim par
kiralištem i sportskim 
igralištem dok je za Kuću 
halubajskega zvončara 
usvojena Odluka o zadu
ženju Općine Viškovo za 
financiranje izgradnje i 
opremanja.  

Najveća  
investicija od  
nastanka Općine
• Jedan od ključnih pro
jekata, ne samo predsto
jećeg razdoblja, nego od 
osnutka Općine je izgrad
nja kanalizacijske mreže. 
Možete li nam nešto više 
reći o fazama i realizaciji 
tog projekta?  

 Ukupna ulaganja koja će 
se u sljedećih nekoliko go
dina realizirati na područ
ju općine Viškovo prema
šuju iznos od 227 milijuna 
kuna, od čega će se najveći 
dio financirati iz fondova 
Europske unije, dio nacio
nalnih sredstava osigu
ravaju Hrvatske vode, a 
lokalnu komponentu KD 
Vodovod i kanalizacija 
d.o.o i Općina Viškovo. 
Riječ je o daleko najvećoj 
investiciji od nastanka 
Općine, kojom će se obu
hvatiti područje na kojem 
živi oko 9 tisuća stanovni

ka. Bit će izgrađeno preko 
40 kilometara kanaliza
cijske mreže te će gotovo 
svi stanovnici u obuhvatu 
projekta imati mogućnost 
priključka na kanalizacij
sku mrežu. Izgradit će se i 
preko 20 kilometara novog 
vodoopskrbnog sustava. 
Glede zahtjevnosti projek
ta, čiji je nositelj KD Vodo
vod i kanalizacija, u tijeku 
je izrada sveobuhvatnog 
dinamičkog plana kojim 
će se definirati faze, loka
cije te dinamika izvođenja 
radova.  

Europski fondovi
• Realizacija ovako zna
čajnih investicija ne bi 
bila moguća bez finan
ciranja ili sufinanciranja 
bespovratnim europskim 
sredstavima. Općina Viš
kovo prednjači i u ovim 
segmentima. Koji se sve 
projekti financiraju iz eu
ropskih fondova?

 U dosadašnjih 15 proje
kata koje smo sufinancirali 
bespovratnim europskim 
sredstvima, osigurali smo 
više od 40 milijuna kuna 
putem raznih natječaja iz 
različitih fondova. Provo
dili smo i nastavit ćemo 
provoditi projekte koji će 
poboljšati Viškovo u svim 

segmentima – od izgrad
nje vrtića, komunalne in
frastrukture do projekata 
usmjerenih na djecu i sta
rije osobe. Jedna od osnov
nih zadaća lokalne samo
uprave kojoj sam na čelu 
jest poticanje jačanja sekto
ra malog i srednjeg podu
zetništva. Važan čimbenik 
u tom smjeru jest izgrad
nja poduzetničke infra
strukture kako bi se u pot
punosti iskoristili postojeći 
potencijali i resursi. Upra
vo je izgradnja energetske, 
komunalne, prometne i 
elektroničkokomunika
cijske infrastrukture u no
voj radnoj zoni preduvjet 
daljnjega gospodarskog 
razvoja Viškova. U nju 
ćemo uložiti oko 20 mili
juna kuna, od čega je čak 
12 milijuna bespovratnih 
europskih sredstava. 

Kružni tokovi  
izmijenili vizuru 
Viškova
• Kružni tokovi na ključ
nim prometnicama po
sljednjih su nekoliko 
godina znatno smanjili 
prometnu gužvu, ali i iz
mijenili izgled Viškova. 
Koji je kružni tok plani
ran kao sljedeći u nizu?
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 U centru kod skretanja za 
Mladeniće bit će naš peti 
rotor. Budući da su kružna 
raskrižja najbolje i naju
činkovitije rješenje za po
boljšanje protočnosti i po
većanje razine sigurnosti 
svih sudionika u prometu, 
u sljedećih nekoliko mje
seci počet će izgradnja još 
jednoga kružnog raskrižja  
kojim će se značajno pove
ćati sigurnost svih sudio
nika u prometu, posebice 
pješaka koji taj prostor 
svakodnevno koriste za 
obavljanje poslovnih i pri
vatnih obaveza. Smanjit će 
se brzine prilaska raskrižju 
i time ublažiti posljedice u 
slučaju eventualnih nesre
ća, manje će se čekati na 
prilazima zbog neprekinu
tosti prometa pa će protoč
nost prometa u centru Viš
kova biti značajno bolja. 
Prije samog projektiranja 
budućeg rješenja izradili 
smo višekriterijsku anali
zu za odabir najsvrsishod
nijeg rješenja, a najboljom 
se pokazala varijanta iz
gradnje kružnog raskrižja 
s 3 privoza dislociranog u 
odnosu na postojeće. Po
seban naglasak stavljen je 
na uređenje prilaza novoj 
poslovnici banke, trgovi
nama i ostalim poslovnim 

prostorima neposredno uz 
kružno raskrižje. Promet
nicom koja prolazi cen
trom Viškova upravlja Žu
panijska uprava za ceste, a 
u trupu ceste i zoni zahvata 
su položene važne elektro, 
vodovodne i telekomuni
kacijske instalacije tako da 
je riječ o složenom projek
tu koji iziskuje kvalitetnu 
pripremu svih uključenih 
u realizaciju. U zoni obu
hvata rotora izgradit će se 
i kanalizacijska mreža koja 
će se bez naknadnih pre
kapanja nesmetano moći 
spojiti na ranije isprojek
tirani sustav. Osim same 
funkcionalnosti, dodana 
vrijednost novog rotora je 
urbanističkoarhitekton
sko uređenje centra Viško
va koje će obuhvatiti cjelo

kupni okolni prostor pa će 
cijela ta izrazito frekventna 
i sadržajima bogata zona, 
izgledati ljepše, modernije 
i urbanije.  

Drugi u Hrvatskoj 
po prirodnom 
prirastu
• U Viškovu je već godi
nama prisutno stalno  po
većanje broja stanovniš
tva. Hoće li se po Vašem 
mišljenju uspjeti uskla
diti razvoj komunalne in
frastrukture i ostalih sa
držaja sa stalnim trendom 
rasta broja stanovništva?

 Pozitivna je, svakako, 
činjenica da odgajamo 
generacije radno aktiv
nog stanovništva. Godiš
nje nam se rađa od 150 

Općina
Viškovo

Kružno raskrižje 

najbolje je i 

najučinkovitije 

rješenje za 

poboljšanje 

protočnosti i 

povećanje razine 

sigurnosti svih 

sudionika u 

prometu. 

U sljedećih 

nekoliko 

mjeseci počet 

će izgradnja još 

jednoga kružnog 

raskrižja – 

rotora u centru 

kod skretanja za 

Mladeniće.  

To je peti rotor 

 na području 

općine.
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do 180 djece pa smo po 
tome svijetla točka aktu
alne demografske slike u 
Hrvatskoj. Prema podat
cima Državnog zavoda 
za statistiku, lani su se u 
Viškovu rodila 153 djete
ta, što nas po prirodnom 
prirastu drži na visokom 
drugom mjestu među hr
vatskim općinama. Veseli 
što su mlade obitelji pre
poznale Viškovo kao mje
sto ugodno za život, no 
istovremeno takve brojke 
pred nas stavljaju izazo
ve za koje sam sigurna da 
ćemo ih uspješno savla
dati. Prateći demografske 
pokazatelje, izvršili smo, 
između ostaloga, izmje
ne prostornoplanske do
kumentacije za koje smo 
izradili analizu razvoja 
javne i društvene infra
strukture na području 
Općine Viškovo te pro
metnu studiju šireg gravi
tacijskog područja držav
ne ceste D 427. Sukladno 
ulaznim podatcima iz tih 
dokumenata, u budućno
sti ćemo usklađivati pro
stornoplanske i razvojne 
strateške dokumente.  

Gospodarenje  
otpadom – kronični 
problem
• I u Vašem trećem man
datu na dužnosti općin
ske načelnice Županijski 
centar za gospodarenja 
otpadom Marišćina će 
biti jedna od neizbježnih 
tema. Došlo je i do nekih 
promjena u upravljačkim 
strukturama Ekoplusa?

 Točno. Budući da sam 
preuzela dužnost pred
sjednice Skupštine TD 
Ekoplus, nije primjereno 
da Općina Viškovo, kao 
jedan od manjinskih su
vlasnika, nastavi putem 
svog predstavnika biti i na 
čelu Nadzornog odbora te 
je naš predstavnik podnio 

ostavku na mjesto pred
sjednika Nadzornog odbo
ra i ostao član Nadzornog 
odbora. Uloga Nadzornog 
odbora je kontrolirati rad 
Uprave te očekujem da će 
i budući predsjednik Nad
zornog odbora to činiti na 
način kako je to bilo dok 
je čelnu poziciju u NOu  
obnašao predstavnik  
Općine Viškovo Sanjin 
Vranković. Iako Marišćina 
i dan danas ima utjecaj na 
kvalitetu života dijela mje
štana Viškova, s čime se mi 
kao Općina nikada nećemo 
pomiriti, u periodu pred
sjedanja Nadzornim odbo
rom predstavnika Općine 
Viškovo ipak su učinjeni 
određeni pomaci nabolje. 
Prioritet rada Ekoplusa 
u tom periodu postalo je 
primarno smanjenje utje
caja rada Centra na kvali
tetu života i okoliš, što je 
prihvaćeno kroz temeljne 
dokumente rada Društva, 
odnosno kroz smjernice 
rada i plan poslovanja. NO 
donio je u proteklom pe
riodu niz odluka koje su 
upravu obvezale na pro
vođenje niza mjera s ciljem 
neutralizacije utjecaja rada 
Centra. U cijelom Centru, 
a osobito na samom odla
galištu te MBO postroje
nju, proveden je niz teh
ničkih mjera i postupaka. 
Osim toga, za komunalna 
društva – korisnike Centra 
uvedena su brojna ograni
čenja po pitanju količina, 
sastava i dinamike preda
je komunalnog otpada, a 
daljnja značajna ograniče
nja će se definirati u po
stupku izmjene dozvole 
za gospodarenje otpadom. 
Niz mjera je provedeno s 
ciljem kontrole stanja oko
liša, u sklopu kojih je ugra
đena nova mjerna oprema 
za praćenje kakvoće sta
nja okoliša u automatsku 
mjernu postaju Marišćina 

koja se nalazi na Pogledu, 
a obavlja se i olfaktološ
ko praćenje stanja okoli
ša. Usprkos tome što su 
za provedbu navedenih 
mjera osigurana značajna 
sredstava u planu poslo
vanja, bez čega provođenje 
mjera ne bi bilo moguće, 
poslovni rezultat Ekoplusa 
za prvih šest mjeseci ove 
godine je ipak pozitivan. 
Iako su provedene mje
re rezultirale činjenicom 
da je za 2020. godinu na 
području mjerne postaje 
Marišćina kvaliteta zraka 
ponovno svrstana u 1. ka
tegoriju, niti naš predstav
nik u Nadzornom odboru, 
niti ja kao načelnica nismo 
zadovoljni jer utjecaj rada 
Centra nije potpuno uklo
njen. U tom cilju nastavi
ti ćemo naš rad, a jedino  
činjenica da Centar nema 
utjecaj na kvalitetu živo
ta naših mještana i okoliš, 
nama može biti prihvat
ljiva. Međutim, idalje po
stoje brojni problemi, ne
logičnosti i manjkavosti 
zakonskih rješenja koji na
dilaze utjecaj NOa i Skup
štine Ekoplusa, a sadašnje 
stanje sustava gospodare
nja otpadom je, nažalost, 
poražavajuće. S obzirom 
na to da ovakav nefunk
cionalan sustav gospoda
renja otpadom ima znača

jan utjecaj na rad Centra, 
a vidimo da su promjene 
sustava spore i gotovo 
nikakve, smatram da se 
ozbiljno mora revidirati 
cijeli sustav gospodarenja 
otpadom što smo i zatraži
li kod nadležnih državnih 
tijela koja su ovakav su
stav kreirala, ali i lokalnih 
tijela i komunalnih dru
štava te ostalih suvlasni
ka Ekolusa. Cijeli sustav 
traži ozbiljne promjene, 
što sam u više navrata ak
tualizirala i kao saborska 
zastupnica i kao načelni
ca. Revidirati se osobito 
moraju centri za gospo
darenje otpadom i sustav 
oslonjen na njih jer nije ni 
poticajan niti jamči zaokret 
prema boljem gospodare
nju otpadom, poštivanju 
ljudi i okoliša i, u konač
nici, kružnoj ekonomiji. Ili 
će se ovakav model gospo
darenja otpadom značajno 
modificirati, a svi u susta
vu osigurati da utjecaja 
rada Centra na stanovniš
tvo nema, ili treba tražiti 
druga rješenja izvan ovog 
koncepta i našeg prostora. 
Svako nastavljanje u ovom 
smjeru nama nije prihvat
ljivo i učinit ćemo sve da se 
ograniči korištenje daljnjih 
kapaciteta Centra, a osobi
to odlagališta kao glavnog 
izvora svih utjecaja.
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O
premljena senzorna soba u sklopu Osnovne 
škole  Sveti Matej i uređene staza za trčan
je i staza za skok u dalj na školskom sport

skom igralištu – prvi su vidljivi rezultati EU 
projekta „Podrška djeci s teškoćama u razvoju, 
problemima u ponaša nju te djeci slabijeg soci
jalnoekonomskog statusa – Za sretnije djetinj
stvo“ čiji je nositelj Općina Viškovo, a partneri 
Grad Kastav i Dječji vrtić Zlatna ri bica iz Kost
rene. Svrha projekta je osigurati rehabilitacijske 
tretmane i mobilni tim djeci s teškoćama u raz
voju, pro blemima u ponašanju te djeci slabi
jeg socijalnoeko nomskog statusa i omogućiti 
im uklju čivanje u sportske aktivno sti. Putem 
ITU mehanizma iz Urbane aglomeracije Rije
ka odnosno Europ skog socijalnog fonda odo
breno je stopostotno financiranje u iznosu od 
2.469.954,58 kuna.

Formiranje stručnih timova
 Tijekom ljeta smo proveli postupke za odabir 
izvođača radova te izveli radove na uređenju 
senzorne sobe, a nabavili smo i postavili svu 
opremu koja će biti na raspolaganju djeci s 
područja Viškova, Kastva i okolnog područja. 
Senzorna soba je uređena u sklopu Osnovne 
škole Sveti Matej gdje je u potpunosti oprem
ljen i kabinet za individualne terapije koje će 
provoditi stručni tim i raditi s djecom koja ima
ju potrebe za tim. Cijeli je prostor klimatiziran, 
ima i svoj skladišni prostor te toalet. Prilagođen 
je djeci smanjene pokretljivosti jer je nabav
ljen skalamobil odnosno uređaj koji se pri čvr
sti uz ogradu i njime do senzorne sobe dolaze 
djeca s određenim tjelesnim oštećenjima. Pred 
za ključenjem je i postupak javne nabave za 
odabir stručnog tima odnosno rehabilitacij
skog i mobilnog tima koji će raditi s djecom. 
Riječ je o defektologu odnosno edukacijskom 
rehabilitatoru, logopedu i psihologu za pro
vođenje rehabilitacijskih tretmana. Formirat će 
se i mobilni tim u sastavu: psiholog, socijalni 
pedagog i socijalni radnik. Rehabilitacijski tim 
će biti angažiran u senzornoj sobi za provođen
je terapija dok će mobilni tim funkcionirati na 
terenu, a njihov će se rad prilagoditi potrebama 
djece i njihovih roditelja. Projektni tim će, uz to, 
kontaktirati predškolske i školske ustanove s 
područja Viškova i Kastva te će djeca s tih po
dručja koja imaju potrebe za tretmanima na taj 
način biti uključena u projekt. Ujedno je nabav
ljena i dostavljena potrebna didaktička oprema 
partnerima iz Kastva i Kostrene. Po završetku 

projekta, sva oprema i naučeno znanje ostat će 
kao trajna vrijednost.  ističe u ime projektnog 
tima svih triju partnera voditeljica Odsjeka ure
da načelnika Općine Viškovo Irena Gauš.
S obzirom na to da projekt ima i svoj sport sko
rekreacijski dio, tijekom ljetnih mjeseci prove
deni su i postupci javne nabave te je posta vljena 
sportska oprema za provođenje škole atletike 
pa će djeca uz pratnju stručnih osoba naučiti  
osnove i vježbati trčanje i skok u dalj. Nabav
ljena je i oprema za disciplinu skoka u vis koja 
će se postavljati prema potrebi. U razdobljima 
povoljnih vremenskih uvjeta ove će se aktivno
sti provoditi na igralištu Osnovne škole Sveti 
Matej, a za vrijeme kišnih dana i niskih tem
peratura, u školskoj sportskoj dvorani Matija 
Katalinić u Kastvu jer je oprema nabavljena i za 
projektnog partnera iz Kastva. 
 Osim same senzorne sobe, dodatna vrijednost 
projekta „Za sretnije djetinjstvo“ jest njegov 
inkluzivan pristup jer će se omogućiti djeci s 
teškoćama u razvoju i djeci urednog razvoja 
da se zajednički uključe u sportske aktivno
sti. Ovom smo se temom pozabavili jer prati
mo situaciju na terenu i vidjeli smo da imamo 
problematičnu skupinu djece u težem socijal
noekonomskom statusu, djecu koja nisu uklju
čena u sve vrtićke i školske programe, djecu s 
problemima u ponašanju i teškoćama u razvo
ju. To je izrazito osjetljiva skupina, a sve projek
tne aktivnosti smo posložili da osiguramo po
dršku upravo ovoj ciljnoj skupini. Kao članovi 
Urbane aglomeracije Rijeka nastojat ćemo da 
se aktivnosti prošire i na ostale jedinice lokal
ne samouprave koje su članice Urbane aglo
meracije Rijeka.  istaknula je načelnica Općine 
Viškovo Sanja Udović. 

Pred 

zaključenjem 

je i postupak 

javne nabave za 

odabir stručnih 

timova koji će 

raditi s djecom. 

O početku 

rada i načinu 

provođenja 

terapija, 

korisnici će biti 

obaviješteni 

putem medija i 

općinskih web 

stranica.

Općina
Viškovo

eu projekti

započeT eu projeKT Za sreTnije djeTinjsTvo

UREĐENA I OPREMLJENA SENZORNA SOBA NA ŠKOLSKOM SPORTSKOM IGRALIŠTU 
UREĐENE STAZA ZA TRČANJE I STAZA ZA SKOK U DALJ
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eu projekti

POČINJE REALIZACIJA NAJVEĆE INVESTICIJE U VODNO-KOMUNALNU  
INFRASTRUKTURU U POVIJESTI OPĆINE VIŠKOVO
ukupna ulaganja koja će se realizirati na području općine viškovo premašuju iznos od 227 miliju-
na kuna, od kojih će se najveći dio financirati iz fondova europske unije. izgradit će se preko 40 
kilometara kanalizacijske mreže te preko 20 kilometara novog vodoopskrbnog sustava.

Projekt Komunalnog druš
tva Vodovod i kanaliza

cija d.o.o. Rijeka „Pobolj
šanje vodnokomunalne 
infrastrukture na području 
aglomeracije Rijeka“ koji 
je ukupno vrijedan više od 
1,7 milijardi kuna približa
va se realizaciji. Natječaj za 
odabir izvođača je okon
čan, a nedavno je potpisan i 
Ugovor s izvođačem rado
va. Ukupna ulaganja koja 
će se realizirati na području 
Općine Viškovo premašuju 
iznos od 227 milijuna kuna, 
od kojih će se najveći dio 
financirati iz fondova Eu
ropske unije, dio nacional
nih sredstava osiguravaju 
Hrvatske vode, a lokalnu 
komponentu K.D. Vodo
vod i kanalizacija d.o.o i 
Općina Viškovo. Riječ je o 
daleko najvećoj investiciji 
od nastanka Općine ko
jom će se obuhvatiti pod
ručje na kojem živi oko 9 
tisuća stanovnika. Izgradit 
će se preko 40 kilometa
ra kanalizacijske mreže te 
će gotovo svi stanovnici u 
obuhvatu projekta imati 
mogućnost priključka na 
kanalizacijsku mrežu. Što 
se tiče izgradnje vodovod
ne mreže, brojke su i tu 
vrlo velike, izgradit će se 
preko 20 kilometara novog 
vodo opskrbnog sustava. 
Za usporedbu, Općina Viš
kovo je u protekle 4 godine 
samostalno izgradila 10
ak kilometara vodovodne 
mreže. 

Složenost projekta
 Radi se o daleko najvećem 
i najsloženijem projektu 
kako u financijskom tako 

i u operativnograđevin
skom smislu na području 
Viškova jer će se zahtjev
ni radovi izvoditi u većini 
viškovskih naselja. Iako 
će ovaj projekt biti izrazito 
zahtjevan pri realizaciji, s 
nestrpljenjem očekujemo 
početak radova jer je ova 
investicija jedan od osnov
nih preduvjeta za budući 
razvoj Viškova u svakom 
pogledu budući da je Viš
kovo danas značajno ur
bano i poslovno mjesto za 
život i rad. S obzirom na 
obuhvat zahvata i slože
nost radova, izvjesno je da 
ćemo se svi skupa mora
ti prilagoditi te pokazati 
puno strpljenja i razumije
vanja jer će realizacija ovog 
zahtjevnog projekta trajati 
nekoliko godina. Međutim, 
kad ju završimo, Viško
vo će imati moderniziran 
i nadograđen vodovodni 
i kanalizacijski sustav čija 
će se kvaliteta značajno po
boljšati što će samo po sebi 
dodatno podignuti i život
ni standard naših mještana, 
a njihove će nekretnine do
biti na vrijednosti. Ne treba 
smetnuti s uma ni činjenicu 
da će se na dulje vrijeme 
osigurati posao za podu
zetnike izvođače radova i 
ostale dionike u izgradnji. 
Ponovno ću naglasiti da je 
riječ o europskom projektu 
koji će se u najvećem dijelu 
sufinancirati bespovratnim 
europskim sredstvima či
jom ćemo realizacijom do
biti najviši komunalni stan
dard i osiguran čist okoliš. 
 ističe općinska načelnica 
Sanja Udović. 

Na području Viškova gra

dit će se 35,7 km gravita
cijskih fekalnih kolektora, 
28 kanalizacijskih crpnih 
stanica i 3,2 km pripada
jućih tlačnih cjevovoda. 
Korisnicima koji nemaju 
mogućnost spajanja na gra
vitacijsku mrežu izgradit 
će se i predati na korištenje 
i 200ak malih crpnih stani
ca. Radovi će se izvoditi na 
cijelom području Marinića 
(naselja Bezjaki, Trampov 
breg, Mučići, Marinići, 
Blažići, Petrci, Stupari, Lu
činići, Straža) i Viškova do 
Vozišća (naselja Furićevo, 
Gornji Jugi, Vozišće, Široli, 
Viškovo, Juraši) te u Mla
denićima (naselja Mlade
nići, Trtni, Bujki, Brtuni, 
Biškupi). 

Suradnja s  
mještanima
 Prethodno ćemo izraditi 
sveobuhvatno prometno 
rješenje kako bi se ovako 
složen zahvat izveo sa što 
manje prometnih proble
ma. Pri nedavnoj rekon
strukciji ceste Mladeni
ćiRonjgi, izgradnji rotora 
Marinići 2 i Halubjan te na 
trasi ceste D 427 djelovali 
smo proaktivno i unapri
jed izgradili sve segmente 
vodovodne i kanalizacijske 
mreže, ali i stekli dragocje
no iskustvo za realizaciju 
ovako složenog projekta 
koji je pred nama. Paralel
no s ovim zahvatom Op
ćina Viškovo će nastaviti 
i s vlastitim investicijama 
poput izgradnje 1,8 kilo
metara dugog oborinskog 
kolektora Marinići koji će 
se protezati od rotora Ma
rinići 1 do Marinići 2 koja 

je planirana radi optimal
nog korištenja sredstava i 
vremena. U zoni obuhva
ta projekta Aglomeracije 
također ćemo izgraditi 
oko 8 kilometara novih 
vodovodnih ogranaka. 
Koristim priliku zahvaliti 
mještanima na kvalitetnoj 
suradnji u pripremi ovog 
projekta jer bez riješenih 
imovinskopravnih odno
sa ne bi mogli ni aplicirati 
na EU fondove. Također, 
zahvaljujem mještanima 
koji stanuju u zoni zahva
ta na obnovljenoj dionici 
MladenićiRonjgi gdje smo 
uspješno proveli zahtjevan 
projekt uz zajedničku i obo
strano kvalitetnu surad
nju. Vjerujem da će takva 
suradnja na zadovoljstvo 
svih uključenih u realiza
ciju biti i tijekom daljnjeg 
izvođenja ovako složenih 
radova – istaknuo je Sanjin 
Vranković, voditelj općin
skog Odsjeka za planiranje 
i razvoj prostora, izgradnju 
komunalne infrastrukture i 
objekata javne i društvene 
namjene, EU projekte i jav
nu nabavu. 

Najveći dio prikupljene 
sanitarnofekalne vode s 
područja Viškova završit će 
u transportnom kolektoru 
na Pehlinskoj cesti koji će 
se rekonstruirati pa će se 
ta voda u drugom stupnju 
obraditi u uređaju za pro
čišćavanje voda u Rijeci. 
Tako će se smanjiti direk
tno ispuštanje nepročišće
nih otpadnih voda u more 
i krško tlo što će pozitivno 
utjecati na stanje vodnih 
tijela.
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Općina
Viškovo K

rajem svibnja u Opatiji je održana 
početna press konferencija EU pro
jekta „Dostojanstvena starost u vlas

titom domu – socijalne usluge Urbane 
aglomeracije Rijeka“ u kojem je nositelj  
Hrvatski Crveni križ – Grad sko društ
vo Crvenog križa Opatija, a partner Opći
na Viškovo. Ukupna vrijednost projekta je 
1.987.142,26 kuna i u cijelosti se financira 
sredstvima Europskog socijalnog fonda. Pro
jekt će trajati 2 godine. U kratkim crtama, 
projekt će djelomično ublažiti problem ne
dostatka kvalitetnih izvaninstitucijskih soci
jalnih usluga jer će se osobama starijim od 65 
godina i osobama s invaliditetom na području  
Urbane aglomeracije Rijeka omogućiti po
trebna skrb i njega u vlastitom domu, što će 
svakako smanjiti broj korisnika institucijske 
skrbi. 

Dostojanstvena starost u 
vlastitom domu
 Naziv ovog projekta je Dostojanstvena starost 
u vlastitom domu – socijalne usluge Urbane 
aglomeracije Rijeka i sam njegov naziv govori 
o dodanoj vrijednosti koju će Općina Viško
vo i Gradsko društvo Crvenog križa Opatija 
ostvariti kroz realizaciju ovog projekta. Bit 
projekta je da kao društvo počnemo rješavati 
probleme kategorije zajednice čiji su se pro
blemi inače rješavali kroz institucije. Drago 
mi je što ćemo našim starijim sumje štanima 
omogućiti da u vlastitom domu ostvare sve 
što mogu i da nemaju potrebu za smještajem 
u domovima za starije. U Viškovu ćemo na
staviti sa zapošljavanjem gerontodomaćica te 
tako i ubuduće pružati skrb i brigu za osobe 
starije od 65 godina i osobe s invaliditetom. 
Još jedna vrijednost projekta je posudionica 
medicinske opreme koju Viškovo ima već 15 
godina, ali ćemo kroz ovaj projekt nadopuniti 

naš fond opreme i nabaviti dodatne količine 
medicinskih kreveta, anatomskih madraca, 
invalidskih kolica i slične opreme koja će se 
koristiti bez naknade. – istaknula je općinska 
načelnica Sanja Udović. 
Predsjednik Gradskog društva Crvenog križa 
Opatija Roberto Žigulić rekao je kako pet riječi 
iz naziva ovog projekta čini bitnu sintagmu i 
svojevrsnu srž naših društvenih problema, a 
odnosi se na korisnike koji su životom i ra
dom zaslužili dostojanstvenu starost. 
 Bit ovog projekta je smanje nje institucional
izacije starijih osoba i osoba s invaliditetom te 
omogućavanje dostojanstvenog života u star
ijoj dobi u svojim domovima. Osim pomoći u 
kući i pri obavljanju svakodnevnih životnih 
aktivnosti, korisnicima će se podići razina so
cijalizacije kroz komunikaciju i druženje kako 
se ne bi osjećali usamljeno. Kroz projekt ćemo 
nabaviti i određenu količinu medicinske 
opreme te vozilo kojim će dostavljač, koji će 
se zaposliti, dostavljati opremu korisnicima. 
Zaposlit će se i voditelj te koordinator projek
ta. – istaknula je u ime projektnih timova oba
ju partnera voditeljica Odsjeka ureda načelni
ka Općine Viškovo Irena Gauš. 
Ravnateljica Gradskog društva Crvenog križa 
Opatija Đana Pahor istaknula je kako se od 
članica Urbane aglomeracije Rijeka uključi
la Opatija pa će se kroz ovaj projekt nastavi
ti pružati usluga gerontodomaćica koje su 
dosad bile zaposlene kroz projekt Zaželi. 
 Naše gerontodomaćice nastavit će pružati 
pomoć dosadašnjim korisnicima, a proširit 
ćemo i broj ljudi o kojima skrbimo. Ovaj pro
jekt ne bi bilo moguće uspješno prijaviti bez 
kvalitetnog partnera poput Općine Viškovo 
koja je dosad provela puno EU projekata i 
spremno se prihvatila rada na projektnoj pri
javi. – izjavila je ravnateljica Gradskog društ
va Crvenog križa Opatija Đana Pahor. 

Ukupna 

vrijednost 

projekta je 

1.987.142,26 

kuna i u cijelosti 

se financira 

sredstvima 

Europskog 

socijalnog 

fonda. 

Projektom 

koji će trajati 

dvije godine 

omogućit će 

se starijim 

sumještanima 

da u vlastitom 

domu ostvare 

sve što trebaju 

i da nemaju 

potrebu za 

smještajem u 

domovima za 

starije.

poČInje još jeDan europskI projekt 

kojI će pomoćI starIjIm osoBama
eu projekti
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U Viškovu je sredinom 
srpnja održana početna 
press konferencija no

vog EU projekta koji će se 
provoditi u Viškovu. Riječ je 
o projektu „Pomoć i podrška 
starijim osobama kroz raz
voj izvaninstitucijskih soci
jalnih usluga″ koji je prijavi
la Udruga umirovlje nika 
Viškovo te s Ministarstvom 
rada, mirovinskog sustava, 
obitelji i socijalne politike 
potpisala Ugovor o dodje
li bespovratnih sredstava. 
Ukupna vrijednost projek
ta je 1.984.261,16 kuna i u 
cijelosti se financira iz Eu
ropskog socijalnog fonda. 
Općina Viškovo u ovom 
se EU projektu pojavljuje 
kao partner čije je iskustvo 
Udruzi umirovljenika bilo 
dragocjeno prilikom prijave 
na Poziv za dostavu projek
tnih prijedloga „Unaprje
đenje postojećih i širenje 
usluga izvaninstitucijske 
skrbi na području odab
ranih urbanih aglomeraci
ja/područja Osijek, Pula, 
Rijeka, Slavonski Brod, 
Split, Zadar i Zagreb“. 

Obnova 
prostora i usluga 
gerontodomaćica
 Drago mi je što može
mo predstaviti još jedan 
uspješno prijavljen eu
ropski projekt. Prijavitelj 
je Udruga umirovljenika, 
ali je općinska uprava dala  
ma k  simalnu podršku prili
kom prijave, a tako će biti 
i tijekom realizacije pro
jektnih aktivnosti. Doka
zali smo se velikim brojem 
prijavljenih i realiziranih 
projekata pa su i u ovom 
slučaju iskustvo i stručnost 

službenika odigrali ključnu 
ulogu. Sam projekt je vri
jedan nešto manje od 2 
milijuna kuna, a dodatna 
je vrijednost stopostotno 
financiranje pa nas u sva
kom slučaju vesele aktiv
nosti koje ćemo provesti u 
sljedeće dvije godine. Kao 
Općina možemo biti sretni 
što ćemo obnoviti prostor 
Udruge, ali i angažirati 6 
gerontodomaćica koje će 
na terenu pružati usluge 
za koje smo tijekom dru
gih projekata uvidjeli da su 
bitne i važne našim starijim 
sumještanima. Imamo velik 
broj starijih osoba koje žive 
same ili se njihovi bližnji u 
ovom modernom načinu 
života ne mogu dovoljno 
kvalitetno brinuti o njima. 
Gerontodomaćice su pak 
svojim radom olakšale sva
kodnevni život starijih oso
ba. Osim dostave namir
nica i čišćenja, sigurno su 
jedan dio vremena provele 
u komunikaciji sa starijim 
osobama, što je posebna 
vrijednost njihovog anga
ž mana. Što se tiče naše 
Udru ge umirovljenika, pra
tili smo je i pratit ćemo je i 
u budućnosti jer je vrlo ak
tivna i organizirala je puno 
programa. Sada kad su 

nova financij ska sredstva 
tu, sigurna sam da će toga 
biti još više. – istaknula je 
načelnica Općine Viškovo 
Sanja Udović. 

Važna uloga 
izvaninstitucijske 
skrbi 
U ime projektnog tima,  
zadovoljstvo novim hva
levrijednim projektom nije 
krila ni voditeljica Odsje
ka ureda načelnika Općine 
Viškovo Irena Gauš. 
 Potrudili smo se prijavi
ti što kvalitetniji projekt 
jer nam je iznimno važna  
izvaninstitucijska skrb o 
starijim osobama pa će s 
gerontodomaćicama naši 
stariji sumještani imati po
moć u kući i lakše živje
ti. Ovaj projekt se na neki 
način nastavlja na program 
Zaželi jer ćemo nastaviti 
brinuti o dosadašnjim ko
risnicima, ali i preuzeti neke 
nove. Adaptirat ćemo i 
opremiti prostor Udruge za 
što kvalitetnije provođenje 
slobodnog vremena člani
ca i članova, nabavit ćemo 
informatičku opremu i or
ganizirati tečaj informatike 
i uporabe pametnih telefo
na. Za korisnike kojima je 
to potrebno, osigurat ćemo 

uslugu psihološkog i prav
nog savjetovanja. Planirane 
su i medicinske vježbe za 
starije te škola plesa za koju 
ćemo omogućiti korištenje 
većih prostora u općinskom 
vlasništvu, a održat će se i 
dvije kazališne predstave. 
Naši stariji sumještani će 
imati i 270 sati kreativnih 
radionica te nekoliko izle
ta brodom i autobusom na 
Brijune, Plitvice te otoke 
kvarnerskog akvatorija. 
Tijekom trajanja projekta 
zaposlit će se voditelj pro
jekta te koordinator rada s 
gerontodomaćicama. – na
glasila je Irena Gauš. 

Vježbe, kreativne 
radionice, tečajevi 
informatike
Predsjednica Udruge 
umirovljenika Viškovo Zor
ka Rubeša poručila je kako 
će ovaj projekt članicama i 
članovima Udruge itekako 
pomoći u ovo pandemijsko 
vrijeme. 
 Opet ćemo imati vježbe, 
kreativne radionice, a po
sebno nam je draga edu
kacija iz informatike koja 
će nam omogućiti da se 
naučimo služiti pametnim 
telefonima i računalima jer 
naši mladi nemaju vremena 
ni strpljenja s nama stariji
ma. Sada ćemo krenuti i s 
tim i nadam se da će dobro 
funkcionirati. Sretni smo i 
s plesnom radionicom jer 
neki ne znaju, a vole plesati. 
Ići ćemo i na izlete, čemu se 
posebno veselimo. Zahva
ljujem ovom prilikom Opći
ni Viškovo i svima koji su 
pomogli da se projekt pri
premi i ostvari. – zaključila 
je Zorka Rubeša. 

eu projekt pomoć I poDrška starIjIm osoBama  
KROZ RAZVOJ IZVANINSTITUCIJSKIH SOCIJALNIH USLUGA

eu projektieu projekt, čija ukupna vrijednost iznosi 1.984.261,16 kuna prijavila je udruga umirovlje nika viškovo 
te s Ministarstvom rada, mirovinskog sustava, obitelji i socijalne politike potpisala ugovor o dodjeli  
bespovratnih sredstava. u ovom projektu općina viškovo se pojavljuje u ulozi partnera.
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Općina
Viškovo

Specifični cilj 

projekta bio 

je promicanje 

zdravih navika 

i zdravlja te 

povećanje znanja i 

svijesti stanovnika 

o važnosti 

prevencije bolesti. 

Za provođenje 

niza projektnih 

aktivnosti 

odobreno je 

stopostotno 

financiranje, 

odnosno 

496.914,53 kune 

iz Europskog 

socijalnog 

fonda u okviru 

Prioritetne osi 

2, Investicijskog 

prioriteta 9.iv, 

Specifičnog cilja 

9.iv.1 Operativnog 

programa 

„Učinkoviti ljudski 

potencijali” za 

razdoblje 2014.-

2020. 

U  vijećnici Općine Viškovo u 
Saršonima krajem svibnja 
je održana završna press 

konferencija EU projekta „Od 
prevencije do zdravlja“. Riječ 
je o projektu koji je prije go
tovo dvije godine uspješno 
prijavila Općina Viškovo i 
kao partnera uključila rapsku 
Općinu Lopar. Opći cilj pro
jekta bio je povećanje znanja 
i svijesti o važnosti promocije 
zdravlja i prevencije bolesti 
na području Viškova i Lopa
ra. 

Projektom se nastojalo potak
nuti stanovništvo na promiš
ljanje o važnosti zdravog 
načina života. S ciljem pre
vencije raka pluća organi
zirana je medijska kampanja 
protiv pušenja pod nazivom 
„Postanite i ostanite nepušač” 
te razne edukacije, seminari 
i radionice koje su bile us
mjerene na prevenciju stresa, 
poticanje kretanja te zdrave 
prehrane. Sukladno tome, 
u rujnu prošle godine orga
nizirane su manifestacije 
„Tjedan zdravlja” tijekom 
kojeg su se posjetitelji mog
li upoznati s konceptom 
zdrave prehrane, rizicima 
aktivnog i pasivnog pušen
ja, mogućnostima rekreacije, 
tehnikama opuštanja i noše
nja sa stresom − sve s ciljem 
po dizanja kvalitete života na 
višu razinu. 
 Tjedan zdravlja smo trebali 
imati i proljetos, ali su nas u 
tome spriječile epidemiološke 
mjere. Projektni tim je us
pio i tome doskočiti pa smo 
Tjedan zdravlja „preselili“ 
online jer smo na općinskoj 
web stranici imali poseban 
kutak posvećen upravo ovom 
projektu. Online posjetite
ljima su su dalje dostupni 
zanimljivi video uratci koji 
omogućavaju upoznavanje s 

konceptom zdrave prehrane, 
rizicima pušenja, mogućno
stima rekreacije, tehnikama 
opuštanja i nošenja sa stresom. 
U suradnji s Gradskim druš
tvom Crvenog križa Rijeka 
pripremljen je videomaterijal 
Bolnica za medvjediće po
moću kojeg najmlađi mogu 
prevladati strah od bolesti ili 
posjeta liječniku. U medijsku 
kampanju protiv pušenja i 
akciju Postanite i ostanite 
nepušač uključili smo uče
nike 4. i 5. razreda Osnovne 
škole Sveti Matej kojima smo 
organizirali izradu stripova 
na temu prevencije pušenja. 
Autori najboljih radova dobili 
su poklonpakete u vrijedno
sti od 1.500,00 kuna, 1.000,00 
kuna, 500 kuna odnosno ruk
sake s bilježnicama, olovka
ma, flomasterima, bojicama, 
mišem s tipkovnicom, hrvat
skoengleskim rječnikom i os
talim prigodnim školskim po
trepštinama. Za kraj ću dodati 
da smo već pripremili projek
tnu prijavu u sklopu druge 
faze projekta Od prevencije 
do zdravlja koji će ovog puta 
biti usmjeren na prevenciju 
bolesti mišićnoga i koštanog 
sustava. – istaknula je općin
ska načelnica Sanja Udović. 
Uz općinsku načelnicu  Sanju 
Udović na konferenciji su 
sudjelovali i članovi projekt
nog tima Elena Grgurić i Mar
ko Miletić.

Tjedan zdravlja
 Za prvi Tjedan zdravlja koji 
smo uspjeli, i to vrlo uspješno, 
organizirati uživo početkom 
rujna prošle godine, angažira
li smo i stručnjake iz Specijalne 
bolnice Medico koji su održali 
dobro posjećene zdravstvene 
edukativne seminare, a na 
raspolaganju je za savjet tije
kom dva dana bio dostupan 
i pulmolog. Mještani koji su 
posjetili seminare, u Medicu 
su imali osiguranu besplatnu 
spirometriju. Naši suradnici 
iz Doma zdravlja Primor
skogoranske županije održa
li su javnozdravstvene akcije 
besplatnog mjerenja razine 
šećera u krvi, krvnog tlaka te 
indeksa tjelesne mase. Jedan 
od najzanimljivijih programa 
svakako je bila radionica 
MINDFULNESS – emotivna 
higijena i zdrav život koju je 
vodio Igor Mošič. Kroz nju 
su polaznici mogli doznati 
sve o NAM tehnologiji emo
tivne higijene koja je razvije
na prema tibetanskoj tradici
ji logičkog razmišljanja te  
me ditacije, a s njom se na 
djelotvoran način može 
održavati zdravlje uma.  
Radionica je bila dobro po
sjećena, a polaznici su naučili 
i isprobali dvije praktične i ko
risne vježbe za tijelo i um. U 
suradnji s Udrugom likovnih 
umjetnika amatera Braća 

uspješno Završen eu projekt 

od prevencije do Zdravlja
eu projekti
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Završen europskI projekt RUKE POMAŽU
izuzetno dobro prihvaćen projekt vrijedan nešto više od 2,7  
milijuna kuna u cijelosti je financiran sredstvima  europskog soci-
jalnog fonda. 

U Viškovu je sredinom srpnja održana završ
na press konferencija EU projekta „Ruke 

pomažu“ u kojem su Općina Viškovo kao 
nositelj projekta, i Općina Klana, kao partner, 
zaposlili na radno mjesto gerontodomaćica 
ukupno 15 dugotrajno nezaposlenih žena s 
najviše završenim srednjoškolskim obrazo
vanjem, koje su bile prijavljene u evidenciju 
nezaposlenih HZZa na 24 mjeseca. Općina 
Viškovo zaposlila je 6 gerontodomaćica koje 
su pružale pomoć i podršku za nešto manje 
od 50 korisnika dok je Općina Klana zaposli
la 9 gerontodomaćica koje su pružale pomoć 
za nešto više od 50 korisnika starije životne 
dobi. U projekt su kao korisnici bile uključene 
starije i nemoćne osobe kojima su gerontodo
maćice tijekom protekle dvije godine pružale 
pomoć u dostavi namirnica, pripremi obroka, 
održavanju higijene i čistoće stambenog pro
stora, pomagale im pri oblačenju i svlačenju, 
u posredovanju u ostvarivanju raznih prava 
(dostava lijekova, pomagala plaćanje računa i 
sl.), u socijalnoj integraciji, pružale im podrš
ku kroz razgovore i druženje te time doprini
jele podizanju kvalitete njihovog života. 

Podrška i pomoć
 Ovaj projekt, vrijedan nešto više od 2,7 mi
lijuna kuna, u cijelosti je financiran sredstvi
ma Europskog socijalnog fonda iz programa 
Zaželi – program zapošljavanja žena – faza I. 
Osim zapošljavanja 15 dugotrajno nezaposle
nih žena, projekt je Viškovu i Klani omogućio 
podršku i pomoć starijem stanovništvu koje ili 
živi u samačkim domaćinstvima ili ih obitelj 
ne može dovoljno često obilaziti. Projekt je po
kazao da imamo podosta takvog stanovništva 
te ćemo nastojati kroz neke naše druge projek
te, za koje su Ugovori već potpisani ili su u 
fazi prijave i evaluacije, i u budućnosti osigu
rati sredstva za slične aktivnosti. Ovom prili
kom, osim gerontodomaćicama i partnerima, 
zahvaljujem i patronažnim sestrama koje su 
nam ukazale kome i kakva pomoć treba. – 
rekla je voditeljica Odsjeka ureda načelnika  
Općine Viškovo Irena Gauš.

Voditeljica projektnog tima Općine Viškovo 
Jasmina Fabac naglasila je kako su iz projek
ta osigurana i sredstva za nabavku kućanskih 
higijenskih potrepština na mjesečnoj razini za 
sve uključene starije i nemoćne osobe pa je tije
kom 2 godine trajanja projekta podijeljeno oko 

1500 takvih paketa.  Dodatna vrijednost pro
jekta je provedeno osposobljavanje za poslo
ve gerontodomaćica jer je 9 zaposlenih žena 
završilo navedenu edukaciju i steklo uvjere
nje o osposobljenosti za što se nadam da će im 
itekako pomoći u njihovom daljnjem sudje
lovanju na tržištu rada. Koristim ovu priliku 
zahvaliti svim gerontodomaćicama na kvali
tetnoj suradnji i pomoći našim sumještanima 
kao i našim obveznim partnerima Hrvatskom 
zavodu za zapošljavanje – Područnom uredu 
u Rijeci te Centru za socijalnu skrb. – rekla je 
Jasmina Fabac. 

Uspješan projekt
U ime Općine Klana pročelnica Jedinstvenog 
upravnog odjela Ivana Vlaše rekla je kako je 
projekt i u Klani dobro prihvaćen. 

 Ljudi su se navikli na gerontodomaćice i 
na skrb koje im pružaju. Nadamo se da će se 
raspisati novi natječaj kako bismo i u buduć
nosti osigurali takvu vrstu skrbi. Ovim smo 
projektom visoko podigli letvicu u pružanju 
dodatnih socijalnih usluga. – istaknula je Iva
na Vlaše. 

Jedna od gerontodomaćica Sunčana Srok re
kla je kako su kroz ovaj projekt stekle puno 
znanja i usvojile nove vještine u pomoći stari
jim i nemoćnim osobama. 

 Kvaliteta života u nekoj zajednici ne ovisi 
samo o brizi za najmlađe, nego i o brizi za naj
starije jer je od njih sve i krenulo. Imali smo 
različitih korisnika i slučajeva, neki su trebali 
samo psihološku podršku, razgovor i druže
nje, informacije iz vanjskog svijeta. Nekima je 
trebalo pomoći pri oblačenju, održavanju hi
gijene, čišćenju stambenog prostora, kuhanju 
jer njihove obitelji nisu zbog poslovnih obave
za to stizale i oni su na neki način bili prepu
šteni sami sebi. – zaključila je Sunčana Srok. 

Baštijan održana je 
kreativna radioni
ca za osobe starije 
od 54 godine, ali i 
radionica crtanja 
fraktala. – istaknu
la je članica pro
jektnog tima Elena 
Grgurić.

Sport i 
rekreacija
 Projekt Od pre
vencije do zdrav
lja, što je i logič
no, imao je i svoj 
sportskorekreaci
jski dio kroz orga
nizaciju grupnog 
vježbanja i nor
dijskog hodanja. 
Grupno vježbanje 
vodio je Ris dance 
fitness Ivone Brne
lić kroz program 
Dancebody. Dvo
satno nordijsko 
hodanje vodilo 
je Društvo za is
traživanje i pot
poru. Na kraju 
ću naglasiti da 
smo sve aktivno
sti organizirali u 
skladu s preporu
kama Nacional
nog sto žera civilne 
zaštite i važećim 
epidemiološkim 
mjerama Hrvat
skog zavoda za 
javno zdravstvo. 
Vjerujem da smo 
m n o g o b r o j n i m 
projektnim aktiv
nostima proširili 
znanje i povećali 
svijest o važnosti 
promocije zdravlja 
i prevencije boles
ti na području 
Općina Viškovo i 
Lopar, a ujedno i 
promicali zdrave 
navike i zdrav
lje. – za ključio je 
press konferenciju 
Marko Miletić iz 
Općine Viškovo. 

eu projekti
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O
vih je dana, nakon 3 
mjeseca radova koje je 
izvela slovenska tvrtka 

CPK Koper, završena još 
jedna faza uređenja Sport
skorekreacijske zone Halub
jan. Ljetni su mjeseci tako, 
među ostalim, iskorišteni za 
investiciju čijom je realizaci
jom zona ispred Halubjana 
posta la estetski ugodnija, 
sigurnija i funkcionalnija. 
Naime, postojeći plato je ko
munalno moderniziran jer 
su u zoni zahvata preložene 
postojeće instalacije nakon 
čega je izgrađen cjelovit sus
tav oborinske odvodnje. 
Izgrađeno je i novo autobus
no ugibalište ispred objekta, 
a postavljena je i nova javna 
rasvjeta te asfaltirana cijela 
površina na kojoj je označeno 
pedesetak parkirnih mjesta 
s rezerviranim mje stima za 
oso be smanjene pokretljivo
sti. Postavljena je i nova verti
kalna i horizontalna promet
na signalizacija. Napravljen 
je i novi izlaz s parkirališne 
površine i time dobivena nova 
mogućnost za uključenje na 
prometnicu prema Kastvu 
čime je poboljšana sigurnost 
svih sudio nika u prometu što 
najviše pozdravljaju rodite
lji tristotinjak djece koja tre
niraju u nekoj od kategorija 

NK Halubjan. Tijekom rujna 
predstoji još hortikulturno 
uređenje prostora ispred No
gometnog kluba Halubjan. 

Sigurniji promet
Zadovoljstvo dodatnim ure
đenjem prostora ispred NK 
Halubjan ne krije ni prvi  
čo vjek Kluba Dalibor Marče
lja. 
 Zahvalio bih Općini Viško
vo na ovoj investiciji jer smo 
dobili toliko željen uređen i 
označeni parking, a prostor 
ispred kluba je značajno bo
lji, ljepši i  funkcionalniji. Već 
u prvim danima korištenja 
pokazalo se da je ovo iteka
ko bilo potrebno prije svega 
po pitanju funkcionalnosti i 
sigurnosti jer nam svakod
nevno roditelji na treninge 
dovoze djecu, nerijetko po
gledaju trening i čekaju svoje 
mališane. Sada to čine puno 
slobodnije jer znaju da su 
im automobili parkirani na 
označenim mjestima. – kaže 
Dalibor Marčelja. 

U planu i 
rekonstrukcija 
objekta
Što se tiče daljnjih ulaganja 
u zoni oko NK Halubjan, u 
narednom razdoblju je plani
rana rekonstrukcija objekta 

s dogradnjom svlačionica, 
sanitarnih čvorova i ostalih 
klupskih prostorija u što će 
Općina uložiti oko 5 mili
juna kuna. Odluka o dava
nju su glasnosti za provedbu 
ulaganja na području Općine 
Viškovo za projekt „Rekon
strukcija zgrade sport sko
rekreacijske namjene – NK 
Halubjan u Viškovu“ naći će 
se pred općinskim vijećnici
ma na sjednici u rujnu. Za
hvaljujući Općini, danas NK 
Halubjan koji je lani obi lježio 
50 godina uspješnog rada 
raspolaže kvalitetnim no
gometnim igralištima, odr
žavanim prirodnim travnja
kom na glavnom terenu te 
novopostavljenim umjetnim 
travnjakom, sve u skladu sa 
standardima FIFAe, u što 
je Općina uložila gotovo 2,4 
milijuna kuna te više od 600 
tisuća kuna kojima je riješe
no pitanje drenaže i odvod
nje, a tu je i nova ograda koja 
dijeli igralište od gledatelja. 
Osim toga, Općina sudjelu
je i u financiranju Kluba, a 
posljednje dvije godine rad 
Kluba financijski prati Za
jednica sportskih udruga 
Općine Viškovo koja za rad 
NK „Halubjan″ izdvaja nešto 
više od 400 tisuća kuna go
dišnje.

estetskI  I  FunkcIonaLno poBoljšana Zona  
IspreD nogometnog kLuBa HaLuBjan
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otvoren 
DjeČjI 
vrtIć u 
marČeLjIma

u Marčeljima je završena 
realizacija još jednoga 
kapitalnog projekta na 

području Viškova. Riječ je 
o izgradnji Područnog ob
jekta Marčelji koji djeluje u  
sklopu Dječjeg vrtića Viško
vo. Vrtić ispunjava sve krite
rije Državnog pedagoškog 
standarda predškolskog od
goja i obrazovanja pa ga od 
1. rujna pohađaju 44 djeteta 
u dvije odgojnoobrazovne 
skupine. Lokacija vrtića u 
naselju Marčelji omogućava 
disperziranost potrebnih sa
držaja iz središnjeg naselja 
Viškovo što će osigurati bolji 
životni standard i ravno
mjerniji razvoj cijelog pod
ručja općine. 

Izgradnja i opremanje vrtića 
vrijedni su nešto manje od 
6.700.000,00 kuna čime će 
se značajno unaprijediti ka
paciteti vrtića u Viškovu i 
olakšati svakodnevni život 
i rad brojnim roditeljima s 
viškovskog područja. 

Svečanost otvorenja
 S obzirom na demograf
ske pokazatelje, trebao nam 
je upravo ovakav objekt 
koji će povećati smještajne 
kapacitete našeg matičnog 
objekta. Investicija je tek
la kako i zamišljamo da 
treba u idealnim uvjeti
ma jer smo zahvaljujući 
općinskim službenicima 
pravovreme no izradili pro
jektnu dokumentaciju, isho
dili građevinsku dozvolu te 
projekt uspješno prijavili na 
natječaj u sklopu operacije 
7.4.1. „Ulaganja u pokreta
nje, poboljšanje ili proširenje 

sa 153 novorođenčadi u 2020. godini općina viškovo je druga općina u Hrvatskoj po prirodnom 
prirastu. 

lokalnih temeljnih usluga 
za ruralno stanovništvo, 
uključujući slobodno vri
jeme i kulturne aktivnosti te 
pove zanu infrastrukturu” 
Mjere 7 „Temeljne usluge 
i obnova sela u ruralnim 
područjima“ iz Programa 
ruralnog razvoja Republike 
Hrvatske za razdoblje 2014. 
– 2020. godine. Kroz taj smo 
Program dobili oko 3 mili
juna i 700 tisuća kuna, a 
očekujemo i oko 1,5 miliju

na kuna za pokrivanje vlas
titog učešća u financiranju. 
Radi se o mo dernom i ener
getski učinkovitom objektu 
u kojem će djeca i djelatni
ci prije svega biti sigurni.  
Objekt se nalazi u prirod
nom okruženju na svega 
par koraka od šume, a osim 
na vanjskom igralištu naši 
mališani moći će se igrati i na 
terasi. Ovaj nam je objekt od 
iznimne važnosti jer i dalje 
imamo odlične demografske 
pokazatelje pa smo prema 
podatcima Državnog zavo
da za statistiku po prirod
nom prirastu na visokom 
drugom mjestu od svih hr
vatskih općina jer nam se 
lani rodilo 153oje djece, sve
ga jedno dijete manje nego 

u Nedelišću. To nas poseb
no veseli, ali i obvezuje jer 
svake godine izdvajamo 
sve više proračunskih sred
stava, kako za predškolski 
odgoj i obrazovanje tako i 
za nadstandard koji pruža
mo djeci osnovnih i sred njih 
škola odnosno fakulteta. 
Za brigu o djeci i mladima 
izdvajamo nešto više od čet
vrtine općinskog proračuna 
pa s ponosom nosimo status 
Općine – prijatelj djece“. – 

istaknula je načelnica Općine 
Viškovo Sanja Udović. 

Mjesto prijateljstva i 
bezbrižne igre
Ravnateljica Dječjeg vrtića 
Viškovo Ingrid Lončarić 
zahvalila je osnivaču Općini 
Viškovo koja je uvijek imala 
razumijevanja za potrebe naj
mlađih i njihovih roditelja. 

 Ove godine u travnju smo 
obilježili 25. rođendan našeg 
Dječjeg vrtića Viškovo. Pok
lon djeci Viškova je i ovaj 
objekt u Marčeljima u koji će 
od 1. rujna u dvije odgojno 
obrazovne skupine krenu
ti 44 djeteta. Otvaranjem 
ovog objekta, u pedagošku 
godinu 2021/2022. ukup
no je upisano 282 djeteta u 

16 skupina, a zaposleno je 
49 djelatnika na odgojno – 
obrazovnim i administra
tivno tehničkim poslovima. 
Vanjski i unutarnji prostori 
i oprema u objektu u skla
du su s pedagoškim stan
dardima. Posebno se vodi
la briga o sigurnosti djece 
pa je tako vrtić opremljen 
sustavom videonadzora, 
alarma i vatrodojave. U 
objektu Marčelji radit će 4 
odgajateljice, pomoćna ku
harica i spremačica. Ručak 
će se pripremati i dovoziti 
iz matičnog objekta jer već 
6 godina imamo vlastitu 
kuhinju s implementiranim 
HACCAP sustavom koji 
omogućuje prehranu djece 
baziranu na zdravim namir
nicama, ali i kvalitetniju 
brigu o djeci s posebnim 
prehrambenim potrebama. 
Želim da objekt Marče
lji postane mjesto radosti, 
prijateljstva, bezbrižne igre 
i mjesto lijepih sjećanja na 
djetinjstvo. – naglasila je 
ravnateljica Dječjeg vrtića 
Viškovo Ingrid Lončarić. 

Nakon simboličnog reza
nja vrpce koju su prerezali 
općinska načelnica Sanja 
Udović, ravnateljica Dječ
jeg vrtića Viškovo Ingrid 
Lončarić, dugogodišnja od
gajateljica Sekana Hrvatin 
te mališani Lora Berčić i 
Lovro Šanko prostor no
vog vrtića, djecu i djelatni
ke blagoslovio je kapelan 
Župe sv. Mateja Mateo 
Šutić. 

| Rujan  2021. | Glasnik općine VIŠKOVO | 19 



u Viškovu je krajem srpnja 
potpisan Ugovor o izvođe
nju radova na izgradnji 

Kuće halubajskega zvončara. 
Ugovor vrijedan 30,7 miliju
na kuna s PDVom potpisali 
su načelnica Općine Viškovo 
Sanja Udović i tehnički direk
tor tvrtke VG 5 Nejc Hrastnik. 
Svega dva tjedna od potpisa 
Ugovora, slo venski je izvođač 
organizirao i samo gradilište te 
počeo s radovima. 

Kuća halubajskega zvončara 
bit će izgrađena u sklopu Sport
skorekreacijske zone Halubjan. 
Da nije riječ o „običnoj“ kući 
 svjedoči i 3.300 četvornih me
tara površine čestice na kojoj će 
se izgraditi ovaj veleban objekt.  
Kuća će, između ostalog, imati 
Centar za posjetitelje u kojem 
će zvončari na jednom mjestu 
prezentirati sve aspekte svoje 
tradicije i na korištenje dobiti 
infrastrukturu koju zaslužuju. 
Dodana vrijednost ovog kapi
talnog projekta je što će omo
gućiti posjetiteljima sudjelo
vanje u raznim aktivnostima 
i događanjima povezanim uz 
običaje zvončara tijekom cijele 
godine, a ne samo za vrijeme 
Pusta. Osim formiranja Kuće 
halubajskega zvončara, koja 

podrazumijeva izgradnju i 
opremanje građevine, bit će 
zastupljeni i ostali segmenti 
ponude za posjetitelje kao 
što su ugostiteljski i komer
cijalni sadržaji koji će osi
gurati održivost investicije 
u dugoročnom razdoblju. 
Tako je planirano da se, 
osim muzejskog postava 
koji će prezentirati običaje, 
opremu i tradiciju zvončara 
u obliku etnografske zbirke, 
sadržaj proširi edukacijskim 
programima koji će uključi
vati radionice, predavanja 
i prezentacije vezane uz 
običaje Viškova i zvončara. 
Programi će prvenstveno 
biti usmjereni na učenike 
osnovnih i srednjih škola 
te studente, a obuhvatit će 
široku kulturnopovijesnu 
tematiku koja uključuje po
vijest i tradiciju zvončara, 
običaje vezane uz pust, ra
dionice za izradu maski i 
šivanje karnevalske odjeće, 
gastronomske radionice, te 
zabavne programe. 

Povežimo se 
baštinom
Kuća Halubajskega zvon
čara dio je integriranog 

projekta „Povežimo se 
baštinom“ u kojem se gra
dovima i općinama koji čine 
Urbanu aglomeraciju Rije
ka putem ITU mehanizma 
i Ministarstva regionalnog 
razvoja i fondova Europske 
unije dodjeljuju bespovrat
na sredstva iz Europskog 
fonda za regionalni razvoj. 
Putem mehanizma Inte
griranih teritorijalnih ula
ganja, za Kuću halubajske
ga zvončara Općini Viškovo 
već je dodijeljeno nešto 
manje od 8 milijuna kuna. 

 Danas sam posebno sret
na i uzbuđena jer je ovo 
rezultat dugogodišnje pri
preme projekta i potpisom 
ovog ugovora počinje faza 
realizacije. Sama priprema 
počela je izradom Strategi
je razvoja turizma Općine 
Viškovo, dokumenta kojeg 
je usvojilo Općinsko vijeće. 
U njemu smo jasno defini
rali potencijale razvoja 
turizma na području naše 
općine i koji su to kulturni 
odnosno turistički proizvo
di kojima možemo dodat
no brendirati našu općinu. 
Jedan od takvih projekata 
je upravo Kuća halubaj
skega zvončara. Ovaj pro
jekt ima dodatnu težinu 
jer je godiš nji pokladni 
ophod zvončara s područja 
Kastavštine, čiji su dio i naši 
Halubajski zvončari, prije 
više od 10 godina uvršten 
na popis svjetske nema
terijalne kulturne baštine 
UNESCOa. To daje dodat

p o Č e L a 
I Z g r a D n j a 
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H A L U B A J S K E G A 
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nu težinu ovom projektu, a 
nama obvezu da za sljedeće 
ge neracije valoriziramo 
na šu kulturnu baštinu i 
tradiciju te da ono što je ne
materijalno učinimo živim i 
prenosimo budući generaci
jama na jednom ovakvom 
mjestu. To je izuzetan pro
jekt što se tiče volumena i 
izložbenomuzejskog posta
va, ali i svega onog što će 
se tamo događati. Radi se, 
između ostalog, o muze
ju koji će sa svojim inter
aktivnim postavom biti 
jedan od najvećih u Pri
morskogoranskoj žu paniji. 
Ovo je jedinstven projekt 
kojem smo pristupili kako 
i treba pristupiti turističkim 
proizvodima posebno u 
segmentu kulture. Na jed
nom mjestu posjetitelji će 
osim muzejskog postava i 
upoznavanja tradicije kroz 
radionice moći uživati u 
prekrasno uređenom oko
lišu te bogatoj ugostiteljskoj 
ponudi specifičnoj za naše 
podneblje. Ovaj projekt 
sufinanciran je europskim 
sredstvima jer smo već do
bili nešto manje od 8 miliju
na kuna putem ITU meha
nizma i sredstava Urbane 
aglomeracije Rijeka budući 
da je Kuća halubajskega 
zvončara dio projekta Pove
žimo se baštinom. Očeku
jemo da nas podrže i neki 
drugi dionici na čemu ćemo 
se dodatno angažirati. – is
taknula je prilikom potpi
sivanja Ugovora općinska 
načelnica Sanja Udović. 

Posao izvođenja radova na 
izgradnji Kuće halubajske
ga zvončara na javnom nat
ječaju dobila je slovenska 
tvrtka VG 5. 

 Zadovoljni smo što smo 
dio ovog predivnog projek
ta. VG 5 je slovenska tvrtka 
koja je u Primorskogo
ranskoj županiji uspješno 
izgradila više objekata tako 
da vjerujemo da će i izgrad

nja Kuće halubajskega 
zvončara biti dobra priča 
za sve sudionike u izgrad
nji. Zahvaljujem Općini 
Viškovo na povjerenju koje 
nam je ukazala i povje
rila nam izgradnju ovako 
važnog objekta. Spremni 
smo u svakom pogledu za 
ovaj projekt te sam siguran 
da ćemo do kraja iduće 
godine izgraditi Kuću ha
lubajskega zvončara. – iz
javio je tehnički direktor 
tvrtke VG 5 Nejc Hrastnik. 

Budućnost građena 
na tradiciji
Potpisivanju Ugovora pri
  sustvovao je i riječki gra
donačelnik Marko Filipo
vić koji je nazočne pozdra
vio i kao gradonačelnik 
grada koji je sjedište Ur
bane aglome racije. 

 Halubajski zvončari su 
dio našeg identiteta. Meni 
je bilo drago i srce mi je 
bilo puno kada su lani na 
otvaranju Rijeke kao eu
ropske prijestolnice kul
ture upravo Halubajci bili 
jedna od glavnih atrakcija. 
Tako je bilo i u Galwayu 

koji je također lani bio eu
ropska prijestolnica kulture 
na čijem je otvaranju zbog 
pandemije bilo otkazano 
sve osim nastupa Halubaj
skih zvončara. Tradicija 
je nešto na čemu gradimo 
našu budućnosti, a ovo je 
najveći projekt u sklopu 
šireg projekta Povežimo se 
baštinom. Čestitam svima 
koji su radili na pripremi 
realizacije ovog projekta 
jer je Kuća halubajskega 
zvončara reprezentativan 
objekt kojim ćemo se pono
siti. Ovaj objekt će promije
niti turističku sliku Viško
va. Čestitam i općinskom 
vodstvu i općinskom vijeću 
koji su donijeli odluke po
trebne za izgradnju Kuće 
halubaj skega zvončara te 
se nadam da se vidimo za 

18 mjeseci na otvaranju 
KHZa. – istaknuo je riječki 
gradonačelnik Marko Fili
pović. 
Potpisivanju Ugovora pri
sustvovali su i zamje
nik općinske načelnice 
Denis Mladenić, pred
sjednik Općinskog vijeća 
Bojan Kurelić, direktor
ica Turističke zajednice 
Marina Jurić te predsjed
nik Udruge Halubajski 
zvončari Damir Host. U 
uvodnom dijelu uzvanici
ma je Kuću halubajskega 
zvončara prezentirala Mi
rela Habek iz Odsjeka za 
planiranje i razvoj prosto
ra, izgradnju komunalne 
infrastrukture i objekata 
javne i društvene namjene, 
EU projekte i javnu nabavu 
Općine Viškovo. 

prvi eurospin u našoj ŽupanIjI BIt će u MarinićiMa
prodajni prostor eurospina prostirat će se na 1200 četvornih metara površine, a imat će 
113 parkirnih mjesta.

E
urospin – lanac diskontnih trgovina 
specijaliziran za prodaju prehram
benih proizvoda i svakodnevnu 

kupnju dolazi u Viškovo. Naime, u Ma
rinićima je, u blizini trgovačkog centra 
Lidl, sredinom srpnja počela izgradnja 
prvog Eurospina u Primorskogoran
skoj županiji. 
Prodajni prostor Eurospina prostirat 
će se na 1200 m2, a imat će 113 parkir
nih mjesta. Trgovački centar će ima
ti dva ulaza, jedan sa sjeveroistočne 
strane (preko puta LIDLa), a drugi s 
jugo istočne strane. 

U sklopu dozvole za Eurospin osigu
ran je koridor za proširenje dviju ne

razvrstanih cesta (s južne i zapadne 
strane). U tijeku je izrada projektne 
dokumentacije za rekonstrukciju ne
razvrstane ceste s južne strane par
cele kako bi se osigurao direktan pri
stup prema izgrađenoj županijskoj 
cesti kod čvora Kapiti. 
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U prostorima Dobrovolj
nog vatrogasnog druš
tva Halubjan sredinom 

srpnja je izvršena primopre
daja novoga vatrogasnog 
vozila za potrebe DVDa 
Halubjan. Riječ je o naval
nom vatrogasnom vozilu s 
produženom momčadskom 
kabinom za 6 osoba, najo
premljenijem vozilu takve 
vrste u Primorskogoran
skoj županiji kojim će se 
značajno poboljšati opera
tivna sposobnost vatroga
saca u najvećoj hrvatskoj 
općini po broju stanovnika. 

Kapitalna donacija 
 Ovo je velik dan za sve 
vatrogasce DVDa Halu
bjan i za sve mještane naše 
općine. Dobivanjem ovog 
vozila znatno se poboljšala 
operativnost vatrogasaca 
našeg DVDa, a samim time 
i sigurnost naših mještana. 
Nabava ovog vozila bila je 
složen i zahtjevan proces, ali 
uz suradnju s Općinom Viš
kovo i predanošću članova 
Društva uspjeli smo savla
dati sve izazove te realizirati 

Općina
Viškovo
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DoBrovoLjnom vatrogasnom Društvu HaLuBjan  
općIna vIškovo kupILa voZilo vrijedno 2,2 Milijuna Kuna

nabavu vozila i ovaj pro
jekt dovesti do kraja. Za
hvaljujem Općini Viškovo 
na podršci koju je dala kod 
nabavke vozila te smogla 
snage da u potpunosti fi
nancira projekt vrijedan 
2.186.250,00 kn. Također  
zahvaljujem Vatrogasnoj 
zajednici PGŽ koja je su
financirala nabavu vozila 
u iznosu od 150.000,00 kn 
te su ta sredstva utrošena 
za nabavu opreme koja je 
ugrađena u vozilo. Zahva
ljujem i JVP Grada Rijeke, 
tvrtkama SCAM, TEH 
PROJEKT, MiStar i au
strijskoj tvrtki WEBER na 
doniranoj opremi koja je 
ugrađena u vozilo. 

Ispunjene želje  
vatrogasaca
Ovo predstavlja ispunje
nje svih želja vatrogasaca 
DVDa Halubjan, kako 
ove generacije tako i stari
jih generacija koje su mar
ljivo svojim radom gradili 
društvo da bi dostiglo ovu 
razinu. Ovo moderno vo

zilo sa svojim tehničkim 
karakteristikama zado
voljava sve standarde i 
trendove koji su u ovom 
trenutku prisutni u vatro
gasnoj struci vezano za va
trogasnu tehniku. Vozilo je 
opremljeno momčadskom 
kabinom za 6 vatrogasaca, 
spremnikom vode od 3000 
litara, centrifugalnom va
trogasnom pumpom sred
njeg i visokog tlaka 30/10, 
vučnim vitlom od 5,5 tona, 
rasvjetnim stupom, hi
drauličkom opremom za 
spašavanje u prometu te 
svom opremom i armatu
rama za gašenje požara i 
opremom za zaštitu vatro
gasaca. Odabir podvozja 
vozila marke Volvo te 
sam dizajn i konstrukcija 
ovo vozilo čine drugači
jim od onih koja se inače 
nabavljaju za vatrogasne 
potrebe te smo i na taj 
način pomaknuli granice 
i možda pokrenuli neke 
nove trendove u hrvat
skom vatrogastvu. Zahva
lio bih se i tvrtki Ziegler 
iz Zagreba koja je provela 
ovaj projekt u djelo te nam 
pomogla u rješavanju niza 
nedoumica koje se javljaju 
prilikom realizacije ovako 
velikog i tehnički zahtjev
nog projekta. – istaknuo 
je prilikom primopredaje 
vozila predsjednik DVDa 
Halubjan Sanjin Blažević. 
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U Viškovu je tijekom 
kolovoza završen još 

jedan ciklus izvođenja 
mjera smirivanja pro
meta kojima je podi
gnuta razina sigurnosti 
u prometu prije svega 
pješaka kao najugrože
nije skupine sudionika 
u prometu. U ove mjere 
Općina Viškovo uložila 
je nešto manje od 250 ti
suća kuna. 

Škola i vrtići – 
prioriteti
Posljednje u nizu mjera 
provedene su u blizini 
Dječjeg vrtića Viškovo 
uključujući i dio ceste 
prema Gornjim Jugima. 
Na kolniku su izvede
ni uspornici, smanjeno 
je ograničenje brzine s 
dosadašnjih 40 na 30 
kilometara na sat, a po
stavljeni su i led markeri 
koji dodatno naglašava
ju pješački prijelaz. Po
stavljena je i sva prateća 
horizontalna odnosno 
vertikalna signalizacija. 
Mjere su izvedene i na 
lokaciji kod novog vrti
ća i zgrade Stare škole 
Marčelji. Na toj su dio
nici također postavlje
ni uspornici, odnosno 
umjetne izbočine, dok je 

istodobno brzina kreta
nja vozila ograničena na 
30 kilometara na sat. Na 
tri su pozicije postavlje
ni i znakovi koji upozo
ravaju vozače da se na
laze na području kojim 
se kreću djeca, a znako
vi su dodatno naglašeni 
ledtreptačima. Mjere su 
zaokružene postavlja
njem cjelokupne prateće 
horizontalne i vertikal
ne signalizacije. 

Gornji Sroki i Blažići
Slične mjere smirivanja 
prometa izvedene su i 
u Gornjim Srokima gdje 
su postavljeni usporni
ci, nova horizontalna i 
vertikalna signalizacija, 
a brzina kretanja vozila 
je ograničena na 30 ki
lometara na sat. U Bla
žićima je na jednoj od 
kritičnih dionica, brzina 
kretanja ograničena na 

20 kilometara na sat, a 
to je dodatno naglaše
no i led treptačima. U 
Širolima je pak izvršena 
preregulacija prometa 
iz dvosmjernog u jed
nosmjerni. Kontinuira
no se u zonama gdje su 
djeca pojačano prisutna, 
a primarno kod igrališta 
i dječjih parkova pro
vode mjere smirivanja 
prometa i to korištenjem 
raznih suvremenih teh
ničkih mogućnosti i gra
đevinskim intervencija
ma u prostoru.
U pogledu povećanja 
razine sigurnosti u pro
metu u narednom raz
doblju kreće sanacija 
važnog raskrižja kod 
skretanja za Vrtače gdje 
će se na privozima ra
skrižju izgraditi nogos
tupi, novi pješački pri
jelaz te definirati nove 
pozicije autobusnih sta
jališta u što će Općina 
uložiti 550 tisuća kuna. 
Za tu su investiciju isho
đene suglasnosti Mi
nistarstva unutarnjih 
poslova i Županijske 
uprave za ceste, a još se 
samo čeka suglasnost 
Ministarstva mora, pro
meta i infrastrukture. 

realiZirane nove Mjere sMirivanja 
proMeTa na 5 LokacIja
mjerama smirivanja prometa, u koje je općina viškovo uložila je nešto manje od 250 tisuća 
kuna,podignuta je razina sigurnosti u prometu, prije svega pješaka kao najugroženije skupine 
sudionika u prometu

Edukacija i rad  
s podmlatkom
Općinska načelnica Sanja 
Udović posebno je istak
nula kako je ovo značajan 
događaj kako za DVD Ha
lubjan i za Viškovo. 

 Vrijednost ovog vozila za
ista je velika i riječ je o ka
pitalnoj donaciji od gotovo 
2,2 milijuna kuna. Nismo 
povukli sredstva s nacio
nalne razine, ali smo zato 
mogli izabrati ono što smo 
zaista htjeli i što nam je 
predsjednik DVDa Sanjin 
Blažević prezentirao kao 
najbolju varijantu. Nadam 
se da će vas vozilo dobro 
služiti kao što vi dobro 
služite mještanima te da 
ćete imati što manje inter
vencija i što više edukacije 
i praktičnog usavršavanja 
novih generacija vatroga
saca. Čestitam vam na ovo
me i ponovno poručujem 
da na ovome nećemo stati. 
Pratili smo vas do sad, pra
tit ćemo vas i ubuduće jer 
to zaslužujete. Zato smo 
vam i pomogli s prijavom 
na natječaj LAGa Terra 
Liburna i projektom s ko
jim ćete s 230 tisuća kuna 
opremiti komunikacijsku 
sobu naprednom informa
cijskokomunikacijskom 
tehnologijom te elektro
energetskom opremom za 
edukaciju građana i rad s 
podmlatkom jer, učeći mla
de stvarate nove generacije 
vatrogasaca. – naglasila je 
općinska načelnica Sanja 
Udović uoči primopreda
je ključeva zapovjedniku 
DVDa Toniju Ristivojevi
ću. 

Biranim riječima nazočni
ma se obratio i županijski 
vatrogasni zapovjednik 
Mladen Šćulac. Svečanost 
je, kako to i priliči, zaklju
čio velečasni Ivan Nikolić 
blagoslovom vozila i po
strojbe DVDa Halubjan. 
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PODIJELJENO 238 KOMPOSTERA 
Za kućno kompostIranje

T
emeljem ovogodišnjeg 
Javnog poziva za dodje
lu kompostera za kućno 

kompostiranje objavljenog 
30. ožujka 2021. godine podi
jeljeno je 238 kompostera za 
kućno kompostiranje. Kom
posteri su zapremine 400 
litara (dimenzija 80x80x91 
cm), proizvedeni su od po
lietilena i pogodni za kom
postiranje otpada iz kućan
stva i vrta, a mještani su ih 
preuzimali u Reciklažnom 
dvorištu u Marinićima. Javni 
poziv za dodjelu kompostera 
za kućno kompostiranje os
taje otvoren do daljnjeg jer je 
ostalo još tridesetak kompos
tera koji čekaju zainteresir
ane korisnike. 

Razvijena svijest o 
potrebi smanjenja 
količine otpada
 Mjera osiguranja potrebne 
opreme za provođenje 
kućnog kompostiranja samo 
je jedna u nizu mjera pred
viđenih Planom gospodare
nja otpadom Općine Viško
vo za razdoblje od 2017. do 
2022. godine. Krajem 2019. 
i početkom 2020. godine u 
dva javna poziva podijeli
li smo 170 kompostera, a u 
suradnji s KD Čistoća prije 
nekoliko godina 300 kom
postera. Zadovoljni smo jer 
naši mještani pokazuju ra
zvijenu svijest o potrebi sma
njenja količine otpada koji 
nastaje na kućnom pragu, 
a nepotrebno završava na 
odlagalištima. Prosječan sas
tav kućnog otpada ukazuje 
da se čak trećina takvog ot
pada može reciklirati na ovaj 
način. Pojednostavljeno, ako 

TeMeljeM javnog poZiva općine višKovo Za dodjelu KoMposTera Za Kućno KoMposTiranje

VERZIJA 1.0.

Općina
Viškovo

Javni poziv 

za dodjelu 

kompostera 

za kućno 

kompostiranje 

ostaje otvoren 

do daljnjeg 

jer je ostalo 

još tridesetak 

kompostera 

koji čekaju 

zainteresirane 

korisnike. 

prosječno kućanstvo proiz
vede 3 kg otpada na dan, 
1 kg otpada se može kom
postirati, odnosno tijekom 
godine možemo preraditi 
više od 300 kg otpada. Na 
ovaj način biootpad postaje 
korisna sirovina, a ne pro
blematično „smeće“.
Osim toga, kompostiranje 
je najstariji i ekološki jedan 
od najprihvatljivijih načina 
smanjivanja količine bioot
pada. Lako se provodi na 

kućnom pragu i daje brze 
rezultate u smislu sma
njenja količina otpada koji 
nepotrebno završava na 
odlagalištima. Naglašavam 
da su sredstva nabavku 
kompostera osigurana i u 
proračunskim projekcija
ma za 2022. i 2023. godinu. 
– ističe voditelj općinskog 
Odsjeka za upravljanje i 
održavanje komunalne in
frastrukture, javnih i društ
venih objekata, zaštitu 
okoliša, gospodarenje otpa
dom i poslove komunalnih 
djelatnosti Tibor Tramišak. 

Ubrzo žuti i 
plavi spremnici 
za odvojeno 
prikupljanje papira i 
kartona te plastike
Nakon podjele zelenih 

spremnika za miješani ko
munalni otpad za mještane i 
gospodarske subjekte koja je 
organizirana u prvom dije
lu ove godine, Općina nas
tavlja s razvojem sustava 
odvojenog prikupljanja 
različitih vrsta otpada. 

Tako će se od 20. rujna do 
30. listopada 2021. godine 
mještanima bez naknade 
podijeliti nešto više od 5300 
žutih i plavih spremnika 
za odvojeno prikupljanje 
papira i kartona te plas
tike. 2639 spremnika žute i 
isto toliko spremnika plave 
boje bit će zapremine od 
120, 240 ili 360 litara ovis
no o broju članova kućan
stva. O terminima i mjestu 
podjele spremnika mještani 
će biti obaviješteni putem 
općinske web stranice i 
sredstava javnog informi
ranja. Ovaj je projekt s 85% 
sufinanciran europskim 
sredstvima iz Operativnog 
programa Konkurentost 
i kohezija pa je Općina 
Viškovo za spremnike izd
vojila 145 tisuća kuna.

eu projekti
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u posljednje četiri godine u izgradnju nove vodovodne mreže uloženo je više od 30 milijuna kuna i izgrađeno nešto više od 10 kilometara 
vodovodne mreže

Završena iZgradnja vodovodnog ogranKa juraši – novo naselje

p
očetkom kolovoza i 
dva mjeseca prije ugo
vorenog roka završe

ni su radovi na izgradnji 
vodovodnog ogranka Ju
raši Novo naselje. Ogranak 
je dug čak 814 metara i za 
njega je Općina Viškovo 
izdvojila gotovo 2,3 miliju
na kuna. Zahvaljujući tom 
ulaganju, nekoliko stotina 
stanovnika pretežno više
stambenih zgrada u tom 
dijelu Viškova dobilo je 
suvremenu kvalitetnu vo
doopskrbnu mrežu. 

Novi vodovodni 
ogranci
Do kraja ove godine isto 
mogu očekivati i stanovni
ci viškovskog naselja Do
nji Sroki i dijela Gornjih 

Sroki gdje dobro napredu
ju radovi na izgradnji 741 
metar dugog ogranka. U 
izgradnju ovog ogranka 
Općina Viškovo uložit će 
oko 2,5 milijuna kuna s 
PDVom. 

 Samo u posljednje četiri 
godine u izgradnju nove 
vodovodne mreže ulože
no je više od 30 milijuna 
kuna i izgrađeno neš
to više od 10 kilometara 
vodovodne mreže. Time 
smo obuhva tili područ
je na kojem živi blizu 3 
 tisuće stanovnika koji sada 
imaju suvremenu vodovod
nu mrežu. Kontinuirana 
izgradnja vodoopskrbne 
i hidrantske mreže jedan 
je od najvažnijih priorite

ta Odsjeka za planiranje i 
razvoj prostora, izgradnju 
komunalne infrastrukture, 
objekata javne i društ
vene namjene, EU projek
te i javnu nabavu. Osim 
na kontinuiranoj izgrad
nji vodovodnih ogranaka, 
dje  lujemo i proaktivno jer 
redovno radimo na projek
tiranju nedostajućih ogra

naka kako bi sva projektna 
dokumentacija bila sprem
na za podnoše nje zahtjeva 
za izdava nje građevinskih 
dozvola.
Pro aktivno radimo i na 
iznalaženju alternativnih 
izvora financiranja, pose
bice u europskim fon
dovima. – kaže voditelj  
Odsjeka Sanjin Vranković. 

čišćenje diMnjaKa i ureĐaja područja općine višKovo Za 2021/2022. 

područje  daTuM

VIŠKOVO: Vozišće, Široli, Viškovo, Brnasi, Donji Jugi, Dovičići, 
Furićevo, Gornji Jugi, Juraši, Kapiti, Milohni

04.10.2021. - 06.10.2021.
11.10.2021. - 13.10.2021.
18.10.2021. - 20.10.2021.

MLADENIĆI: Mladenići, Bujki, Trtni, Biškupi, Brtuni 25.10.2021. - 27.10.2021.
01.11.2021. - 03.11.2021.

SROKI: Pešćićići, Donji Sroki, Gornji Sroki, Valjani, Kulići 08.11.202 t. - l 0.11.2021.
15.11.2021.- 17.11.2021.
22.11.2021. - 24.11.2021..

MARČELJI: Marčelji, Garići, Vršak, Klići, Melišća, Benaši, 
Ilovca, Marinići, Mavri, Pogled, Vrtače

29.11 .2021. - 01.12.2021.
06.12.2021. - 08.12.2021.
13.12.2021. - 15.12.2021..

KOSI: Ferenci, Kosi 20.12.2021. - 22.12.2021.
10.01.2022. - 12.01.2022.
17.01.2022. - 19.01.2022.

SARŠONI: Marićeva Draga, Saršoni, Benčani,  
Ronjgi, Lučići, Skvažići, Zorzići, Globići

24.01.2022. - 2~.01.2022.
31.01.2022. - 02.02.2022.
07.02.2022. - 09.02.2022.
1·t02.2022. - 16.02.2022

MARINIĆI: Turkovo, Marinići, Stupari, Blažići, Draga, Petrici, 
Mučići, Lučinići, Straža, Bezjaki, Štefani, Trampov Breg

21 .02.2022. - 23.02.2022.
28.02.2022. - 02.03.2022.
07.03.2022. - 09.03.2022.
14.03.2022. - 16.03.2022.

NAPOMENA: Predviđeni termini mogu se pomaknuti u vremenskom okviru od jednog dana usljed nepovoljnih 
vremenskih prilika za izvršenje dimnjačarskih radova. 
Korisnici mogu dogovoriti termin čišćenja na brojeve 09 14309 196 (Stjepan) i 0914309195 (Mario) na koje se 
u uredovno vrijeme (nakon 17h pon-ned) može dogovoriti rezervacija termina radova.

plan čišćenja 
diMnjaKa  
Za 2021./2022. 
goDInu
korisnici uređaja za loženje 
obavještavaju se o potrebi 
pregleda i čišće nja  
dimovodnih objekata  
(dimnjaci i dimovodni kanali) 
i uređaja za loženje.  
Koncesionar za dimnja čarske 
usluge na  
području općine viškovo je 
tvrtka dimnjačarstvo valjak 
d.o.o., črešnjevo.
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Dobitnici nagrada 

za najbolja sportska 

dostignuća Općine 

Viškovo za 2020. 

godinu su: Fran 

Miholjević (u 

muškoj kategoriji 

– pojedinačno), 

Lorena Jurešić (u 

ženskoj kategoriji 

– pojedinačno), a 

titula najuspješnijih 

ekipa, odnosno 

klubova pripala je 

Atletskom klubu 

Viškovo (u muškoj 

kategoriji) i Twirling 

klubu „Viškovo“ (u 

ženskoj kategoriji). 

dodijeljene nagrade Za najBolja posTignuća  
u sporTu Za 2020. goDInu

P
ovodom Međunarod
nog dana sporta na 
novom su dječjem i 

sportskom igralištu u Ma
rinićima dodijeljene na
grade i priznanja sportaši
ma i klubovima s područja 
Viškova za najbolja sport
ska postignuća u 2020. 
godini. Osim nagrađenih 
pojedinaca i klubova, od
nosno njihovih predstav
nika, prigodnoj svečano
sti nazočila je općinska 
načelnica Sanja Udović sa 
zamjenicima Snježanom 
Podobnik i Denisom Mla
denićem, tajnik Zajednice 
sportskih udruga Opći
ne Viškovo Dino Klaić te 
tadašnji član općinskog 
Odbora za sport, kulturu 
i tehničku kulturu Franjo 
Jardas. Nagrađenima u 
pojedinačnoj kategoriji 
pri pao je novčani iznos od 
5.000,00 kuna, a u ekipnoj 
kategoriji 10.000,00 kuna. 

Nagradu za najbolje 
postig nuće u muškoj ka
tegoriji (pojedinačno) do
bio je Fran Miholjević, 
višestruko nagrađivani 
biciklist, trenutno član 
Kolesarskog kluba „Adria 
mobil“ iz Slovenije. O 
kakvom je talentu riječ, 
slikovito govore njego

vi prošlogodišnji uspjesi. 
Unatoč svim ograničenji
ma koje je donijela minu
la godina Fran je osvojio 
čak četiri zlatne medalje 
na državnim prvenstvi
ma. Zapažene uspjehe 
postigao je i na europskim 
prvenstvima, osvojivši 4. 
mjesto u vožnji na vrijeme 
(kronometar) te 11. mjesto 
na Europskom prvenstvu 
u cestovnoj vožnji.

Najbolje postignuće u 
ženskoj kategoriji (pojedi
načno) ostvarila je Lorena 
Jurišić. Lorena je članica 
Kickboxing kluba Sušak i 
Taekwondo klub Rijeka 
te nositeljica majstorskog 
zvanja u taekwondou ITF. 
Tijekom svoje dosadašnje 
sportske karijere osvaja
la je niz nagrada. Vrhun
ski rezultati nisu izostali 
ni u protekloj godini: na 

WAKO Europskom pr
venstvu u kickboxingu 
osvojila je prvo mjesto 
u kategoriji seniorke li
ght contact  70 kg. Na 
državnom prvenstvu za 
seniorke u point fightu 
također je osvojila prvo 
mjesto i postala državna 
prvakinja u kategoriji  70 
kg. Na temelju ostvarenih 
rezultata u kickboxingu 
tijekom 2020. proglašena 
je i kickboxericom Pri
morskogoranske župani
je u kategoriji seniorke za 
2020. godinu. 

Nagradu za najbolju 
sportsku ekipu u muš
koj kategoriji osvojio je 
Atletski klub Viškovo. 
Klub je osnovan 2015. go
dine, član je Hrvatskog 
atletskog saveza te Hr
vatskog olimpijskog od
bora. Pod stručnim vod

Općina
Viškovo

povodoM MeĐunarodnog dana sporTa
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stvom iskusnih trenera 
ovaj mladi klub redovito 
postiže zavidne rezultate. 
Zahvaljujući svojim pre
dispozicijama i odgovor
nim pristupom treninzima 
per spektivni su članovi 
dvadesetogodišnji Karlo 
Čović Marić i njegov go
dinu dana mlađi brat San
dro Čović Marić tijekom 
2020. godine na brojnim 
natjecanjima u različitim 
kategorijama (bacanje ku
gle, diska i bacanje kladi
va) osvojili niz od 9 prvih, 
8 drugih i 2 treća mjesta. 
Pri tome se posebno ističu 
medalje s državnog i me
đunarodnog natjecanja 
poput 1. mjesta na Među
narodnom atletskom mi
tingu u kategoriji juniora 
u disciplini bacanja kugle. 
Nakon završenog zim
skog bacačkog prvenstva 
Hrvatske, AK Viškovo je 
na temelju postignutih 
rezultata osvojio naslov 
najboljeg muškog bacač
kog juniorskog kluba. 

Nagrada za najbolju 
sport sku ekipu u ženskoj 
kategoriji pripala je Twir
ling klubu Viškovo koju 
čine djevojčice i djevoj
ke koje žive na području 
Viškova i okolice. Počet
ke twirlinga nalazimo u 
usavršavanju tehnike u 
mažoret plesu uz primje
nu štapa, plesa i gimna
stike. Twirling klub „Viš
kovo“ stasao je u okrilju 
udruge Halubajske mažo
retkinje. Klub je osno
van 2004. godine i član je  
Hrvatskog twirling save
za i Hrvatskog olimpij
skog odbora. Izuzetan re
zultat u 2020. postigle su 
osvajanjem jedne zlatne i 
jedne srebrne medalje koje 
su u duo kategoriji osvo
jile juniorke Dora Kučan 
i Tea Škalamera. Članice 
Twirling kluba Viškovo 
svečanost su uveličale pri
godnim nastupom. 

u konkurenciji od 1900 učenika i učitelja, 170 projekata te više od 160 škola, dva projekta tima oš 
"sveti matej" pod vodstvom učiteljice jasmine mamule osvojili su 3. i 7. mjesto za najbolje projekte 
u osnovnim školama.

P
očetkom srpnja općinska načelni
ca Sanja Udović primila je u Domu  
hrvatskih branitelja deveteročlani tim 

učenica i učenika osmih razreda OŠ Sveti 
Matej koji su postigli izvrsne rezultate na 
prvom Digitalnom učeničkom inkubatoru 
– online sustavu za razvoj kreativnih i po
duzetničkih potencijala učenika osnovnih 
i srednjih škola. Pokretači prvoga digital
noga učeničkog inkubatora u Hrvatskoj 
su Školska knjiga, Institut za inovacije te 
Znanstveni centar izvrsnosti za školsku 
efektivnost i menadžment. Tim pod vod
stvom učiteljice hrvatskog jezika Jasmi
ne Mamule koja je na prvom Digitalnom 
učeničkom inkubatoru proglašena najino
vativnijim mentorom čine: Dora Bokulić, 
Leonarda Čošić, Leon Galović, Ante Kar
dum, Dora Kučan, Nika Petovar Beletić, 
Gabriel Pilčić, Karlo Pojer i Leonarda Puš
karić. Nakon edukacije o tome kako razvi
jati kreativne ideje i ostvariti poduzetničke 
projekte, učenici su uz podršku učitelja 
osmišljavali vlastite projekte i njihovu re
alizaciju. Nakon tromjesečnog rada, prija
vili su tri projekta: SOVA (Sretno ozdrav
ljenje uz veselu Azru), Marljive ruke za 
posebne ekotrenutke i Čuvajmo hrvatski! 

 Rad u Digitalnom učeničkom inkubatoru 
zahtijevao je razradu početne ideje, ali mi 
smo odlučili otići i korak dalje te smo re
alizirali projekt Marljive ruke za posebne 
ekotrenutke. 14. lipnja ispred škole proda
vali smo ekoproizvode (sadnice začinskog 
bilja, voćne salate, reciklirane predmete, 
zdrave keksiće i sl.). U projekt smo uključi
li učenike s teškoćama u učenju koji poha
đaju poseban razredni odjel naše škole, a 
od zarađenih novaca kupili smo im mnoš

tvo društvenih igara i tako im pokazali da 
su jednako vrijedni i da nam je druženje s 
njima jako važno. – istaknula je učiteljica 
Jasmina Mamula govoreći o projektu Mar
ljive ruke za ekoproizvode koji je osvojio 
7. mjesto za najbolji projekt u osnovnim 
školama. 

Projekt SOVA (Sretno ozdravljenje uz 
veselu Azru) koji je osvojio treće mjesto u 
kategoriji najboljih projekata pruža pomoć 
bolesnoj djeci u bolnicama, a u razradi ide
je tim je surađivao s medicinskim osobljem 
Dječje bolnice Kantrida. Sreću na prijemu 
nije skrivao ni ravnatelj škole Josip Crnić 
jer je za projekt Škola za inovacije Osnovna 
škola Sveti Matej osvojila drugo mjesto u 
kategoriji najinovativnijih hrvatskih škola. 

 Činjenica da je na digitalnom učeničkom 
inkubatoru bilo prijavljeno više od 1900 
učenika i učitelja, više od 160 škola te da 
je razvijeno više od 170 projekata još više 
govori o značaju vaših rezultata jer ste za
ista imali snažnu konkurenciju. Ponosna 
sam na vas i na vašu mentoricu Jasminu 
Mamulu koja je osvojila prvo mjesto za 
najinovativnijeg mentora. Razvoj kreativ
nih i poduzetničkih potencijala učenika 
osnovnih i srednjih škola treba podupirati 
sustav osnovnoškolskog i srednjoškolskog 
obrazovanja u cjelini jer ste upravo vi naša 
budućnost. Projekti koje ste prijavili govo
re da znate kako poboljšati društvo u ko
jem živimo. Ovi vaši rezultati pokazuju da 
se trud, upornost, usvajanje znanje i razvoj 
vještina itekako cijene. Sigurna sam da ste 
vrijedni, kreativni i inovativni bili i tijekom 
svog osnovnoškolskog obrazovanja. – ista
knula je nakon uručenja prigodnih poklo
na općinska načelnica Sanja Udović. 

prijeM Za članove 
prvog digiTalnog učeničKog inKuBaTora
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Brojne poMoći rodiTeljiMa i učeniciMa  
I u novoj škoLskoj goDInI

23. kolovoza 2021. godi
ne počelo je zaprimanje 
zahtjeva za besplatan 
javni prijevoz, zahtjeva 
za besplatnu marendu u 
osnovnim školama, za
htjeva za besplatni pro
duženi boravak i cjelod
nevnu nastavu učenika 
razredne nastave odno
sno organiziranog borav
ka i podučavanje učenika 
razredne nastave unutar 
alternativnih programa te 
zahtjeva za sufinanciranje 
produženog boravka i cje
lodnevne nastave učenika 
razredne nastave odno
sno organiziranog borav
ka i podučavanja učenika 
razredne nastave unutar 
alternativnih programa 
(sufinanciranje u pedeset
postotnom iznosu). Nave
deni se zahtjevi za tekući 
mjesec zaprimaju do 10. 
dana u mjesecu tijekom 
cijele školske odnosno pe
dagoške godine. 23. kolo
voza počelo je i zaprima
nje zahtjeva za pravo na 
pomoć roditeljima učeni
ka osnovnih škola za kup
nju drugih obrazovnih 
materijala. Ovaj se zahtjev 
zaprima od 23. kolovoza 
2021. godine do 30. rujna 
2021. godine. Obrasci za
htjeva s popisom doku
mentacije koju treba pri
ložiti mogu se od petka 
20. kolovoza preuzeti na 
internetskim stranicama 
Općine Viškovo www.op
cinaviskovo.hr. Molimo 
roditelje da obrate pažnju 
da uz navedene zahtjeve 
moraju priložiti potvrdu 
o redovnom školovanju 
koja se odnosi na školsku 
godinu 2021./2022. 

Zaprimanje  
zahtjeva
Zahtjevi se zaprimaju sla
njem putem pošte na adre
su Vozišće 3, 51216 Viško
vo, slanjem putem emaila 
na adresu pisarnica@opci
naviskovo.hr ili ubaciva
njem u sandučić koji je po
stavljen lijevo od ulaza u 
pisarnicu Općine Viškovo. 
Zbog velikog broja pristi
glih zahtjeva molimo da se 
zahtjevi šalju na jedan od 
ova tri načina te da se do
stavljaju osobno u pisarni
cu samo u iznimnim sluča
jevima. Time će se smanjiti 
vrijeme čekanja  i gužva u 
pisarnici budući da zbog 
aktualne epidemiološke 
situacije u pisarnicu ulazi 
jedna po jedna osoba. 

Financiranje 
nabave radnih  
bilježnica za učenike 
osnovnih škola
Treću godinu u nizu Op
ćina Viškovo osigurala je 
u proračunu sredstva za 
financiranje nabave rad
nih bilježnica za učenike s 
područja Viškova koji po
hađaju osnovnu školu. Za 
nabavu radnih bilježnica 

Općina Viškovo osigurala 
je pola milijuna kuna u pro
računu. Općina će sufinan
cirati nabavu radnih biljež
nica za učenike osnovnih 
škola u visini vrijednosti 
stvarnih izdataka nabave 
radnih bilježnica i to upla
tom iznosa na transakcijski 
račun roditelja odnosno 
skrbnika. Za školsku godi
nu 2021./2022., koja je po
čela u ponedjeljak 6. rujna, 
prijave za sufinanciranje 
nabave radnih bilježnica će 
se primati od 1. listopada 
do 31. prosinca ove godine. 
Jedan od najvažnijih uvjeta 
za odobravanje zahtjeva za 
sufinanciranje jest prilo
žen račun. Stoga iz Općine 
mole roditelje da obavezno 
sačuvaju račun prilikom 
kupnje radnih bilježnica jer 
će morati uz zahtjev za fi
nanciranje dokazati visinu 
stvarnih izdataka nabave 
radnih bilježnica. 

Kontinuirano se poma
že i djeci s teškoćama u 
razvoju pa im se na go
dišnjoj bazi financira bes
platni prijevoz. U sklopu 
sufinanciranja pedagoškog 
nadstandarda Općina go
dišnje izdvaja i 60 tisuća 
kuna za školski sportski 

Briga o učeniciMa

Općina
Viškovo

Sukladno Odluci o 

socijalnoj skrbi te 

Odluci o posebnim 

oblicima pomoći 

Općina Viškovo 

financira odnosno 

sufinancira 

radne bilježnice, 

produženi boravak 

i cjelodnevnu 

nastavu učenika 

razredne nastave, 

odnosno 

organizirani boravak 

i podučavanje 

učenika razredne 

nastave unutar 

alternativnih 

programa, prijevoz 

učenika, marendu, 

te kupnju drugih 

obrazovnih 

materijala. Za ova 

prava Općina je u 

proračunu osigurala 

gotovo 650 tisuća 

kuna. 
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klub Malik, grupe napred
nih informatičara, mladih 
tehničara i prirodoslovaca, 
aktivnost Znanost mladi
ma, izdavanje školskog li
sta, rad pjevačkog zbora te 
program ekoškole. 

Poklonpaketi 
prvašićima
Dugi niz godina Općina 
Viškovo osigurava i sred
stva za poklonpakete 
prvašićima s olovkama, 
bilježnicama, bojicama, ko
lažpapirom, pisankama, 
pernicama, flomasterima, 
kistovima i ostalim prigod
nim školskim priborom. 
Ove je godine za prvaši
će pripremljeno 170 po
klonpaketa koji su prva
šiće Osnovne škole Sveti 
Matej Viškovo dočekali na 
školskim klupama u pone

djeljak 6. rujna. Poklonpa
kete za prvašiće koji su kre
nuli u osnovnu školu izvan 
Viškova, roditelji su preu
zimali u pisarnici Općine 
Viškovo. 

Nagrađivanje 
najboljih
Svake godine Općina osi
gurava i sredstva za na
građivanje odličnih uče

nika te učenika generacije. 
Za nagrađivanje učenika 
ove je godine osigurano 
60 tisuća kuna, a Odluka 
o nagrađivanju učenika 
generacije 2020/2021 naći 
će se na sjednici Općin
skog vijeća u rujnu. Što 
se tiče stipendija, tijekom 
listopada Općina Viškovo 
objavit će natječaj za do
djelu stipendija učenicima 
i studentima za nastavnu 
odnosno akademsku go
dinu 2021./2022. Natječaj 
će s pripadajućim obras
cima biti dostupan na 
mrežnim stranicama Op
ćine Viškovo. S obzirom 
da broj izvrsnih učenika i 
studenata raste iz godine 
u godinu ove godine je u 
proračunu za tu namje
nu osigurano 550 tisuća 
kuna. 

obnova horizontalne signalizacije 
S ciljem što sigurnijeg dolaska djece u školu, uoči svake školske godine Općina 
Viškovo u sklopu održavanja javnih i nerazvrstanih prometnica, obnavlja hori
zontalnu signalizaciju. Tako će se i ove godine tijekom rujna obnoviti signalizacija 
na svim nerazvrstanim cestama koje su u nadležnosti Općine Viškovo. Riječ je 
o obnovi signalizacije na pješačkim prijelazima, znakovima STOP na kolniku te 
autobusnim stanicama. Za jedan od najfrekventnijih pješačkih prijelaza u samom 
središtu Viškova ishođena je suglasnost MUPa pa će se izvesti u širini od 4 metra 
čime će i taj prijelaz postati sigurniji za pješake. 

natjeČaj Za DoDjeLu sTipendija učeniciMa i sTudenTiMa

Tijekom listopada, Općina Viškovo obja
vit će natječaj za dodjelu stipendija uče

nicima i studentima za nastavnu odnosno 
akademsku godinu 2021./2022. Natječaj 
će s pripadajućim obrascima biti dostupan 
na mrežnim stranicama Općine Viškovo na 
www.opcinaviskovo.hr. 

 Veseli me činjenica da broj izvrsnih učenika i studenata raste iz godine u 
godinu. Ove godine smo u proračunu za tu namjenu osigurali 550 tisuća 
kuna. Kao i svake godine do sada, Općina će osigurati potreban iznos za 
sve redovne studente i učenike srednjih škola koji ispune kriterij izvrsnosti 
odnosno prosjek od 4,50. Time smo jedna od rijetkih hrvatskih općina koja 
ne ograničava broj stipendija nego na nju imaju pravo svi izvrsni učenici i 
studenti. Mladi koji uče, trude se, ulažu u sebe i svoje znanje naš su ponos i 
takvi će na ovu Općinu uvijek moći računati. Vjerujem da će nam se sve ono 
što im pružamo u vidu ostvarenja mnogih prava koja nerijetko predstavljaju 
nadstandard, jednog dana višestruko vratiti kao zajednici. – ističe načelnica 
Općine Viškovo Sanja Udović.

DO KRAJA RUJNA  
BIT ĆE OBNOVLJEN

sustav grIjanja 
u ZDravstvenoj 
stanIcI vIškovo

Postojeća dizalica 
topline zrakvoda 

koja se koristila za 
potrebe grijanja i 
hlađenja prostora u 
zgradi Zdravstve
ne stanice Viškovo 
starije je izvedbe i 
dotrajala. 

Svjesni situacije i 
hladnijih mjeseci 
koji dolaze, u Opći
ni su odlučili staru 
dizalicu topline 
zamijeniti novijom, 
modernog i efika
snijeg ekološkog 
dizajna. Općina će 
u to uložiti nešto 
manje od 100 tisuća 
kuna. Grijanje će 
biti učinkovitije i 
efikasnije, a  
korisnici će vrije
me čekanja ispred 
ordinacija provoditi 
u ugodnijem prosto
ru, kako ljeti tako i 
zimi. 

U sklopu zahvata, 
izvršit će se ukla
njanje i ekološko 
zbrinjavanje stare 
dizalice topline te 
prilagodba stražnjeg 
prostora Zdravstve
ne stanice za posta
vu nove dizalice. 
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Draga braćo i sestre dragi 
župljani!

Srdačno vas pozdravljamo na 
početku još jedne nove pasto-
ralne godine 2021./2022.

Pastoralna godina 2020./2021. 
koja je za nama bila je po mno-
gočemu specifična.

Pandemija koronavirusa koja 
nas prati već treću godinu 
za redom promijenila je našu 
svakodnevnicu, poremetila 
na še planove, osvijestila našu 
krhkost i malenost, jednom ri-
ječju, izazvala krizu na svim 
područjima našeg osobnog 
i društvenog života pa tako 
i pastoralnog promišljanja i 
planiranja u na šoj župi.

No, usprkos ovoj spomenu-
toj krizi koja nas prati uspjeli 
smo pastoralnu 2020./2021. 
godinu privesti kraju vrlo  
uspješno uz prilagodbe i oprez. 
Slavili smo redovito mise, kako 
radnim danom tako i nedje-
ljom, imali smo redovite su-
srete za odrasle u crkvi zbog 
većeg prostora i mogućnosti 
održavanja distance, župnu 
katehezu za prvopričesnike i 
krizmanike smo imali jedan 
tjedan u crkvi, a jedan tjedan 
putem elektronskih medija 
(slali smo kateheze e-mailom), 
proslavili smo sakramente 
prve pričesti i krizme prema 
programu; samo smo se morali 
prilagoditi u više grupa, redo-
vito slavlje ostalih sakrame-
nata i sakramentala; krštenja, 
vjenčanja i sprovodi.

Odvažno i bez straha krenimo 
u novu školsku, katehetsku i 
pastoranu 2021./2022. godi-
nu! Ljubav je kreativna! Ona 
će pronaći i rješenje i put za 
svaku poteškoću i izazov.

Vjerujemo da svaki naš ko  rak vodi 

i upravlja Nebeski Otac. No to ne 
isključuje našu odgovornost za 
naš život i život naših bližnjih, 
kako tjelesni tako i duhovni. Po-
treba, s jedne strane, „socijalne 
distance“, a s druge strane, bli-
zine i suosjećanja.

Ovaj pastoralni plan i pro-
gram za našu župu ima za cilj 
da se raznolike župne aktiv-
nosti kvalitetno organiziraju, 
međusobno povežu i sustavno 
predstave čitavoj župnoj zajed-
nici. Smisao pastoralnog plana 
nije u njemu samom, nego u 
poticaju da se svi župljani što 
aktivnije uključe u život župe, 
kako bismo u ovoj „novo nor-
malno“ situaciji mogli svatko 
na svoj način, dati svoj dopri-
nos našem župnom zajedništ-
vu. Ova pastoralna godina u 
našoj župi, nadbiskupiji i cije-
loj Crkvi posvećena je obitelji. 
Neka i u našoj župi, kako kaže 
papa Franjo, „Obitelj bude 
središte crkve i društva”.

Neka nas sve prati zagovor 
nebeske Majke Marije, svetoga 
Mateja, našeg zaštitnika, a na-
dasve blagoslov Boga Svemo-
gućega! 

Vaši svećenici

Mons. Ivan Nikolić, župnik  
i vlč. Mateo Šutić, župni vikar

pasToralni plan i prograM 2021. – 2022.

“pošalji duha svojega, gospodine,  
i obnovi lice zemlje!”

Pastoralnim  

planom  

sustavno su 

predstavljene 

raznolike župne 

aktivnosti,  

utvrđeni  

rasporedi  

slav ljenja svetih 

misa i sakrame-

nata te izdvojeni 

važniji  

blagdani i  

vjerska 

događanja.

Pastoralni plan 

2021.-2022. 

predstavljen je 

župljani ma i  

cijeloj župnoj 

zajednici na 

svim misama 

tijekom rujna i 

listopada 2021. 

godine.

Župa
Sveti Matej

slavlje Blagdana Župe '21.

SVETI MATEJ – 
ZAŠTITNIK  
ŽUPE I OPĆINE

Obilježen isključivo du
hovnim događanjima, 

najveći viškovski blag
dan i ove godine, zbog 
epidemioloških mjera, 
je protekao u skromni
jem ozračju i duhovnim 
pripremama. Kako bi 
se vjernici primjereno 
pripremili za dolazeći 
blagdan svetoga Mateja, 
zaštitnika župe i općine, 
svečanom obilježava
nju redovito prethode 
duhovne pripreme – 
trodnevnice. Tijekom 
trodnevne duhovne 
pripreme, održane od 
18. do 20. rujna, mise 
su predvodili župnik 
mons. Ivan Nikolić i 
generalni vikar dr. sc. 
Mario Tomljanović. 

Na Dan blagdana sveto
ga Mateja, u utorak, 21. 
rujna 2021. održane su 
mise u 7.30, 10.00 i 18.00 
sati te krunica u 17.30 
sati. 

Svečanu blagdansku 
misu u 18 sati predvo
dio je mons. mr. Mate 
Uzinić, nadbiskup 
koadjutor. Misu su pje
vali Župni zbor i Dječji 
zbor „Nebeske iskrice“, 
a završetak svečanosti 
obilježen je prigodnim 
programom ispred 
crkve – na otvorenom, 
nastupom Limene glaz
be Marinići.

GODINA SV. JOSIPA
08. 12. 2020.- 8.12.2021.
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doM udruge udoMiTelja djece priMorsKo-goransKe Županije „daMdoM″– u višKovu

Nakon deset godina djelo
vanja Udruga udomite

lja djece Primorskogoran
ske županije „Damdom″ 
skrasila se u općini Viš
kovo i to u zgradi VTCa. 
O djelovanju ove huma
nitarne Udruge razgova
rali smo s predsjednicom 
Klaudijom Juranić Klarić. 
 Prostor u našem dosadaš
njem sjedištu, Čandekovoj 
ulici u Rijeci, bio je premali 
za naše potrebe. Zahvalju
jući natječaju Ministarstva 
rada, mirovinskoga susta
va, obitelji i socijalne poli
tike, na koji smo aplicirali 
s trogodišnjim projektom 
Ured za udomiteljstvo, 
dobili smo sveukupno 450 
tisuća kuna. Tražili smo 
prostor u kojem bismo se 
mogli skrasiti i uspjeli smo 
ga naći u Viškovu. Vla
snik prostora Zoran Gnji
dić izašao nam je ususret 
odgovarajućom cijenom i 
vrlo smo zadovoljni. Na
damo se da ćemo ovdje 
ostati i ubuduće. Udruga 
ima dvije prostorije: ured
sku na 4. katu za admini
strativne poslove i sastan
ke, a u prizemlju prostor 
od šezdesetak kvadrata u 
kojem ćemo održavati su
srete roditelja i djece, edu
kacije, savjetovanja, priča
onice i dr. U novi prostor 
planiramo uključiti i širu 
zajednicu pa bismo, u su
radnji s JLS, radili i s dru
gom djecom.

Moramo zahvaliti Mini
starstvu i Županiji koja 
nas je pomogla. Uvjereni 
smo da ćemo opravdati 

povjerenje te da će i ostali 
uvidjeti potrebu za jed
nom ovakvom organiza
cijom. Udomiteljstvo nije 
samo humana, nego i od
govorna uloga. Udomitelji 
su prije svega osjetljivi na 
djecu, osjećaju da im mogu 
pružiti dom, sigurnost i 
ljepšu budućnost. 

U našoj županiji prevla
dava nešto drukčiji oblik 
udomljavanja nego u 
ostatku Hrvatske. Mi smo 
urbani udomitelji, uglav
nom zaposleni te imamo 
i drugačije potrebe. Naša 
djeca idu u vrtiće, poha
đaju glazbene škole, bave 
se sportom. Možemo reći 
da imamo najkvalitetnije 
udomiteljstvo. Kod nas je 
uobičajeno da djeca osta
ju cijelo vrijeme kod jed
nog udomitelja. Osobno 
sam udomila dvoje djece, 
imam vrlo lijepa iskustva, 
a pored naše biološke dje
ce i udomljena djeca zau
vijek ostaju naša djeca.

Premalo udomitelja
U Županiji ima oko 86 
udomiteljskih obitelji, u 
kojima je zbrinuto stotinjak 
djece. Naša Udruga broji 
tridesetak stalnih člano
va, a udomljeno je 45 dje
ce. Ipak, moramo priznati 
da imamo previše djece 
u domovima, a premalo 
udomitelja, tako npr. samo 
u našoj županiji nedostaje 
barem pedeset udomitelja. 
Razlog je u tome što udo
miteljstvo nije posao, već 
je poziv i život. Taj poziv 
čovjek treba osjetiti, mora 

znati otvoriti vrata svoga 
doma, a pogotovo svoga 
srca i primiti neko malo di
jete koje je u velikoj potrebi 
i koje treba pomoć, pone
kad i stručnu. Udomitelj 
mora biti izuzetno strpljiv, 
human i predan tom pozi
vu, ali tko to ne proba i ne 
doživi, ne može prepozna
ti koliko je veliko bogat
stvo u davanju, jer djeca, 
bez obzira kakva su bila u 
domu, sasvim su drugačija 
kada dođu u udomiteljsku 
obitelj i kada se s njom sa
žive i vide da su voljena i 
da negdje pripadaju. 

Važno je napomenuti da 
s razlogom kažemo da 
imamo najkvalitetnije 
udomiteljstvo jer imamo 
i podršku stručne ekipe, 
to je Centar za pružanje 
usluga u zajednici Izvor 
Selce, čiji su nam stručnjaci 
(psiholog, socijalni radnik, 
defektolog) stalna podrška 
i koji su nam supervizori. 
Supervizije imamo svaki 
mjesec, razgovaramo raz
mjenjujemo iskustva, rje
šavamo probleme...

Problem na kojem bi željeli 
dodatno poraditi je osigu
ravanje jednakih uvjeta 
za svu udomljenu djecu, 
jer nemaju sve jedinice lo
kalne samouprave jednak 
odnos prema udomljenoj 
djeci. U jednima imaju be
splatan vrtić, jaslice, pro

duženi boravak, marendu 
i dr., dok u nekim drugima 
nemaju jer nisu uvrštena u 
socijalni program. Ukrat
ko, želimo postići da jedi
nice lokalne samouprave 
budu osjetljivije prema 
udomljenoj djeci. 

Postupak  
udomljavanja
Postupak udomljavanja je 
relativno jednostavan, ali 
naravno, treba zadovolja
vati propisane uvjete, koji 
nisu posebno zahtjevni. 

Svatko, tko želi postati 
udomitelj, može se javiti 
u Udrugu, odnosno Cen
tar i mi ćemo ih uputiti u 
dokumentaciju koju mo
raju donijeti i samu pro
ceduru. 

Uvijek smo dostupni na 
telefonu i uvijek možemo 
razgovarati i pružiti po
trebne informacije. Osim 
toga u zajedničkom dru
ženju mogu se čuti živa 
iskustva ili nešto o čemu se 
možda neće pisati.  zaklju
čuje predsjednica Klaudija 
Juranić Klarić.

udomiteljstvo – poziv i život

radno vrijeme centra:

ponedjeljak i četvrtak: 

od 15 do 19 sati

utorak, srijeda, petak 

od 9 do 13 sati

kontakt broj: 098 1808  101

udomiteljstvo nije samo humana nego je i odgovorna uloga.  
udomitelji su prije svega osjetljivi na djecu i osjećaju da im 
mogu pružiti dom, sigurnost i ljepšu budućnost. 
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Turistička  
zajednica

Općine Viškovo

 1. mjesto: najljepše uređena okućnica Anđelke Manjgotić 

 2. mjesto: najljepše uređena okućnica Gordane Jasne Kundakčić 1. mjesto: najljepše uređen balkon Anite Mikuličić

 2. mjesto: najljepše uređen balkon Marijane Filipović 3. mjesto: najljepše uređena okućnica Andreje Rotim

Čestitamo 

sretnim 

dobitnicima, a 

svim sudionicima 

zahvaljujemo na 

sudjelovanju i 

prepoznavanju 

važnosti uređenja 

okoliša.

Pozivamo

naše mještane na  

sudjelovanje 

na Natječaju 

za najljepše 

uređenu  

okućnicu i 

balkon i sljedeće 

godine! 
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u cilju unaprijeđena turističkog okružja i stvaranja ozračja  
dobrodošlice Turistička zajednica općine Viškovo potiče  
uređenje okućnica i stvaranje vlastite krajobrazne arhitekture. 

Stoga je, kao i dosadašnjih godina, objavljen Natječaj za najljepše 
uređenu okućnicu i balkon. 
Ljubitelji i kreatori vlastite krajobrazne arhitekture i ove godine 
rado su se odazvali pozivu pa je do kraja natječaja zaprimljeno 
sedam prijava u kategoriji najljepše uređene okućnice te šest u 
kategoriji najljepše uređenog balkona. 
Po završetku natječaja stručno povjerenstvo obišlo je, ocijenilo i 
fotografiralo prijavljene okućnice i balkone sudionika natječaja te 
zbrojem bodova utvrdilo pobjednike. 
Ocjenjivali su se cvjetnost i hortikulturno uređenje, opremlje
nost i funkcija u prostoru i turizmu, a na temelju ukupne ocjene 
                            izabrani su sljedeći dobitnici.

                      U kategoriji najljepše uređene okućnice:

odrŽan iZBor Za najljepše ureĐenu oKućnicu i BalKon općine višKovo

najljepše uređena okućnica  
anđelke Manjgotić

1. mjesto: Anđelka Manjgotić, nagrada u iznosu 
od 1.000,00 kn

2. mjesto: Gordana Jasna Kundakčić, nagrada u 
iznosu od 700,00 kn

3. mjesto: Andrea Rotim, nagrada u iznosu od 
400,00 kn

U kategoriji najljepše uređenog balkona:
1. mjesto: Anita Mikuličić, nagrada u iznosu od 

1.000,00 kn
2. mjesto: Marijana Filipović, nagrada u iznosu 

od 700,00 kn
3. mjesto: Marija Luketić, nagrada u iznosu od 

400,00 kn

 1. mjesto: najljepše uređena okućnica Anđelke Manjgotić 

 2. mjesto: najljepše uređena okućnica Gordane Jasne Kundakčić

3. mjesto: najljepše uređena okućnica Andreje Rotim

u kategoriji najljepše uređenog balkona prvo mjesto pripalo je  aniti Mikuličić

3. mjesto: najljepše uređen balkon Marije Luketić
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H
rvatska udruga za turizam i ruralni razvoj 
„Klub članova selo“ raspisala je natječaj 
za dodjelu nacionalne godišnje nagrade 

„Suncokret ruralnog turizma – Sunflower 
Award“ za 2020. godinu. Riječ je o godiš
njoj nagradi i projektu kojim se promoviraju 
tradicijski sadržaji, događaji i zanimljivosti, 
čuva izvornost i stvaraju novi proizvodi rural
nog turizma. Nagrada se dodjeljuje u sedam 
kategorija, a Turistička zajednica općine 
Viškovo kandidirala je tradicionalni „Ophod 
Halubajskih zvončara – Viškovo“ u kategoriji 
Ruralno turistički projekti. 

Ophod Halubajskih zvončara proglašen je, za
jedno s ostalim zvončarskim skupinama s po
dručja Kastavštine, nematerijalnim kulturnim 
dobrom upisanim u Registar kulturnih doba
ra Republike Hrvatske 2007. te nematerijalnim 
kulturnim dobrom koje je 2009. godine uvršte
no na UNESCOov reprezentativni popis ne
materijalne kulturne baštine čovječanstva.

Ophod Halubajskih zvončara dugogodišnja 
je i neprekinuta tradicija, važan dio kulturnog 
identiteta Viškova, poznat izvan regionalnih, 
ali i nacionalnih granica. Značajan je dio dru
štvenog života uz koji je vezana gastronomi
ja, rukotvorstvo i različiti oblici društvenog 
ponašanja. U tri dana ophoda, na Pusnu ne
djelju, Pusni ponedjeljak i Pust (utorak prije 
Pepelnice), zvončari obiđu mnoga sela i za
selke Halubja i Kastavštine. U svakom selu  

za ustavljaju se na okrijepi i druženju s 
domaćinima, čime se pridonosi rastu osjeća
ja zajedništva i održavanju ove žive tradicije. 
Ovaj važan dio kulturnog nasljeđa, ali i turi
stičke ponude Viškova Turistička zajednica 
općine Viškovo prezentirala je ocjenjivačkoj 
komisiji Hrvatske udruge za turizam i ruralni 
razvoj „Klub članova selo“. 

Tradicijska manifestacija Ophod Halubaj
skih zvončara – Viškovo osvojila je posebno 
priznanje „Suncokret ruralnog turizma – 
Sunflower Award“ koje je uručeno 30. lipnja 
2021. u Multimedijalnom centru Vršilnica u 
Zaprešiću. Na svečanoj dodjeli nagrada pri
sustvovali su zamjenik općinske načelnice  
Denis Mladenić i predsjednik udruge Halu
bajski zvončari Damir Host koji je i preuzeo 
nagradu. 

p o s e B n o  p r I Z n a n j e  Z a  t r a D I c I j s k u  m a n I F e s ta c I j u 
„ o p H o d  H a l u B a j s K i H  Z v o n č a r a“  v i š K o v o 

Turistička  
zajednica

Općine Viškovo

Ophod 

Halubajskih 

zvončara 

dugogodišnja 

i neprekinuta 

tradicija, 

važan je dio 

kulturnog 

identiteta 

Viškova. Ugodan ljetni dan u subo
tu, 19. lipnja 2021. bio je 

idealan za laganu šetnju 
pod okriljem šumske hla
dovine. Polaskom u 9 sati 
iz Stare škole u Saršonima, 
uz vodstvo vodiča Radova
na Brnelića, uputili smo se 
prema novouređenoj kruž
noj stazi Lončeva griža. 

S prijevoja na cesti koja 
Saršone spaja s Trnovicom, 
gdje je ujedno i najviša toč
ka grebena Lončeve griže 
ušli smo na šetnicu i upu
tili se novo označenom sta
zom. Na putu smo zastali  
pokraj dražesne ljubavne 
klupice koja, obgrljena 
mirom i spokojem, pruža 

malu zelenu oazu za od
mor. Nastavili smo putići
ma omeđenim suhozidima 
i vrtačama sve do poučne 
staze s interpretacijskim 
tabelama o nekadašnjem 
kamenolomu, klesarima i 
kavadorima. Poučna staza 
dovela nas je ispod vidi
kovca Lončeva griža, gdje 
smo mogli vidjeti stari alat 
kojim se nekada izvlačio 
i oblikovao kamen iz ka
menoloma, a zastali smo i 
pokraj jedinstvene izložbe 
na otvorenom koja prika
zuje karakteristične motive 
Viškova, radove Udruge li
kovnih umjetnika amatera 
„Braća Baštijan“. 

Potom smo se uspeli na vi
dikovac Lončeva griža gdje 
nas je, zahvaljujući vedrom 
danu, dočekao predivan 
pogled na Kvarnerski za
ljev s otocima Krkom i Cre
som, na grobničke Alpe, 
grad Grobnik, masive Učke 
i Ćićarije. Nakon kratkog 
predaha uslijedio je laga
ni povratak prema mjestu  
našeg polaska.

prošećI se s manun – šeTnja po lončevoj griŽi
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L J E T N I  P L J U S A K  –  
o s vj e Ž ava j u ć e  g L a Z B e n o  L j e t o
održana dva izuzetno uspješna koncerta. mauro staraj i mario  
lipovšek batiffiaca oduševili su brojnu publiku 

Ljetnim đirom po 
Lončevoj griži zakorači

li smo u ljetna događanja, 
a nastavili smo ih s uvijek 
rado posjeće nim Ljetnim 
pljuskom kojeg je izvanred
nim nastupom otvorio Mau
ro Staraj. U srijedu, 30. lipnja 
2021. na trgu ispred crkve 
sv. Mateja, Mauro Staraj, 
uz glazbenu pratnju gi
tarista Maria Šimunko vića, 
izveo je splet skladbi koje 
su obilježile njegovu kari
jeru i koje su svoje mje sto 
pronašle u srcima pu blike. 
Lampadine, Via Dojčland, 
Se ću prodat, Jena črna, jena 
bjonda, Cesta za raj samo su 
dio raznovrsnog repertoa
ra praćenog nostalgičnim i 
humorističnim sjećanjima 
o odrastanju, mladenačkim 
ljubavima, prvim nastupi
ma i putovanjima.

Drugi koncert u sklopu 
manifestacije Ljetni pljusak 
održan je u ugodnoj srpanj
skoj večeri na trgu ispred 
crkve sv. Mateja. U petak, 
23. srpnja 2021. koncert je 

održao Mario Lipovšek 
Battifiaca uz glazbenu prat
nju Roberta Grubišića. Bila 
je to nezaboravna večer 
prepuna pjesme, smijeha, 
emocija, nostalgije, aplau
za. Od samog početka 
brojna publika uživala je 

u dosjetkama, imitacija
ma, pričama iz mladosti i 
na stupima, ali i bogatom 
repertoaru skladbi kao što 
su svima znane Prihajan 
doma, Ništa nova, Lapunta-
mento, Nonićeva pasara, Na 
punta groti, Kuća puna naro-

da, Partil je moj brod, Del tebe 
i mnoge druge. Poznate i 
drage čakavske melodije, 
čuveni evergreeni i roman
tična ljetna večer stvo rili su 
savršen glazbeni ugođaj 
koji će zasigurno svima  
ostati u lijepom sjećanju.

oBnovljena i  
dopunjena TurisTičKa 
signaliZacija
Jedinstven splet 
nematerijalnih kulturnih 
dobara koji se nalazi na 
području općine Viškovo 
značajna je komparativna 
prednost koju je 
potrebno promovirati 
i valorizirati. Upravo 
s ciljem upoznavanja 
i upućivanja turista i 
svakodnevnih posjetitelja 
prema našim kulturnim 
i prirodnim dobrima, 
obnovljena je i dopunjena 
turistička signalizacija. 
Četiri nematerijalna 
kulturna dobra upisana 
na UNESCOov 
reprezentativni popis 
nematerijalne kulturne  
baštine vizualno su 

predstavljena na tabelama 
smeđe signalizacije 
UNESCO kulturna 
baština/cultural heritage 
kroz četiri piktograma. 
Godišnji pokladni ophod 
zvončari s područja 
Kastavštine, Umijeće 
suhozidne gradnje, 
Dvoglasje tijesnih intervala 
Istre i Hrvatskog primorja 
i Mediteranska prehrana 
na hrvatskom Jadranu, 
njegovoj obali, otocima 
i dijelu zaleđa prikazani 
su kroz piktogram 
Halubajskog zvončara, 
suhozida, Istarske ljestvice 
te pinjate – posude u kojoj 

se kuhala palenta. 

Dobrodošlicu turistima i 
posjetiteljima na ulazima 
u Viškovo pružaju 
tabele dobrodošlice, a 
dopunjene tabele smeđe 
signalizacije usmjeravaju 
prema spomendomu 
Ivana Matetića Ronjgova, 
šetnicama Plešivac i 
Lončeva griža i ostalim 
pješačkim stazama.

oBnovljena i dopunjena 
signaliZacija na 
šeTnicaMa
Šetnice i pješačke staze 
na području općine 
Viškovo, premrežene 
stoljetnim suhozidima, 
omiljeno su mjesto brojnim 
rekreativcima. U cilju 
sigurnijeg boravka na 
šetnicama obnovljena je i 

dopunjena smjerokazna 
signalizacija na šetnicama 
Lončeva griža i Marčelji 
– Tibljaši. Postojeće 
drvene smjerokazne 
tabelice i stupovi bili su 
privremeno uklonjeni 
kako bi se popravili i 
prefarbali. Uz to, izrađene 
su i postavljene nove 
drvene putokazne oznake. 
Prilikom održavanja i 
postavljanja smjerokazne 
signalizacije nastojao se 
održati prirodni izgled 
puta i krajobraza uz 
istovremeno osiguranje 
sigurnog korištenja i 
boravka na šetnicama. 
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Ustanova
Ivan Matetić 

Ronjgov

Postav 

 skupne 

izložbe u 

Galeriji Juraj 

Klović u Rijeci 

javnost je 

imala prilike 

razgledati 

od 4. do 31. 

kolovoza 

2021.

gaLerIja 
juraj kLovIć 
domaćin IZLoŽBe 
peT godina 
glagoljice u 
ronjgiMa

P
ovodom pet godina 
međunarodnih kiparskih 
ra dionica umjetničke ke

ramike, koje su se održavale 
u Ronjgima, Ustanova Ivan 
Matetić Ronjgov, u suradnji s 
Hrvatskim društvom likov
nih umjetnika održala je u 
Galeriji Juraj Klović u Rijeci 
skupnu Međunarodnu iz
ložbu umjetničke keramike 
pod nazivom Pet godina 
glagoljice u Ronjgima 2015.
2020. Ljubiteljima umjetnosti i 
baštine, pružena je prilika da 
tijekom kolovoza razgledaju 
izbor radova nastalih na temu 
Glagoljica iskazana glinom. 
Cilj ovoga projekta prije svega 
je promocija nematerijalne 
kulturne baštine ne samo 
diljem naše zemlje, već i izvan 
njezinih granica, ali i otkrivanje 
različitih mogućnosti i 
umjetničkih izričaja u njezinom 
promoviranju.  

25 umjetnika iz 
zemlje i inozemstva
Tijekom pet godina okupljana 
sudjelovalo je ukupno 
25 umjetnika iz zemlje 
i inozemstva (Austrija, 
Slovenija, Italija, Litva, 
Srbija). Pri tome je nastalo 
mnogo iznimnih umjetničkih 
uradaka, radova u kojima 
je primjetan motiv slova, 
ali i razrađena koncepcijska 
sveobuhvatnost energije 
podneblja. Spoj suvremenosti 
i povijesti, sinergije različitosti 
umjetnika dovelo je do 
slojevitih kreacija: od predmeta 
upotrebne vrijednosti, rea
lizma i apstrakcije do samih 

konceptualno osmišljenih 
po maka u duhu novih, 
inovativnih kretanja. 

Izložba je najavljena kratkim 
videouratkom, a njezim 
završetak simbolično je 
obilježen. Zatvaranje izložbe 
prigodnim obraćenjem popra
tili su Darko Čargonja, ravnatelj 
Ustanove Ivan Matetić 
Ronjgov, mr. sc. Sonja Šišić, 
dipl. oec., pročelnica Upravnog 
odjela za kulturu, sport i 

tehničku kulturu Primorsko
goranske županije, Jasna 
Rodin, mr. sc., povjesničarka 
umjetnosti, Boris Roce, prof. 
voditelj keramičke kolonije.

 Okupljajući svjetski poznate 
keramičare, ali i pružajući 
priliku mladima na početku 
svog profesionalnog puta, 
vrstan umjetnik, inicijator i 

voditelj projekta Boris Roce, 
nametnuo je visoke standarde 
djelovanja. Sam polazni 
impuls likovne kolonije je 
glagoljica, odnosno tradicija i 
baština kojom odiše naš kraj. 
Razrada motiva rezultirala je 
bogatstvom likovnih izraza, 
a različitost pristupa izrodila 
je bogatstvo osobnosti. – 
istaknula je u svom osvrtu 
povjesničarka umjetnosti Jasna 
Rodin.

Nastavak uspješnog 
projekta
Projekt je realiziran sredstvima 
Upravnog odjela za kulturu, 
sport i tehničku kulturu 
Primorskogoranske županije.  
Organizatori su zahvalili i 
Ministarstvu kulture Republike 
Hrvatske, koje je godinama 
financijski podupiralo kolonije 
umjetničke keramike. Ovom 
prigodom najavljen je i 
nastavak ove uspješne kolonije, 
koja će se ubuduće organizirati 
u suradnji s Turističkom 
zajednicom Općine Viškovo.

36 | Glasnik općine VIŠKOVO | Rujan  2021. 



glazbena djela Dušana prašelja

usTanova ivan MaTeTić ronjgov posveTila je 90. oBljeTnici roĐenja MaesTra dušana prašelja (1931.-2019.)

Svjetski dan glazbe (21. lip
nja) Ustanova Ivan Mate

tić Ronjgov posvetila je 90. 
obljetnici rođenja maestra 
Dušana Prašelja (1931.
2019.). Veliku obljetnicu 
dugogodišnjeg ravnatelja 
i jednog od njezinih osni
vača Ustanova je obilježila 

21. lipnja 2021. snimkom 
izbora glazbenih djela Du
šana Prašelja s jubilarnog 
cjelovečernjeg koncerta Od 
Učke do Trsa ta održanog u 
Teatru Fenice, 18. studeno
ga 2006. godine, povodom 
60. godišnjice umjetnič
kog rada i 75. godišnjice 

života. Skladateljev opus 
predstavljen je skladbama: 
Učka – IV. stavak „Baklje 
na Učki“ (Tekst: Nikica Po
lić), Bašćanska ploča (Tekst: 
David Kabalin – Silvije 
Strahimir Kranjčević – Vla
dimir Nazor), Trsatski spo
men (Tekst: Daniel Načino

vić), Čakavska suita Katy 
(Tekst: Zoran Kompanjet), 
Lipa mladost moja (Tekst: 
Mate Balota), Briškula 
(Tekst: Drago Gervais).
Snimka izbora djela s kon
certa objavljena je na web 
stranicama i Facebooku 
Ustanove.

ManifesTacije usTanove u video iZdanju 

Proljeće u Ronjgima – 
cjelodnevno događa

nje koje se tradicionalno 
održava krajem svibnja, 
ove je godine, održano u 
suradnji s internetskom 
televizijom NOVINET i 

to u okviru emisije Mula
rija. Uz kratke intervjue s 
poznatim glazbenicima, 
u emisiji su sudjelovali 
i mali čakavčići, autori  
prvonagrađenih radova s 
27. natječaja Čakavčići pul 

Ronjgi. Natječaju za lite
rarne radove, obzirom na 
okolnosti, i ove se godine, 
odazvao iznenađujuće ve
liki broj škola s područja 
Primorskogoranske žu
panije, njih 32. Komisija u 

sastavu: Cvjetana Miletić, 
Vlasta Sušanj Kapićeva i 
Marina FrlanJugo oda
brala je najuspješnije ra
dove, koji će biti tiskani u 
27. zbirci „Čakavčići pul 
Ronjgi“. 

dječje KreaTivno sTvaralašTvo

proljeće u 
ronjgima

Pratite nas: https://www.istanova-imronjgov.hr

KiparsKa udruga MaTe Tijardović višKovo

„Djeca djeci“ internacionalna je likov
na kolonija koju organizira kiparska 
Udruga Mato Tijardović Viškovo. 
Ova likovna kolonija značajna je po 
izradi reljefa i skulptura koje se hu
manitarno dodjeljuju potrebitim usta
novama, školama i vrtićima. Voditelj 
likovnih radionica je Rajko Srok.

Ove godine održana je 6. kolonija na 
Liscu. Djeca osnovnoškolske, sred
njoškolske i odrasle dobi likovno se 
izražavaju u drvu i to: lipi, kruški, 
crniki, trešnji i ostalim voćaricama. 

Motivi su raznovrsni. Ove godine 
bila je slobodna tema pa su tako na
stale interpretacije raznih florealnih i 
animalnih motiva, marinskih moti
va značajnih za primorski kraj, kao 
i uporabnih predmeta te elemenata 
primorske arhitekture. Svaki po
laznik likovnostručno je educiran 

o pravilnoj uporabi pribora i alata 
za obradu drva (dlijeta, čekići, pile, 
brusilice…), kao i oblikovanju re
ljefa i skulptura. Dječaci i djevojčice 
vješto su rukovali alatima i pokazali 
veliki interes marljivo dolazeći svaki 
dan tijekom tjedna. Sudionici osnov
noškolske dobi radili su na manjim 
formatima. Bilo je zanimljivo prati
ti oživotvorenje likovnih prikaza u 
drvenim pločama i komadima drva 
namijenjenim skulpturama. 

Sunčani dani bili su pogodni za 
stvaranje una otvorenom prostoru. 
U druženju, ugodnoj komunikaciji i 
radosnom, šumskom ozračju, sudi
onici su imali mogućnost razmjene 
likovnih iskustava i učenja. 

Svaki sudionik je napravio nekoli
ko likovnih uradaka za ustanove u 
Petrinji, koja je ove godine bila ra
zorena jakim potresima. Izražavam 
zahvalnost za postojanje ove likovne 
kolonije, a Udruzi i voditelju Rajku 
želim mnogo uspjeha u budućem 
radu. 

Doc dr.sc. Anita Rončević

„djeca djeci“ internacionalna likovna kolonija
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odlaZaK u Mirovinu josipa crnića, dugogodišnjeg ravnaTelja oš sveTi MaTej

sjećam se samo lijepih trenutakaOŠ
Sveti  Matej

Dugogodiš-

nji ravnatelj  

najveće  

škole u  

Primorsko- 

goranskoj  

županiji ističe  

da u odgoj-

no-obrazov-

nom proce-

su na  

prvom  

mjestu  

uvijek treba-

ju biti učeni-

ci, jer se u 

njihovim 

godinama  

gradi  

karakter 

mlade  

osobe  

i njihovo 

odrastanje  

je najvažnije. 

nakon 25 godina rada u 
školi, koje uključuju i 

šest ravnateljskih manda
ta, Josip Crnić, ravnatelj 
OŠ „Sveti Matej“, otišao je 
potkraj kolovoza u mirovi
nu. Na natječaju za novog 
ravnatelja koji je bio objav
ljen u travnju 2021. za 
novu ravnateljicu izabrana 
je Ivana Žagar, diplomira
na učiteljica RN. Rastanak 
Josipa Crnića od škole i 
dugogodišnjih suradnika 
bio je vrlo emotivan i za
sigurno će ostati svima u 
sjećanju.

• Što Vas je toliko godina 
održalo na poziciji prve 
osobe škole u Viškovu? 

 Kad sam postao ravnatelj 
1996. nisam uopće mislio 
da ću ostati toliko godina 
na toj funkciji. No, uvi
jek sam dobivao podršku 
Učitelj skog vijeća, Vijeća 
roditelja i Školskog odbora 
zbog kojih sam i produža
vao mandate. Uostalom 
bilo je i vrlo malo konku
renata, a u nekim manda
tima niti jedan. Suradnja 
između učitelja, učenika, 
njihovih roditelja, lokalne 
zajednice, osnivača PGŽ i 
Ministarstva treba uvijek 
biti optimalna. Uvijek sam 

se trudio povezati sve, ali 
na prvom mjestu su mi 
bili učenici jer u njihovim 
godinama se gradi karak
ter mlade osobe i njihovo 
odrastanje je najvažnije. 

Cilj − odgojiti sretno 
dijete
• Što se promijenilo u ova 
skoro tri desetljeća Vašeg 
mandata?

 Pa, promijenilo se dosta 
toga: sve se digitaliziralo, 
to se vidjelo i prošle godi
ne u korona situacijama, 
počeli smo s papirnatim 
imenicima i dnevnicima, 
sad mislim da više nema 

škole u Hrvatskoj koja 
nema eImenike i eDnev
nike. Učitelji su mlađi, 
educiraniji u digitalnim 
kompetencijama. No, ono 
što se najviše promijenilo 
je odnos roditelja i uče
nika. Oni, nažalost, zbog 
svojih obveza imaju sve 
manje vremena biti uz svo
ju djecu te je njihova očeki
vanja ponekad teško ispu
niti. Nije sve u ocjenama. 
Savjetovao bih roditeljima 
da ne traže previše od svo
je djece nego da uvažavaju 
njihove interese, osjećaje i 
želje. Treba odgojiti sretno 
dijete što je cilj i roditelji
ma i školi i široj zajednici. 
U odrastanju djece nor
malni su i usponi i padovi 
i to treba prihvatiti.

Nedostatak prostora 
 konstantan  
problem
• Problem prostora već 
je dugo godina prisutan. 
Koliko je učenika imala 
škola kada ste postali rav
natelj, a koliko danas? 

 U početku mog mandata 
bila su tri razreda po para
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lelki, a unazad petnaest 
godina broj učenika se 
stalno povećao tako da 
danas imamo pet paralel
ki od 1. do 8. razreda. To 
nas čini naj većom školom 
u Primorskogoranskoj 
županiji s 920 učenika, 
iako je po pedagoškom 
standardu prostorno ško
la limitirana na 600 uče
nika.

Zbog stalnog povećanja 
broja učenika morali smo 
se snalaziti i dograđivati 
nove prostorije, učionice. 
Prese ljenje vrtića u novu 
zgradu svakako nam je 
pomoglo da se reorga
niziramo, ali sve to nije 
bilo dovoljno. Viškovska 
knjižnica se također pre
selila iz naših prostora pa 
smo u taj prostor smjestili 
Poseban razredni odjel.

Izgrađene su i dvije sport
ske dvorane što je riješilo 
sportske potrebe naših 
učenika jer  dvorana prije 
nismo ni imali. Tako smo 
preselili školsku knjižni
cu koja je bila smještena 
neadekvatno u podrum
skom prostoru. Svi ti 
prostori su nam itekako 
trebali. No, konstantno 
je prisutan nedostatak 
prostora odnosno učio
nica, a još uvijek se ne 
može zadovo ljiti potreba 
roditelja za produženim 
boravkom jer škola idalje 
radi u dvije smjene.

Taj problem će se riješiti 
izgradnjom nove škole u 
Marinićima u bližoj bu
dućnosti.

Značajna podrška 
osnivača
• Koji je po Vašem 
mišlje nju najveći uspjeh 
koji je škola postigla ti
jekom proteklih godina?

 Trudili smo se njegova
ti zavičajnu baštinu i ča
kavski dijalekt i na tome 
dosta radili. Učenici i 
mentori su sudjelovali u 
mnogim međunarodnim 
i nacionalnim projekti
ma, otvorili smo poseban 
razredni odjel. Prilikom 
150. obljetnice izdali 
smo opsežnu monogra
fiju škole. Svake godine 
o našim smo uspjesima 
pisali u školskom listu 
Tra tinčica, informatič
kom listu Halubjan Info i  
knjižničarskom listu Ma
tej. Uspjesi su i kontinui
rano opremanje škole od 
kabineta za predmetnu i 
razrednu nastavu, infor
matičkog kabineta, dvi
je potpuno opremljene 
dvorane do vanjskih pro
stora: školskog dvorišta i 
ulaza i vanjskog školskog 
igrališta. Kontinuirana 
ulaganja naše općine Viš
kovo i osnivača PGŽ bila 
su presudna za razvoj 
škole u svim segmentima.

• Koji su prema Vašem 

mišljenju najveći uspje
si koji su učenici škole 
postigli za vrijeme traja
nja Vašeg mandata?

 Svakako uspjesi učenika 
na županijskim i držav
nim natjecanjima u go
tovo svim područjima. 
Održavali smo i Halubaj
ski dječji festival niz go
dina, neki od sudionika 
su se i nadalje glazbeno 
školovali.

Brojni učenici su postali 
poznati sportaši. Ne bih 
htio nekog izdvajati da 
se ne bi naljutili oni koje 
sam zaboravio. Ali, po
nosan sam na svakog na
šeg učenika koji je postao 
aktivan, pošten i ugledan 
član našeg društva.

Drago mi je kad me uče
nici sretnu, pozdrave me 
i po vjere mi da je školsko 
doba bilo najljepše vrije
me njihovih života. I to 
nema nikakve veze kakve 
su im ocjene bile u to vri
jeme.

Sudbinska veza
• Rastanak od škole i 
dugogodišnjih suradni
ka bio je vrlo emotivan. 
Možete li izdvojiti tre
nutke ili događaje koji 
će Vam ostati u poseb
nom sjećanju?

 Nakon toliko godina u 
kojima sam u OŠ Sveti 
Matej bio najprije učenik 
pa su je pohađala moja 

djeca, a onda sam postao 
i ravnatelj, mogu reći da 
sam sudbinski vezan za 
nju jer su mi se tu dogo
dile i mnoge životne epi
zode.

Da, teško se oprostiti. 
Mnogi naši zajednički 
uspjesi bili su mogući 
zbog dobre radne atmos
fere, timskog rada, surad
nje i zajedništva. 

Pobjednička formula 
koju nije moguće uvijek 
zadovo ljiti, ali kojoj treba 
težiti bila bi: aktivan uče
nik, zadovoljan roditelj, 
motiviran učitelj.

No, ništa ne traje vječno, 
kad sam spoznao da sam 
najstariji djelatnik u školi, 
znao sam da je vrijeme za 
nove ljude, smjenu gene
racija.

Moji suradnici, djelatnici 
bili su prekrasni, sjećam 
se samo lijepih trenutaka:   
planiranja zajedničkih 
izleta, priredbi, druženja, 
svih tih malih sitnica koje 
su  obogatile moj život.

Hvala svima na suradnji, 

vrijeme mi je tako brzo 
prošlo!

Svakako  

da svima njima: 

učiteljima, učenicima 

i roditeljima želim 

još više uspjeha i 

zadovoljstva u radu, 

a novoj ravnateljici 

Ivani Žagar mirnu, 

zdravu i sretnu novu 

školsku godinu. I da 

bude bolja od mene, 

jer pravi učitelj je 

onaj kojeg učenik 

nadmaši, a on je na 

to ponosan.
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OŠ
Sveti  Matej

Škola je  

djetetov  

drugi dom  

koji stalno treba  

unaprjeđivati 

novim idejama, 

što je moguće 

jedino u   

zajedništvu i 

suradnji  

sa svim  

djelatnicima 

škole. 

od 1. rujna o.g. funkciju 
ravnateljice Osnovne ško

le „Sveti Matej“ obnaša Iva
na Žagar, mag. prim. educ. 
Prije imenovanja na funkciju 
ravnateljice radila je u zva
nju učitelja mentora. I, kako 
rado ističe, živi i djeluje na 
području naše općine. U bra
ku je od 2005. godine i maj
ka je dvoje prekrasne djece. 
U OŠ „Sveti Matej“ radi od 
2008. godine na poslovima 
učiteljice razredne nastave. 
Tijekom tog razdoblja bila je 
voditeljica „Malog zbora“, 
Maškarane skupine, Aktiva 
razredne nastave, sindikalni 
povjerenik Sindikata hrvat
skih učitelja te koordinato
rica eTwinning projekata u 
školi. Također je i stručna 
suradnica nekih izdavačkih 
kuća. 

• Što Vas je potaknulo da 
se kandidirate za ravnate
ljicu?
 Iskreno, moram priznati, 
oduvijek sam tijekom svog 
odrastanja i školovanja bila 
„vođa“ u razredu i društvu, 
uglavnom sam bila pred
sjednica razreda, kasnije, ti
jekom studija, predstavnica 
studijske grupe i nekako u 
meni oduvijek je postojala 
ta ambicija da bih htjela biti 
ravnateljica škole. Smatram 
da posjedujem osobine mo
tivatora i lidera koje jedna 
ravnateljica škole treba ima
ti. Naš dugogodišnji ravna
telj Josip Crnić uvijek je po
ticao zajedništvo i to je jedna 
od karakteristika koju želim 
idalje njegovati tijekom svog 
mandata. Moja motivacija 
za kandidaturu na mjesto 
ravnateljice je želja da ško
lu, koja je djetetov drugi 
dom pokušam obogatiti i 

unaprijediti novim idejama 
zajedno u suradnji sa svim 
djelatnicima škole. Učitelji, 
profesori, stručni suradnici, 
tehničko i administrativno 
osoblje svi oni su izuzetno 
bitni sudionici školskog ži
vota koji djeluju zajedno 
na dobrobit naših učenika. 
Škola cjeloživotnog učenja  
i suradnje! – osnovna je mi
sao na kojoj želim temeljiti 
svoj rad u Osnovnoj školi 
„Sveti Matej.″ U narednih  
pet godina, vođena upravo 
tim promišljanjem želim ra
zvijati svoju školsku ideju 
za sadašnjost i budućnost 
naših učenika.

Učitelj − plemenit 
poziv
• Hoće li Vam nedostajati 
rad u nastavi?
 Naravno da hoće, ali sma
tram da ću i na novoj funk
ciji dati svoj doprinos na
šim učenicima. Biti učitelj 
za mene je plemenit poziv. 
Imaš „moć“ oblikovati mla
de umove i gledati ih kako 
odrastaju. Mi učitelji smo 
najviše ponosni na sebe 
kada nam se nakon desetak 
godina dogodi situacija da 
nas se naši učenici sjećaju 
i s radošću nam se obrate. 
Onda znaš da si dobro odra
dio svoj posao. Znate onu 
izreku: „Svijet vidi učitelja, a 
učenici uzor.“

• Kakvi su Vaši planovi 
za naredno razdoblje?
 Od vanjskih radova u pla
nu mi je ograditi prostor oko 
škole te urediti prostor škol
skog igrališta u suradnji s 
Općinom Viškovo. Također 
planiram uređenje školskog 
vrta kao i novu aluminijsku 
stolariju, jačanje internet 

veze, nova ulazna vrata, fa
sadu, te energetsku obnovu 
škole. „Podrška djeci s teško
ćama u razvoju, problemi
ma u ponašanju te djeci sla
bijeg socijalnoekonomskog 
statusa – za sretnije djetinj
stvo“ naziv je EU projekta 
kojim je Općina Viškovo uz 
partnere Grad Kastav i Dječ
ji vrtić Zlatna ribica iz Ko
strene  pokrenula uređenje  
senzorne sobe u sklopu naše 
škole, postavljenje nadstreš
nice i rampe za osobe slabe 
pokretljivosti. To je projekt 
koji će oplemeniti i oboga
titi i našu školu. Želja mi je 
formiranje stručnog  tima u 
sastavu: psiholog, defekto
log, logoped. Traženje do
datnog knjižničara za rad u 
drugoj smjeni. Formiranje i 
organizacija uvjeta za uvo
đenje produženog boravka 
i zapošljavanje učiteljica ra
zredne nastave. Također se 
javlja potreba za povećanje 
tehničkog osoblja: sprema
čica i kuharice. Prostor bi se 
uredio sredstvima koje bi
smo dobili prijavom na neki 
od aktualnih natječaja, tra
ženjem sredstava od osni
vača Primorskogoranske 
županije i Općine Viškovo. 
Neki od radova su već po
čeli kao uređenje senzorne 
sobe, školskog igrališta te 
postavljanje mreže po školi 
ulaskom u Carnetov projekt 

ivana Žagar, Mag. priM. educ. ravnaTeljica osnovne šKole „sveTi MaTej“

škola cjeloživotnog 
učenja i suradnje! 
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Eškole. Također jedan od 
planova mi je dodatna edu
kacija učitelja i stručnih su
radnika  kako bismo našim 
učenicima omogućili kva
litetan odgojnoobrazovni 
proces. 

eTwinning projekti
• Voditeljica ste brojnih 
kreativnih projekata – pla
nirate li neke promjene/
novosti u slobodnim ak
tivnostima ili izvanna
stavnim programima?
 S obzirom na to da je na
šoj školi dodijeljena ozna
ka eTwinning škole za 
2021./2022. godine zahva
ljujući mojim međunarod
nim autorskim projektima 
koji su uspješno realizirani, 
za koje su moji učenici 4.d 
a to su sadašnji 5.d dobili 

mnogobrojne Nacionalne 
i Europske oznake kvalite
te, nastavljam u tom tonu. 
Naime,  ove godine osmi
slila sam u suradnji s uči
teljicama iz drugih škola 
nove eTwinning projekte. 
Također želim realizirati 
razmjenu učenika i učite
lja tj. uvođenje programa 
mobilnosti Erasmus plus 
u našu školu kada  epide
miološka situacija to bude 
dozvoljavala. Već sam u 
ovoj školskoj godinu uvela 
novu izvannastavnu aktiv
nost „Domaćinstvo“ koju 
će voditi dvije učiteljice 
razredne nastave Jadranka 
Novak i Dijana Lipovac 
kao i ideju „Radioemisije“ 
pod vodstvom profesori
ca hrvatskog jezika Nine 

Dukić Srok i Jasmine Ma
mule. Također želim učeni
ke nižih razreda uključiti u 
projekt „Rijeka pliva“ pod 
mogućim nazivom „Viško
vo pliva“. 

• U pripremi je izgrad
nja nove škole, kako će se 
i hoće li se odraziti na rad 
OŠ „Sveti Matej“ i može li 
se tada riješiti pitanje pro
duženog boravka?
 Izgradnjom nove škole 
svakako ćemo doživjeti 
promjene. Rad u OŠ „Sve
ti Matej“ će vjerojatno biti 
lakši u smislu smanjenja 
broja učenika i mogućno
sti dobivanje više prosto
ra, samim time uvođenja 
produženog boravka. Pro
gramsko osmišljeni rad 
u produženom boravku, 

izmjenjivanje vremena za 
učenje, vježbanje i ponav
ljanje gradiva, te odmor i 
organizirane kreativne ak
tivnosti bit će na obostrano 
zadovoljstvo roditeljima i 
učenicima. 

• Imate li kakvu poruku 
za učenike? 
 Iako je i ova školska godi
na pod okriljem epidemio
loških uputa i mjera, želim 
poručiti našim učenicima 
kako nova školska godina 
nosi nove prilike za uspjeh 
i otkrića, te da  inspiraciju 
nalazimo u novom okru
ženju i ljudima. Draga djeco 
učenje je vaša super moć, ne 
postoji dizalo do uspjeha nego 
morate poći stubama, zato 
samo hrabro, budite vrijedni, 
marljivi i sretno svima! 

na Europskom prvenstvu u fin
skom Tampereu naslov europske 

prvakinje u karateu za mlađe seni
orke u kategoriji do 68 kg osvojila 
je Lea Vukoja, svladavši u finalu 
Francuskinju Natanaele Flamand 

Skromna, kao i svi veliki sportaši, 
Lea Vukoja, studentica psihologije, 
mlada je karatistica iz Marinića. Ovo 
joj je četvrta europska medalja u nje
zinoj karijeri, a o svom sportskom 
putu i uspjesima kaže: 

 Karate treniram od svoje četvrte 
godine. Za karate sam se odlučila uz 
sestru Lorenu, koja je dvije godina 

starija i bila je viceprvakinja Europe. 
Promijenila sam nekoliko različitih 
klubova i sada treniram za Sokol 
Split, a pod vodstvom uspješnog 
sportaša i trenera Alena Zamlića. 
Moj trener je poznat po tome da ima 
jake i kvalitetne treninge, treniramo 
u Kastvu i cijelo nam je ljeto bilo is
punjeno treninzima. Trud se isplatio 
i nas četvero smo se izborili za dalj
nje natjecanje.

Za nastup na europskom prvenstvu 
potrebno je najprije osvojiti držav
no prvenstvo, koje je ove godine 
bilo održano u Samoboru. To mi je 
bio deseti put da sam bila prva na 
državnom prvenstvu.  Moja prva 
medalja na europskom prvenstvu u 
Sofiji, koju sam dobila s 15 godina, 
kada sam također bila prva, kao i 
ova posljednja, ostat će mi u poseb
nom sjećanju. Iako, moram priznati 
da su naše misli i treninzi već uve
like usmjereni na pripreme za Svjet
sko seniorsko prvenstvo koje će se u 
11. mjesecu održati u Dubaju. Pripre
me, koje će biti gotovo svakodnevne, 
ne pričinjavaju mi problem jer je to 
sport koji volim i s guštom treniram. 
Svakako moram spomenuti da na 
postignutim rezultatima moram za
hvaliti treneru i cijeloj mojoj obitelji, 

koja mi je cijelo ovo vrijeme velika 
potpora.

Planovi za budućnost?
Uz posao koji ću jednog dana oba
vljati, namjera mi je i dalje ostati u 
sportu. Mislim da će vrijeme poka
zati hoću li se usmjeriti u trenerske 
vode ili na rad u teretani. – priča Lea, 
koja je svoju upornost dokazala i ti
jekom školovanja i kao stipendistica 
Općine Viškovo i kasnije, prilikom 
odabira svog životnog poziva. 

Čestitke na ovom velikom uspjehu 
iskazala joj je i načelnica Općine Viš
kovo Sanja Udović, prigodnim prije
mom u prostorijama Općine.
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Marčeji svojni
Obilježavanje Marčejskih 
dana započelo je u petak, 27. 
kolovoza, otvaranjem izlo
žbe starih fotografija pod 
nazivom „Marčeji svojni“ 
(Marčelji nekad). Kako izre
ka kaže da fotografija govori 
tisuću riječi, o nekadašnjim 
načinima života i zbivanji
ma značajnima za zajedni
cu najbolje svjedoče stare 
fotografije. Stoga su članovi 
Udruge Marčeji prikupljali 
fotografsku građu koja do
kumentira Marčelje: ljude, 
događaje i običaje. Stare 
su fotografije uvećane, 
popraćene tekstovima na 
standardnom jeziku i čakav
skom narječju te takve čine 
edukativne panoe koji će biti 
stalan postav u Velikoj sali 
Stare škole u Marčeljima. 

Voditelj ove hvalevrijedne 
akcije je član Udruge Brani
mir Brnas:  Na izložbe se 

vidi presjek načina na ki su 
judi živeli va oven kraje. 
Vidi se težak ki se j mučil 
za familiju, težak ki se j znal 
zabavit, ma i onaj koji je 
pomogal da se neš stori za 
selo. Slike su skupjane po 
sele, z privatneh zbirki, a z 
Općinun je dogovoreno da 
će to biti stalni postav ki će 
se još i nadopunit. 

Uvodno predavanje je is
pred Stare škole Marčelji, 
uz po štivanje svih epidemi
oloških mjera, održala Mari
na Frlan  Jugo, prof. O kra
jevima o kojima ne postoji 
bogata pisana dokumentaci
ja niti dovoljno materijalnih 
ostataka iz nekih davnih vre
mena, kao što su to Marčelji 
i cijelo Halubje, spoznaje do 
nas stižu posredno, putem 
narodne predaje, legendi, 
onomastike (npr. toponima), 
sačuvanih jezičnih osobitosti 
nekog mjesta. U predavanju 

je bilo riječi o nekadašnjoj 
teritorijalnoj i administra
tivnoj podjeli Kastavštine, 
razlikovanju sela Marče
lji od Županije Marčelji 
te jezičnim osobitostima 
samog sela Marčelji u odno
su prema govorima okolnih 
mjesta. Najviše pozornosti 
posvećeno je pripovijesti o 
Čoški i Maroški, u kojoj se 
stanovnici Marčelja izričito 
spominju. Ta slojevita pri
povijest otkriva način živo
ta, razmišljanja i moralne 
vrednote davnih stanovnika 
ovoga prostora te postaje 
most koji suvremene gene
racije vodi u svijet Marčelja 
nekad.

Natjecanje u  
kuhanju kotlića
Program se nastavio slje
dećeg dana, u subotu, 28. 
kolovoza 2021. omiljenim 
gastronomskim natjecanjem 
u kuhanju kotlića pod na
zivom „Kotlići pul Marčeji”. 

Od jedanaest unaprijed pri
javljenih ekipa koje su se 
natjecale u kulinarskom 
umijeću, titulu najbolje os
vojila je ekipa Kumeki, dru
goplasirana je bila Udruga 
Marčeji, a treće mjesto osvo
jila je ekipa Studena.

 Danas se uvde našlo je
danajst, od prijavjeneh dva

najst ekip (jedna, nažalost, ni 
mogla prit). Pol ekip je poče
lo kuhat na dve ure zapolne, 
a drugi del na dve i pol, kako 
bi žiriju bilo lagje ocjenjevat, 
 rekao je Domagoj Štefan i 
dodao kako je pravilo da se 
kuha meso jelena, a svaka 
ekipa je donijela i ostatak 
svojih namirnica s kojima 
se kuha kotlić, „na dreva, da 
bude kot po starinski“.

Predavanje o berbi
Završni obol manifestaciji 
Marčejski dani dalo je pre
davanje „Berba 2021.  Iza
zovi i mogućnosti“, održano 
u petak, 3. rujna 2021. na 
terasi Restorana „Ronjgi“. 
Predavanje je održao enolog 
Tomislav Pavlešić, dipl. ing. 
agr., profesor na Fakultetu 
zdravstvenih studija.

Proizvođači vina s našeg 
područja, kao i oni koji bi 
to tek željeli postati, do
bili su niz zanimljivih i 
korisnih informacija o pri
premi podruma za vino, 
kao i pripremi za samu 
berbu. 
 Doprinos obilježavanju 
Marčejskeh dan dali su i 
zvončari „Marčejski stari” 
tako ča su storili goli za 
nogomet i pekli roštilj za 
mještani Marčeji  istaknuo 
je Domagoj Štefan, pred
sjednik Udruge Marčeji.

UDRUGA MARČEJI

MARČEJSKI DANI oBiljeŽeni BrojniM dogaĐanjiMa
u organizaciji udruge Marčeji održani su Marčejski dani koji su, usprkos „pandemijskom izdanju“, pružili posjetiteljima bogat i 
raznovrstan program.
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Č
etrdesetu obljetnicu dje
lovanja Mješoviti pjevač
ki zbor KUDa Halubjan 

svečano je obilježio 11. srp
nja 2021. godine na terasi 
Restorana Ronjgi, pod „braj
dom” rodne kuće skladate
lja Ivana Matetića Ronjgova, 
oca narodne glazbe ovoga 
kraja. Program, prožet pjes
mom, svirkom i čakavskom 
besedom vodila je predsjed
nica zbora Ljiljana Sladonja. 
Biranim riječima, uz čestitke 
na dosadašnjem radu, uz
vanicima se obratila načel
nica Općine Viškovo Sanja 
Udović.
U uvodnom dijelu pro
grama predsjednica Ljilja
na Sladonja osvrnula se na 
povijest zbora, koji njeguje 
tradiciju zbornog pjevanja 
dugih 113 godina, točnije od 
1908. godine. Tada je, pod 
vodstvom Josipa Dubrovića, 
utemeljen KUD Halubjan u 
sklopu kojeg su uz pjevačku 
sekciju djelovale: tambu
raška, dramska, folklorna, 
nogometna, zvončarska, 
boćarska i planinarska sek
cija. Kao posebno značaj
na, izdvaja se 1980. godina 
kada se Muški pjevački zbor 
povećava ulaskom ženskih 
članica i prerasta u KUD 
Mješoviti pjevački zbor 
„Halubjan“. U to vrijeme 
zbor pod imenom „Združe

ni zborovi Kastavštine“ 
vodi Matetićev učenik Leo 
Ivančić. 

 Zbor „Halubjan“ pjes
mom njeguje izvornost 
autohtonog izričaja našeg 
primorskog kraja. Pjevajući 
tradicijske izvorne čakav

ske napjeve, valorizira
mo i njegujemo zavičajnu 
prošlost prvenstveno glaz
benog pedagoga Ivana Ma
tetića Ronjgova, čije je mu
zičko djelo postalo temelj 
glazbene tradicije ovog kut
ka naše domovine, a istovre
meno i uvažavajući domaće 
autore Prašelja, Ivančića, 
Kaplana, Frletu i druge... 

Podijeljene  
brojne zahvalnice
Entuzijazam, disciplina, us
trajan, marljiv rad i ljubav 
prema pjesmi i zavičaju  
okupila nas je s ciljem ši
renja tradicijskog glaz

MJEŠOVITI PJEVČKI ZBOR KUD-A HALUBJA SVEČANO OBILJEŽIO

ČETRDESET GODINA PJESME, LJUBAVI I ENTUZIJAZMA
pjevački zbor „Halubjan“ promotor je tradicijske  glazbe svoga kraja i njegove opstojnosti. sudjelovanje u brojnim manifestaci-
jama diljem naše općine, regije, županije pa i šire postalo je tradicionalno.

benog kulturnog blaga.  
Stvoren je pjevački kolek
tiv od sadašnjih 25 članova 
sposobnih da u punoj mjeri 
ispune kulturnu misiju pje
vajući melodijske i ritmičke 
obrasce kroz glazbeni rep
ertoar tradicijskih, crkvenih, 
duhovnih, klapskih, narod
nih, popularnih, domoljub
nih i evergreen napjeva. Za 
postignute rezultate zahva
ljujemo našem dosada š
njem stručnom voditelju 
maestru Zoranu Badjuku, 
koji predano i odgovorno 
s puno požrtvovnog rada, 
entuzijazma i ljubavi prema 
glazbi vodi zbor posljednjih 
15 godina, uvježbavši dvje

dirigentskom palicom Ža
kline Majetić Mufić, zbor 
je, osim himne, otpjevao tri 
pjesme: Priča mora, Žuta 
ruža i Pipa.

Naime, četrdesetgodišnjom 
oblje t nicom, ulogu stručne 
voditeljice i dirigentice 
Mješovitog pjevačkog zbora 
KUDa „Halubjan“ preu
zima Žaklina Majetić Mufić, 
profesorica glazbe boga
tog dirigentskog iskustva. 
S Mješovitim pjevačkim 
zborom „GIMPL“ osvaja 
brojne nagrade – od zlat
nih, srebrnih i brončanih, 
s naglaskom na osvojenu 
nagradu za dirigenta, in
terpretaciju i umjetnički do

u zboru od 25 stalnih članova djeluju članovi koji vjerno oplemenju-
ju glasovne dionice bogatstvom svoga glasa više od 40 godina: vesna 
Brnčić (41), desanka Marčelja (41), gordan širola (47) i do nedavna 
Milivoj Mladenić (47), preko 30 godina: Mirela Biro (39), dinka Mikličić 
(32), ankica širola (31) te preko 20 godina: Branka pleše (25) i nada vi-
das (24), od 10 do 20 godina: franjo šošterić (17),  jelena dragović (15), 
jasna, pilepić (15), gordana potočnik (14), nives prša (14), ljiljana 
sladonja (14) i goran vuković (14), Merica grdinić-Žic (13) te članovi 
do 10 godina: ana uljanić (9),ćuća Mira (8), Marija Majetić (8), Biserka 
Baljak (2), darko frančišković (2), Mladen frlan (2), vesna paliska (2).

stotinjak pjesama izvođenih 
kroz 245 javnih nastupa 
diljem naše općine, regije, 
županije pa i šire.

U znak priznanja svim čla
novima Zbora te brojnim 
suradnicima i cijenjenim 
uzvanicima podijeljene su 
zahvalnice.  

Nova dirigentica i 
stručna voditelji
ca Žaklina Majetić 
Mufić
Svečanost Zbora bila je 
ujedno i prigoda da se jav
nosti predstavi nova diri
gentica i stručna voditeljica. 
U svečanom ozračju, pod 

jam, a posebno je dojmljivo 
bilo njihovo sudjelovanje na 
HRTovom show „Do po
sljednjeg zbora“.
Kao gosti večeri nastupi
li su čakavski poeta Ivan 
Rudanović, koji je svojim 
duhovitim stihovima nas
mijao publiku te Silvana  
Šuperina i gitarist Adri
an Lisac koji su otpjevali 
poznate pjesme „Zami me 
sobun sakamo“ s MIKa iz 
1994. g. i „Malo mi za sriću 
triba“ iz 2002. g.
Kao šećer na kraju ove 
ugodne večeri nastupili 
su braća blizanci Cutvarić 
Daniel i Emanuel, harmo
nikaši za srce i dušu.
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u ovoj specifičnoj godini 
naše djevojke ipak su 
uspjele nešto odraditi, 

pa i zaraditi nekoliko lijepih 
medalja i ostvariti uspješne 
rezultate. Početkom ožujka 
2021. napokon smo nas
tavile s treninzima uživo u 
dvije dobne skupine: kade
tkinje i juniorke. 

Uslijedile su pripreme za 
Državno natjecanje koje 

UDRUGA HALUBAJKE U NOVOM NORMALNOM

osvojene dvije presTiŽne nagrade
na državnom natjecanju u novigradu juniorke su osvojile zlat-
nu medalju, a na otvorenom natjecanju mažoretkinja “opatija 
open” kadetkinje srebrnu medalju.

poTpisan ugovor o suradnji udruŽenja oBrTniKa višKovo-KasTav-Klana-jelenje i adria oil-a

obrtnicima povoljnije gorivo 

12. srpnja 2021. Udruženje 
obrtnika ViškovoKastav 
KlanaJelenje potpisalo je 
vrijedan ugovor s poduze
ćem Adria Oil i tako ostva
rilo još jednu pogodnost za 
članove svog Udruženja. 

Adria Oil posjeduje dvije 
benzinske crpke na po
dručju Udruženja Viško
voKastavKlanaJelenje 
– jednu u Viškovu i jednu 
u Spinčićima, tako da 850 
članova, a računajući i čla
nove njihovih obitelji to je 
preko 2500 korisnika, može 
svakodnevno na jednoj od 
te dvije postaje povoljnije 

točiti gorivo. Benzinska po
staja u Viškovu radi 24 sata.

Pogodnosti koje obrtnici 
ostvaruju su:
• 0,40 kn/lit popusta na 

naftne derivate za gotovin
sko plaćanje
• 0,40 kn/lit popusta na 

naftne derivate prilikom 
kartičnog plaćanja
• 5% na trgovački asor

timan na benzinskim po
stajama davatelja osim na 
duhanske proizvode, tisak 
i bonove za mobilne telefo
ne. Popust se obračunava 
na blagajni prilikom pla
ćanja upotrebom Adria oil 

kartice „Točilice“ neovisno 
o načinu plaćanja.
Na stranicama Udru
ženja obrtnika Viško
voKastavKlanaJelenje 
objavlje na je pristupnica 
koja se može popuniti 
online i poslati na mail: 
uo.viskovo@hok.hr, ili je 
popunjenu predati u Ud
ruženju obrtnika Viško
voKastavKlanaJelenje, 
odnosno poslati poštom 
na adresu: Udruženje obrt

nika ViškovoKastavKla
naJelenje, Saršoni 19, 
51216 Viškovo. Karticu, 
koju će korisnici dobiti 
nakon desetak dana, treba 
predočiti prilikom plaćanja 
goriva na Adria oilovim 
pumpama i tako ostvariti 
svoj obrtnički popust.
Sve informacije za dobi
vanje pogodnosti mo  že te 
dobiti u svom ma tičnom 
udruženju obrtnika na tel. 
297926, mob. 091 3297 926.

smo tako željno iščekivale. 
26. lipnja 2021. u Novigra
du, (Istra). Naše djevojke 
predstavile su se trima ko
reografijama. Juniorke su 
ponijele zlatnu medalju u 
kategoriji mini formacija 
tradicionalni štap. 

Nastavile smo s treninzima 
do srpnja i završile peda
gošku godinu sa još jednim 
lijepim postignućem za naše 
kadetkinje. Na Otvore nom 
natjecanju mažo retkinja 
„Opatija Open” kadetkinje 
su ponijele srebrnu medalju 
u kategoriji mini formacija 
tradicionalni štap. 
Stručno usavršavanje kao 
i svake godine pohodile 
su naše trenerice Tajana 
Kovačević i Kristina Pajić. 
Ove godine to je bio jedno
dnevni plesni „Jazz Dance” 
seminar pod vodstvom 

te dvije licencirane sutki
nje HUMTa Matea Letoja i  
Tajana Kovačević. 

Posebno nam je zadovol  j
stvo da možemo najaviti i 
Kup Mediterana, natjecanje 
mažoretkinja koje će se prvo 
put održati u Viškovu.

plesačice, koreografkinje i 
plesne pedagoginje Martine  
Kolega. 

Bogatiji smo za nekoliko li
cenci pa se možemo pohvali
ti licenciranim samostalnim 
trenericama Ana mariom 
Radman i Kristinom Pajić, 
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udruga anTifašisTičKiH Boraca i anTifašisTa općine višKovo

a k t i v n o s t i  –  u n at o č  ko r o n i

Prolazi i druga godina pod 
utjecajem pandemije Co

vida 19, virusa koji nas je 
prisilio da živimo i djeluje
mo u nenormalnim uvjeti
ma. Stalno smo opterećeni 
najavom Stožera kako se 
ponašati, tj. što možemo i 
kada što možemo. Tim ne
normalnim uvjetima mo
rali smo se, i moramo se, 
prilagođavati, a naše aktiv
nosti organizirati u skladu 
s epidemiološkim mjera
ma, pri čemu je najvažnije 
da zaštitimo naše članstvo, 
koje je većinom starije dobi 
i osjetljivo na zarazu.

Rukovodstvo UABA sva
ke godine donosi program 
rada koji nastoji u cijelosti 
realizirati. Tako smo, kao i 
svih ovih godina, donijeli 
program uvjereni da ćemo 
ga moći realizirati, naro
čito u sferi druženja  na 

izletima, međutim to nije 
bilo moguće ostvariti. Ipak 
smo bili aktivni i ostvarili 
stavke koje su se mogle re
alizirati poštivajući epide
miološke mjere.

Održali smo dvije godišnje 
skupštine – izbornu skup
štinu 2020. i redovnu 2021. 
godine, na kojima je bilo 
prisutno desetak od 200 
upisanih članova. Ovim 
putem još jednom zahva
ljujemo našim članovima 
na odazivu.

Prigodno obilježen 
Dan antifašističke 
borbe
Povodom obilježavanja 
Da  na antifašističke borbe, 
22. lipnja posjetili smo naše 
bolesne i nemoćne članove 
i uručili im prigodne poklo
ne. U sklopu obilježavanja 

tog datuma položili smo vi
jence na spomenobilježju 
pred viškovskim grobljem 
te položili ikebane na osta
lim spomenobilježjima na 
području općine (Marinići, 
Ravnetovu, Benčani, Saršo
ni, Nežnica, Marčelji, Kosi).

Naravno, izostao je po
sjet Tuhobiću i izlet kroz 
Gorski kotar, ali naši su 
predstavnici bili prisutni 
na obilježavanju posebnih 
datuma u Primorskogo
ranskoj županiji kao npr. 
Lipa pamti, zatim u Pod
humu, Hreljinu, na Dani
ma antifašizma u Opatiji, 
te na polaganju vijenaca na 
spomenobilježju za Sve 
svete. Prisutni smo i kod 
polaganja vijenaca i obi
lježavanju datuma iz bliže 
prošlosti, tj. Domovinskog 
rata te odajemo počast na
šim braniteljima. 

općinsKa organiZacija crvenog KriŽa višKovo

ususret saBIrnoj akcIjI soLIDarnost na DjeLu
poziv mještanima i mještankama, zainteresiranim za volonterski rad – područje sroki i Kosi.

Sabirna akcija Solidar
nost na djelu provodi se 

kao zajednička akcija svih 
društava Crvenog križa u 
Republici Hrvatskoj. 49. 
sabirna akcija “Solidar
nost na djelu”  bit će odr
žana 8. listopada 2021. U 
njoj se prikupljaju mate
rijalna i novčana dobra, a 
prikupljenim sredstvima 
nabavlja se humanitarna 
pomoć sukladno potreba
ma korisnika na terenu. 
Posebno su tražena orto
pedska pomagala, bijela 
tehnika, peći za ogrjev i sl. 

Uz osnovni cilj – priku
pljanje dobara za osobe u 
potrebi, jednako je važno 

i poticanje solidarnosti, 
posebno među mladima. 

 Uoči ove akcije Općin
ska organizacija Crvenog 
križa Viškovo poziva mje
štane i mještanke, zainte
resirane za volonterski i 
humanitarni rad u sklopu 
OO CK Viškovo, da se 
odazovu pozivu i pridru
že volonterima Crvenog 
križa u njihovom huma
nitarnom radu i to po
sebno za područje Sroki i 
Kosi. – ističe predsjednica 
OO CK Viškovo Natalija 
Mladenić, nadodajući da 
se humanitarna pomoć 
pruža tijekom cijele go
dine pa je tako Općinska 

organizacija Crvenog kri
ža Viškovo tijekom ove 
godine uručila riječkom 
Hospiciju 100 katetera i 6 
kompleta pelena, dok je 
tridesetak katetera doni
rano i sušačkoj bolnici.   

Zahvaljujući svim ljudi
ma dobre volje koji tije
kom cijele godine misle 

na potrebite i doniraju  
raznu robu i ostala ma
terijalna dobra, predsjed
nica je i ovom prigodom 
uputila zamolbu dona
torima da ne ostavljaju 
robu pred vratima pro
storija Crvenog križa, već 
da se obrate na kontakt 
telefon 091 40 600 60.

Navedene aktivnosti ima
ju svrhu da pokažemo mje
štanima da Udruga opstaje 
unatoč svim teškoćama, 
kao i usprkos činjenici da 
nema druženja i izleta. Po
sebno nam je drago da nije 
došlo do osipanja članstva  
(izuzev, nažalost, prirod
nim putem) te se nadamo 
da ćemo i narednih godina 
ostati u približnom broju. 
Ujedno, apeliramo na naše 
mlade sumještane da se 
uključe u rad naše udruge, 
kako bi svojom kreativ
nošću pridonijeli kvaliteti 
rada. Moramo poznavati 
povijest našeg kraja i čuva
ti je jer to smo dužni žrtva
ma.

Nadajmo se da će se situ
acija s pandemijom po
praviti, odnosno da će 
prestati zapreke našim za
jedničkim druženjima. U 
tom smislu – čuvajte se! 

Predsjednik Udruge UABA 
Općine Viškovo

Mladen Hero 
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Moon tattoo studio – Sa
lon za tetoviranje i pier
cing, otvoren u kolovozu 
ove godine na adresi Viš
kovo 42a, prvi je studio u 
Viškovu, koji nudi usluge 
tetoviranja. Vlasnica salo
na, tattoo majstorica Micol 
Krajcer, bogatog je radnog 
iskustva u izradi raznih 
stilova tetovaža.  

 Individualan pristup sva
kom klijentu od posebne je 
važnosti, uvijek nastojim 
izaći ususret njihovim že
ljama i idejama, a po po
trebi dati i stručni savjet. 
Osim što je cilj da svaki kli
jent bude zadovoljan, po
sebna se pažnja posvećuje 
higijenskim uvjetima. Nai
me, sama djelatnost tetovi
ranja zahtijeva visoke higi

jenske uvjete, koji se strogo 
provode, kako zbog zaštite 
klijenta, tako i zbog održa
vanja profesionalne razine 
usluge. Prostor salona sva
kodnevno se dezinficira, 
koristi se isključivo jed
nokratan i sterilan pribor, 
a oprema za tetoviranje 
je vrhunska, profesional
na oprema proizvođača 
tattoo opreme. Svaka nova 
tetovaža i svaki posjetitelj 
salona meni predstavlja 
uvijek novi izazov, koje
mu se maksimalno posve
ćujem. Iako je tetoviranje 
sve popularnije i o njemu 
se sve više zna, posebno 
moram spomenuti medi
cinsku tetovažu, koja se 
primjenjuje kod uklanjanja 
strija, ožiljaka, crvenih fle

ka, a tetovirali smo i kosu, 
obrve i dr. U stvari, riječ je 
o problemima koji ljudima 
ruše samopouzdanje, a 
koji se mogu riješiti teto
važom. Volim ovaj posao, 
radim ga s ljubavlju i naj
veća mi je nagrada vidjeti 
zadovoljnog klijenta. – na
stavlja priču Micol, tattoo 
majstorica, koja se za ovo 
zanimanje opredijelila od
mah nakon završene sred
nje likovne škole. Talent, 
upornost i kreativnost do
veli su je do prvog radnog 
mjesta u tattoo salonu, da 
bi se nakon dugogodišnjeg 

Moon tattoo studio  
salon za tetoviranje i piercing

U organizaciji nogomet
nog kluba Halubjan u 

Viškovu je održan tradi
cionalni Memorijalni no
gometni turnir Vladimir 
Jardas. U subotu 26. i ne
djelju 27. lipnja igralište 
Brnasi bilo je domaćin za 
oko 300 djece koja su od
mjerila svoje nogometne 
vještine. 

Tijekom dvodnevnog 
natjecanja, uz domaći
na turnira NK Halubjan, 

nastupile su ekipe: HK 
Rijeka, NK Opatija, NK 
Orijent, ŠN 1. Gol, NK Po
morac, NK Naprijed, NK 
Lokomotiva, NK Klana, 
NK Vinodol, ŠN Toretta i 
MNK Fantina Gledatelji 
su imali priliku pogledati 
64 utakmi ce prepune li
jepih poteza, obrana vra
tara, asistencija i golova. 
U subotu je održan turir 
za starije Morčiće U11 
na kojem je prvo mjesto 

osvojila ekipa HNK Rije
ka pobjedivši u finalu NK 
Lokomotivu, dok je treće 
mjesto osvojila ŠN 1. Gol 
pobjedom protiv domaći
na turnira NK Hlubjan. U 
nedjelju je na rasporedu 
bio turir za mlađe Morčiće 
U10 kojeg je osvojila ekipa 
ŠN 1. Gol pobjedom u fi
nalnom ogledu protiv NK 
Opatije, dok je u dvoboju 
za 3. mjesto HNK Rijeka 
pobijedila ŠN Toretta.

Na završnoj svečanosti 
turnira svim sudionicima 
i najistaknutijim pojedin
cima prigodne poklone 
i priznanja podijelili su 
općinska načelnica Sanja 
Udović, predsjednik Za
jednice sportskih udruga 
Općine Viškovo Kristijan 
Frlan i tajnik Zajednice 
sportskih udruga Opći
ne Viškovo Dino Klaić te 
voditelj škole nogometa 
Željko Pinjuh.  

novo • novo u višKovu

kontakt moB: 091 929 8480 
FaceBook: moon stuDIo
Instagram:  
tattoo.moon.mIcoL

nK HaluBjan

održan 
tradicionalni 
memorijalni 
nogometni turnir 
vladimir jardas

iskustva, temeljito savla
danog zanata, prikupivši 
hrabrost i sama upustila u 
obrtničke vode i otvorila 
samostalni obrt. 
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pjevačica TaMara Brusić, BrojniM nagradaMa na MiK-u ove godine pripisala je i - poBjedničKu 

mIk – više od festivala

o pobjedničkom kvarte
tu, kojemu je ovo bio 

ujedno i prvi zajednički 
nastup, mnogo bi se toga 
moglo reći i napisati, ali 
ovaj veliki uspjeh isko
ristili smo kao povod 
za razgovor s Tamarom 
Brusić, koja je dosadaš
njim brojnim nagradama 
osvojenim na MIKu, ove 
godine pripisala i pobjed
ničku. Naša sumještanka, 
s neskrivenim je zadovolj
stvom podijelila svoje doj
move:   

 MIK je stvarno nešto po
sebno, priča za sebe. To 
nije običan festival prven
stveno zato jer je putuju
ći, nastupamo u raznim 
mjestima i gradovima, ne 
traje samo jedan dan (iako 
nam se i to dogodilo proš
le godine, naravno zbog 
korone), družimo se i ono 
što je najvažnije  jedan 
je od rijetkih festivala na 
našoj lokalnoj sceni koji 
njeguje domaću besedu 
i čakavski izričaj. Pravo 
je zadovoljstvo biti dio 

te ekipe. Nastupala sam 
na raznim festivalima i 
mogu reći da je organiza
cija ovog festivala na vrlo 
visokom nivou. 

Posebno mi je drago vidje
ti sve više debitanata, no
vih mladih ljudi koji vrlo 
kvalitetno nadopunjavaju 
tu glazbenu scenu. To su 
talentirani mladi ljudi i 
sigurna sam da će ova eki
pa, koja je počela naslje
đivati nas starosjedioce, 
nastaviti njegovati naš ČA 
i MIK, jer to je u stvari je
dan vid naše tradicije. 

Oduševljena  
publika
• Pjesmu Da bimo i k 
letu publika je vrlo lije
po prihvatila. Kako je u 
stvari došlo do osnovanja 
kvarteta?

To je jedna lijepa priča, 
Robert Pilepić, autor tek
sta i glazbe, koji je moj du
gogodišnji autor, nazvao 
me i rekao da ima izvrsnu 
pjesmu koja je zamišlje
na kao kvartet. Nevia Ri

gutto je već pristala te mi 
je ponudio da poslušam 
pjesmu  Dabimo i k letu  
kud ćeš ljepše, odmah mi 
se svidjela! Morali smo 
naći i muške članove.  
Obzirom da je gospođa 
Nevia ikona našeg kraja, 
bilo je logično da pozo
vemo Duška Jeličića, ko
jemu se također pjesma 
svidjela i vrlo je rado pri
hvatio izazov. Trebali smo 
odabrati još jednog člana 
i odlučeno je da to bude 
Mauro Staraj, koji nam je 
napravio aranžman i prvi 
demo snimak. Priča je bila 
takva da smo se našli u 8 
navečer, a počeli snimati 
u 11 i tako je krenulo. Po
trudili smo se i oko kore
ografije, ideje su se nizale, 
na kraju smo uspjeli sve 
uskladiti. Ipak, mislim da 
je uspjehu najviše prido
nijela opuštena atmosfera 
i pozitivna energija koja 
nas je ponijela. 

U Opatiji je smo postigli 
veliki uspjeh, u Rijeci ta
kođer, dok smo u Crikve
nici bili drugi. Uz pozitiv
nu energiju izgleda da su 
nam se i zvijezde poklopi
le, jer smo uspjeli ostvariti 
sve što smo zamislili. Još 
samo preostaje da pjesma 
zaživi među ljudima. To 
bi onda bio pravi uspjeh. 
Jedan od skorih zajednič
kih planova je da napravi
mo spot Da bimo i k letu, 
veselim se tome i jedva 
čekam da počnemo.

Brojne uspješnice
• Poznati ste po vrlo 
uspješnim nastupima na 
MIKu, brojnim nagra
dama i pjesmama koje 
svi pamte Neću kuhat, 
neću prat, Lažljivica, Ća
kula na ćakulu, Ja i ona.. 
Je li ovo ipak Vaš najveći 
uspjeh? 

Nakon brojnih nagrada 
tijekom dosadašnjih na
stupa ova je prvo mjesto 
svim članovima, tako da 
smo bili zaista sretni. Što 
se tiče mojih nastupa, 
prvi  put sam sudjelovala 
na MIKu 2000. g. s pje
smom Ja i ona. Imala sam 
19 godina, bio je to ujedno 
prijelomni trenutak kada 
sam shvatila da je to za 
mene ono pravo. Pjesmu 
je publika jako dobro pri
hvatila, zainteresirali su 
se autori i direktor festiva
la. Bio je to početak surad
nje koja traje već dvadeset 
i jednu godinu. Doduše 
bilo je pauza, malo većih ili 
manjih. Kada sam bila dje
vojka pjesma je bila priori
tet danas je to – obitelj. Ali 
svejedno i kad ne nastupa
te pratite što se događa na 
našoj domaćoj lokalnoj sce
ni. Veselite se kada netko 
napravi nešto novo i kada 
je to uspješno, lijepo je to 
poslušati, prokomentirati 
i pohvaliti. Jednostavno, 
srodite se s ekipom.

I bez obzira na pauze, volim 
reći da sam ja uz MIK i on 
uz mene, već 21 godinu! 

pobjednici festivala Melodije istre i Kvarnera 2021. su nevia 
rigutto, Tamara Brusić, duško jeličić dule i Mauro staraj. prvo 
mjesto osvojili su s pjesmom „da bimo i k letu” za koju je glazbu 
i tekst napisao robert pilepić, a aranžman Mauro staraj. 
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Fizioterapeutkinja i maser
ka Petra Gjeldum, vlasni

ca je novootvorenog salona 
za masažu u naselju Bezjaki 
– Marinići. Vođena željom 
da pomaže ljudima nakon 
Medicinske škole u Rijeci, 
smjer fizioterapeutski tehi
čar upisuje studij fiziotera
pije na Zdravstvenom vele
učilistu u Zagrebu, nakon 
čega usavršava i tehniku 
masaže. Upravo taj spoj 
fizioterapije i masaže pret
postavka su kvalitetnom 
individualnom pristupu i 
efikasnom uklanjanju tego
ba svakog pojedinog klijen
ta. Radno iskustvo stekla 
je kao fizioterapeut u radu 
s pacijentima različitih di

jagnoza i dobnih skupina, 
na pripravničkom stažu u 
Kliničkom bolničkom cen
tru Rijeka, radeći na sva 
tri lokaliteta (Rijeka, Sušak 
i Kantrida), dok je tehnike 
masaže usavršila na otoku 
Krku.

 S obzirom na današnji sje
dilački način života prepo
znala sam kako je potrebno 
pružiti pomoć u vidu re
laksacije te uklanjanja bo
lova pomoću masaže. Kao 
odlično rješenje činilo mi 
se otvoriti studio za masa
žu. Također, na otvaranje 
studija potaknuli su me i 
zadovoljni klijenti koji se 
vraćaju jer prepoznaju važ
nost masaže i brige za svoje 

tijelo kao nešto u što ulažeš 
danas kako bi ti tijelo sutra 
zahvalilo, ali i činjenica da 
u sustavu zdravstvene skr
bi masaža više ne postoji 
kao terapija na koju imaju 
pravo zdravstveni osigu
ranici, iako je masaža izvr
sno sredstvo pomoći kod 
bolova. Klijentima trenut
no nudim klasičnu ručnu 
masažu, aroma masažu te 
masažu masažnim pločica
ma. Zbog velikog interesa 
mojih klijenata uskoro će se 
u ponudi nalaziti i madero
terapija te cupping masaža. 
Kako sam tek na početku 

svoje profesionalne karijere 
ne mislim stati na ovome. 
Želja mi je educirati se što 
više kako bi ponuda bila 
što raznovrsnija a pomoć 
klijentima u uklanjanju nji
hovih tegoba što učinkovi
tija. Studio se nalazi u pri
zemlju jer sam bila vođena 
željom da olakšam pristup 
teško pokretnim osobama 
i osobama s invaliditetom. 
Također su osigurana i 
parkirna mjesta.  

studio petra nudi masaže prilagođene individualnim potreba-
ma svakog klijenta: klasična ručna masaža, aroma masaža te 
masaža masažnim pločicama. u ponudi će se uskoro nalaziti i 
maderoterapija te cupping masaža.

studio petra - salon za masažu

sTudio peTra
vl. petra gjeldum
Bezjaki 10a
Mob.0955346632

www.tehning.hr  
mob 099/828 0 828

novo u višKovu - TeHning d.o.o

Tvrtka Tehning d.o.o., sa sjedištem u dovičićima, bavi se proda-
jom i ugradnjom segmentnih i garažnih vrata, automatizacijom  
portuna, kliznih i krilnih portuna, rampi, parkirališnih sustava.

proDaja I ugraDnja garaŽnIH vrata

Nezaobilazan segment 
svakog stambenog ili 

poslovnog objekta pred
stavljaju garaže, njihovi 
prilazi i sve aktualniji 
– parkirališni prostori. 
Slijedeći suvremenu teh
nologiju te potražnju trži
šta, tvrtka Tehning d.o.o., 
sa sjedištem u naselju Do
vičići ponudila je novu 
vrstu usluga na području 
općine − prodaju i ugrad
nju segmentnih i garaž
nih vrata, automatizaciju 
kliznih i krilnih portuna, 
rampi, parkirališnih su
stava... 

Vlasnik novoosnovane 
tvrtke Milan Jurić, svoj je 
dugogodišnji hobi, struku 
i bogato radno iskustvo 
pretvorio u životni poziv, 
ističući kako je zadovoljan 
kupac najljepša nagrada 
za uloženi trud.    

 Našim kupcima nudimo 
vrhunsku kvalitetu i pro
izvod. Vrata se rade po 
mjeri, a oprema, elemen
ti, kao i automatika koja 
se ugrađuje proizvodi su 
renomiranih talijanskih 
proizvođača. Osim toga, 
vrata su estetski prilago
đena okolišu i današnjoj 

arhitekturi. Tako npr. u 
redovnoj su ponudi ga
ražna vrata u pet razli
čitih boja, i to: srebrna, 
bijela, smeđa, u boji drva 
(orah) te crni atracit, a po 
narudžbi, odnosno želji 
kupca, mogu se naba
viti i u drugim bojama. 
– pojašnjava nam Mi
lan Jurić vlasnik tvrtke: 

  U želji da budemo što 
dostupniji kupcima te da 
im približimo i olakšamo 
odabir prozvoda, objavi
li smo na našoj internet 
stranici (www.tehning.hr) 
upitnik za kupnju garažnih 
vrata. On line popunjava
njem upitni ka naši kupci 
mogu dobiti informativnu 
ponudu cijene proizvoda.
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noviteti u našoj knjIŽnIcI
javna usTanova narodna KnjiŽnica i čiTaonica HaluBajsKa Zora Pripremile: Branka Miočić

Danijela Pešić

BeleTrisTiKa:
Caplin, Julie: Tajnovita uvala u Hrvatskoj (Maddie Wilcox pruža se prilika za ljetni posao 
na luksuznoj jahti, na kojoj je jedan od gostiju i Nick, brat njezine najbolje prijateljice. 
Postupno otkrivaju da imaju mnogo više zajedničkog, nego što su prvotno mislili…)
Garcia Saenz de Urturi, Eva: Rituali vode (U drugom dijelu Trilogije bijelog grada koja 
slavi baskijski grad Vitoriju, glavni lik romana, briljantni policijski stručnjak za profi
liranje zločinaca, još se nije sasvim oporavio od ranjavanja, a već se mora posvetiti 
novom slučaju i suočiti s novim izazovima.)
Ruiz Zafon, Carlos: Grad od pare (Zbirka od jedanaest priča posljednja je autorova  
knjiga. Pisao ju je godinama i u njoj otkriva tajne svoje slavne tetralogije „Groblje 
zaboravljenih knjiga“.)

sTručna Za odrasle:

Cron, Ian Morgan: Eneagram: 9 tipova ličnosti: (za one koji žele pronaći put do pravog sebe) (Duhovita i 
obogaćena brojnim pričama, knjiga nas upoznaje s devet eneagramskih tipova i mami na čitanje još dugo 
nakon što smo završili s poglavljem koje opisuje naš broj.)
Musk, Maya: Žena s planom: savjeti za život pun ljepote, avanture i uspjeha (Priča o nevjerojatnoj 
ženi, svjetskoj predavačici, nutricionistici i supermodelu, koja i u 72. godini osvaja modne piste te puni 
naslovnice svjetskih časopisa, međutim njezin put do uspjeha bio je vrlo trnovit.) 
Zakaria, Fareed: Deset lekcija za svijet poslije pandemije (Ugledni novinar CNNa napisao je u jeku pan
demije knjigu, koja se može doimati kao ogledni primjer hitre novinarske reakcije, no ona je mnogo više 
od toga. Osim erudicije, analitičnosti i kritičnosti, posebno su impresivne njegova upućenost u medicinu 
te jednostavnost i jasnoća s kojima je opisao genezu pandemije.)

Knjige Za djecu i Mlade:
Kinney, Jeff: Gregov dnevnik: kugla za rušenje (U četrnaestom nastavku popular
nog serijala o uzbudljivim dogodovštinama Grega Heffleyja, Grega i njegovu obitelj 
očekuju velike promjene jer su odlučili proširiti kuću.)
Polak, Sanja: Priče s plaže Pauline P. (Popularni književni lik  Paulina P., u sedmoj 
knjizi po redu, opisuje ljetovanje u velikom dalmatinskom turističkom mjestu nakon 
završetka petog razreda osnovne škole.)
Townsend, Jessica: Čudesnjakinja: poziv Morrigan Crow (Nakon što je pobijedi
la smrtonosno prokletstvo, prošla opasna iskušenja i pridružila se Čudestnom 
dru štvu, Morrigan Crow u nastavku Nikadgrada, misli kako je konačno pronašla 
utočište i pravu obitelj, no čini se da vodstvo Društva ne želi da ona spozna svoju 
pravu moć.)

rodiTeljsKa liTeraTura::
Juul, Jesper: Granice, blizina, poštovanje: na putu prema kompetentnu odnosu roditelj – dijete (U knjizi se 
autor bavi konfliktima i njihovu posebnom značenju za obitelj i odgoj. Konflikti služe da obje strane nešto 
nauče, međutim, odgovornost za njih, u zdravoj obitelji, preuzimaju roditelji.)
Levine, Peter A.: Zaštitite svoju djecu od traume: potaknite samopouzdanje, radost i psihološku otpornost 
(U knjizi se nalaze jednostavni, ali moćni alati koji štite djecu od opasnosti i pomažu im da se oporave nakon 
stresnih i turbulentnih životnih događaja.)

HrvaTsKa KnjiŽevnosT:
Kastaneti, Jelena: Živjeti (Alex i Lena dvoje su mladih ljudi potpuno različitih života, čiji se slučajni susret 
može protumačiti kao prst sudbine. Njihova ljubav, priča je o najvećoj ljubavi u životu…)
Rudan, Vedrana: Puding od vanilije (Zbirka kolumni u kojima autorica, u svom, prepoznatljivom stilu nemi
losrdno tranšira hrvatsku stvarnost, a tu je i jedna sasvim nova katastrofa – život u doba korone, kojom se 
također detaljno pozabavila u ovoj knjizi.)
Verde, Nora: Moja dota (Glavna junakinja romana, osamljena je i neprilagođena djevojčica koja ljetne  
praznike provodi na otoku kod bake, no idilu narušava povremena prisutnost ujaka, agresivnog i krutog  
čovjeka patrijarhalnih svjetonazora.)
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Naziv programa Vrsta programa Vrijeme

Besplatan upis za prvašiće Akcija 6. 9. – 31. 12. 2021.
Besplatan upis za umirovljenike Akcija 15. 10. – 15. 11. 2021.
Iza snova – riječi i slike Književna večer: Biserka 

pl. Vuković, poetesa i  
slikarica

28. 10. 2021.: 18:00 h 
Središnja knjižnica Marinići

Ma bit će ok Domagoja Kneževića Književna večer 11. 11. 2021.:  18:00 h
Središnja knjižnica Marinići

Magdalenina knjižnica na kotačima Pričaonica za djecu 15. 10. 2021.: 18:00 h 
Ogranak Viškovo

Vratite zaboravljene knjige bez  
zakasnine

Akcija 8. 11. – 13. 11. 2021.

Šest autora traži čitatelja Nacionalni kviz za potica-
nje čitanja za učenike  
od 5. do 8. razreda

15. 10. – 29. 10. 2021.

Dragi prvašiću,

neka ti knjiga postane prijatelj pa povedi svoje 
roditelje da te besplatno  upišu u:

Narodnu knjižnicu i čitaonicu Halubajska zora 
na adresi Viškovo 15 

(ispod Zdravstvene stanice u Viškovu) 
ili 

Marinići 9 (u prizemlju Doma Marinići).

Očekujemo Vas od početka rujna do kraja 2021. 
godine.

Više o nama na www.halubajskazora.hr

Knjižničarke

nacionalni kviz za poticanje čitanja, kao jedan od  
središnjih programa manifestacije, nosi naziv

Šest autora traži čitatelja
Na temelju iskustva od prošle godine (s rekordnim 
brojem sudionika) nastavljamo na isti način i ove go
dine, uz online izvore informacija vezane uz tri knji
ge. Kroz kviz će djeca moći puno naučiti o knjigama, 
njihovim piscima i ilustratorima, temama o kojima 
pišu, likovima, vođeni načelima medijske pismenosti 
i ogromnog virtualnog prostora koji nudi provjerene 
informacije koje su i korisne i zanimljive djeci.

Knjige koje će se predstaviti kvizom:
1. Knjiga recepata za pilotiranje kroz djetinjstvo / Da

nijela Pavlek; [ilustracije Vanda Čižmek]. Zagreb:  
Hrvatsko društvo književnika za djecu i mlade, 
2020. – zbirka pjesama

ovogodišnja manifestacija Mjesec hrvatske knjige održat će se 
u okviru godine čitanja, koja je proglašena na prijedlog Mini-
starstva kulture i medija s ciljem dodatne promocije knjige i 
čitanja. 
u fokusu ovogodišnje manifestacije su hrvatski autori odnos-
no hrvatska knjiga, pa tema glasi Hrvatski autori u godini  
čitanja, a moto ajmo hrvati se s knjigom!

Kontaktirajte nas: https://www.3designsanell.com

mjesec  
hrvatske knjige  
u našoj 
knjižnici

2. Moj tata Indijanac / Mladen Kopjar; [ilustracije Da
vor Pavelić]. Varaždin: Umjetnička organizacija 
Knjigohvat, 2020. – zbirka drama

3. Učim letjeti, a nemam krila / Ivana Adlešić Pervan; 
ilustrirala Branka Hollingsworth Nara. Zagreb: 
Školska knjiga, 2020. – roman

Riječ je o tri knjige različitih žanrova koje će obogatiti 
dječje znanje, predstaviti tri hrvatska pisca i tri hrvat
ska ilustratora. Time će se kviz uklopiti u temu Godi
ne čitanja i fokus čitanja hrvatskih autora. 

Knjige su namijenjene učenicima od 5. do 8. razreda 
osnovne škole, a možete ih potražiti u knjižnicama na 
obje lokacije.

sve dodatne informacije o kvizu pratite na mrežnim 
stranicama 
http://www.mhk.hr/kviz/
a datum početka rješavanja očekujte početkom rujna 
2021. godine.

  Besplatan upis za prvašiće
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U oku 
kamere
suhozid -detalj trećenagrađene 
okućnice andreje rotim s 
natječaja Turističke zajednice 
općine viškovo za najljepšu 
okućnicu i balkon 2021. godine

Snimio: Foto matej




